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pievilkšanas 
spēks

“Trūcīgais” dzelzceļš 
sponsorē Ventspils 
klubus

Vai Lembergs 
“sēdēs” astoņus  
gadus?

Aizraujošā ledus 
iešana pie Ventspils 
tiltiem2. lpp.
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Ostgala zūdošā 
neparastuma saliņa

 turpinājums 5. lpp.

Cilvēkiem, kuri dzī-
vo neparastā vidē, 
tā mēdz uzspiest 
savas īpatnības 
zīmogu. Var būt arī 
otrādi – savdabīgi 
ļaudis ap sevi veido 
nekur citur nesa-
stopamu ainavu 
un sadzīvisko gaisotni, kas pliekani vienveidīgajā 
mūsdienu pasaulē baudāma kā svaigs malks. Jaut-
ra un Viesturs Grosbārži smejas, ka dzīvi un sevi 
ap divi simti gadu senajā Ventspils zvejniekciemā 
Ostgalā nevērtē šādās filozofiskās kategorijās, bet 
tver  daudz vienkāršāk – jūtoties kā šīs savdabīgās 
teritorijas un tajā pastāvošo tradīciju mantiniekiem. 

Izglītības un zinātnes ministre Ilga Šuplinska (JKP) arvien stingri uzstāj uz to, lai tiktu pārskatīts 
“labo darbu čempionu” un “dāvanas Latvijas simtgadē” iezīmētais tā dēvēto “deputātu kvotu” 
daudzmiljonu finansējums sporta infrastruktūras projektiem. Tiesa, ministre ir nedaudz piekāpu-
sies, pastāvot vairs tikai uz divu – vēl nesāktu projektu finansējuma apturēšanu. Viens no projek-
tiem ir vērienīgā Ventspils pilsētas domes iecere būvēt milzīgu un dārgu peldbaseina kompleksu ar 
viesnīcu un rehabilitācijas centru.

Uzstāj uz finansējuma apturēšanu 
Ventspils peldbaseina projektam

L 
aikā, kad jaunā valdība tikko bija sākusi darbu un 
veica pirmos darbus šī gada aizkavētā valsts budžeta 
projekta izstrādē, I. Šuplinska nāca klajā ar negaidītu 
ierosinājumu rast finansējumu solīto pedagogu algu 
nodrošināšanai no neadekvāti lieliem tēriņiem spor-

ta būvju modernizācijā un būvniecībā. Viņas uzmanību pie-
saistīja 8,5 mlj. eiro, kas paredzēti vairākiem sporta objek-

tiem. Par nozari atbildīgā ministre, kuras paspārnē līdz ar to 
ir arī visa Latvijas sporta joma, pauda neizpratni, kā laikā, 
kad trūkst finansējuma nodrošināšana mūsu nākotnes izglī-
tošanas galvenajiem darba darītājiem – skolotājiem, astrono-
miskas summas tiek iegāztas projektos, kuri pēc būtības paš-
laik ir atliekami vai pat nav vajadzīgi vispār. Šis paziņojums 
izraisīja iebildumus vairākās pašvaldībās, kur šie projekti jau 

bija iesākti. Saprotams, ka finansējuma apturēšana draud ar 
objektu nepabeigšanu un atsevišķos gadījumos arī tiesvedī-
ba ar būvniekiem. Ventspils gadījumā situācija ir nedaudz citā-
da. Proti, pirms neilga laika noslēdzās peldbaseina kompleksa 
metu konkurss, taču tālāk nekāda virzība nav bijusi. Dabā jop-
rojām ir vecā ainava, arī skvērs pie 
Sporta ielas ir joprojām savā vietā.  

P 
agaidām. Ap -
zinoties, ka diem-
žēl viņi varbūt 
ir pēdējā paau-
dzē, kas to tā pa 

īstam vēl izdzīvo.  Jo nese-
nā, romantiski rimtā vecz-
vejnieku citadele Viestura 
vērtējumā  pamazām pār-
top par komunālo dzīvokli, 
kuru gada siltajos mēne-
šos apdveš ne vairs  jūras 
šalkas, svaigu un kūpinātu 
zivju aromāts,  bet daudza-
jos par viesu mājām pār-
vērstajos namos cepto šaš-
liku smārds un iereibušo 
atpūtnieku klaigas dažādās 
valodās līdz pat rītam.  

JŪRAS TUVUMS UN 
TĀLAIS NAPOLEONS

Senā zvejniekciema 
Ostgala teritoriju daba vei-
dojusi gadu simtiem, ar 
vēju Ventas kreisajā krastā 
sanesot miljoniem kubik-
metru no jūras izskaloto 
smilšu. Lai tās neapraktu  

dzimstošo pilsētu, 19. gad-
simtā smilšu apturēšanai 
ar toreizējā Krievijas cara 
pavēli sāka izmitināt ļaudis, 
piešķirot viņiem dažas pri-
vilēģijas. Un dodot uzdevu-
mu – ar savu saimniecisko 
darbību un valsts palīdzību 
stihiju savaldīt. 

Par to, cik grūti ļaudīm 
un aizsargstādījumiem bijis 
šeit iesakņoties, ir veikti 
pētījumi un sarakstītas grā-
matas. Bet tā pamazām pie 
Ventas grīvas audzis zvej-
nieku ciemats, jo tieši viņi 
bijuši ieinteresēti mitinā-
ties iespējami tuvu savai 
darbavietai jūrai. Starp 
tiem bijis arī Jautras vec-
tēvs Jānis Brūveris, kurš 
pagājušā gadsimta sākumā 
tagadējās Līvu ielas rietu-
mu galā nopircis pagaidu 
mājiņu, jo viņam galvenais 
bijis ātrāk un ērtāk piekļūt 
jūrai.

 turpinājums 2. lpp.

7. lpp.

Jau piekto (!) gadu pēc kārtas par Kurzemes reģiona 
iekārojamāko darba vietu atzīts mūsu pašu SIA 
“”Ventspils nafta” termināls” (VNT). Uzņēmums, 
kurā darba ņēmēji Kurzemes reģionā vēlētos strādāt 
visvairāk, arī šoreiz šajā apbalvojumu kategorijā kā 
“Labākais darba devējs Kurzemes reģionā” uzvarēja 
pārliecinoši. Konkursu, kas gadu gaitā sasniedzis 
jau prestižu nozīmi, rīko starptautiskais personāla 
atlases uzņēmums “CV-Online Latvia”.

Iekārojamākais darba 
devējs Kurzemē – 
nemainīgi “”Ventspils 
nafta” termināls”

U 
zņēmums, kura 
vārdu pazīst 
katrs vents-
pilnieks un 
kas komen-

tārus neprasa nevienam 
Latvijas iedzīvotājam, ir 
arī viens no lielākajiem 
nodokļu maksātājiem un 
absolūti lielākais Ventspils 
pilsētā un tuvējā reģio-
nā. Uzņēmumā skaidro, ka 
VNT veiksmes pamatā nav 
tikai mērķtiecīga virzība 
uz vienu – pozitīvu finan-
siālu rādītāju sasniegša-
nu, bet gan ieguldot un 
attīstot dažādus fakto-
rus un komponentes, kas 
vairo uzņēmuma ilgtspē-
jīgu izaugsmi. “VNT notei-
cošā nozīme ir personībai. 
Ja cilvēkam pašizglītoša-
nās ir dzīvesveids, darba 
saturs – sirdslieta un viņš 
ir motivēts sniegt ieguldī-
jumu rezultāta sasniegša-
nai, darbiniekam ar tādu 
attieksmi vienmēr atradī-
sies vieta mūsu uzņēmu-
mā neatkarīgi no vecuma, 
dzimuma vai tautības,” 
tā uzsver VNT personāla 
vadītāja Vita Špoka.

To arī apliecina 
“CV-Online Latvia” lie-
lās aptaujas rezultāti, kur 
kā labāko darba devē-
ju VNT bija nosaucis teju 
katrs piektais respon-
dents (19,5%). Kā galve-
nos iemeslus un faktorus, 
kādēļ cilvēki tik ļoti vēlē-
tos strādāt VNT, ir norādī-
juši motivējošo atalgojumu 
un papildu labumus (29%), 
uzņēmuma labu reputāci-
ju (26%) un labas karjeras 
izaugsmes iespējas (18%). 
VNT lepojas ar daudziem 
inovatīviem un citos uzņē-
mumos neierastiem risinā-
jumiem, piemēram, iegā-
dāti speciāli industriālie 
velosipēdi ērtai ceļošanai 
uzņēmuma 100 hektāru 
teritorijā, kā arī ierīkotas 
vietas pusdienu un sapul-
ču vadīšanai svaigā gaisā. 
Respondenti, uzņēmuma 
darbinieki un ventspilnie-
ki arī ir novērtējuši VNT 
ieguldījumu pilsētas attīstī-
bā, atbalstītas skolas, kurās 
mācās darbinieku atvases, 
stiprināti sporta klubi un 
palīdzēts slimnīcai, uzsver 

Katras komandas jaunas sezonas sākums sākas ar lie-
lām cerībām, bet Ventspils futbola kluba sakarā jāsaka, 
ka tam tas būs ar divkāršām cerībām. Pirmkārt, klubs, 
kas pērn izcīnīja sudraba medaļas, šogad ir apņēmies 
pēc vairāku gadu pārtraukuma atgūt Latvijas čempiona 
titulu. Otrkārt, tagad ir jāatspēko aizdomas, šaubas un 
apsūdzības par netīrām spēlēm ar totalizatoru. Vents-
pils kluba gadījumā aizdomas pastiprina fakts, ka tā 
prezidents jau agrāk bijis minēts saistībā ar līdzīgiem 
skandāliem laikā, kad bija īpašnieks klubam Moldovā.

Šaubu ēna pār Ventspils 
futbola klubu

Kā tas viss 
sākās? FK 
“Ventspils” 
t u v o -
jās noslē-

gumam savai jau otrajai 
pirmssezonas pārbaudes 
treniņnometnei Spānijā 
un aizvadīja treniņspēli ar 
Norvēģijas augstākās līgas 
klubu “Jerv”. Spēle bija 
līdzīga, taču priekšpēdējā 
minūtē norvēģi guva vār-
tus. Tā šī spēle nepiesais-
ta praktiski neviena uzma-
nību. Ažiotāžu par to sāka 
celt paši norvēģi. Jau dienā, 
kad notika spēle, sociāla-
jos tīklos internetā izvēr-
sās šaubas par to, cik godī-
gi spēlējuši ventspilnie-
ki. Piemēram, izdevums 
“Norway Today” rakstīja, ka 
Norvēģijas Futbola asociāci-
ja ziņojusi Eiropas futbo-
la jumta organizācijai UEFA, 
kas nekavējoties iesaistīju-
sies un uzsākusi pārbau-
di par norvēģu puses aiz-
domām, ka FK “Ventspils” 
izpildījums mača galotnē ir 
spēļu rezultāta sarunāšana.

“Cīņas karstumā patiešām 
izskatījās, ka Ventspils klubs 
visus pūliņus velta uzbruku-
mam, lai gūtu uzvaru. Taču tā 
rezultātā mums pēdējā minū-

tē radās uzreiz sešas lieliskas 
iespējas gūt vārtus. Domāju, 
mača tiesneši noteikti ziņo-
ja UEFA, ka šī spēle bijusi 
aizdomīga,” sarunā ar laik-
rakstu “Bergensavisen” saka 
“Jerv” galvenais treneris Arnē 
Sandstē. 

To, ka spēles galotne 
patiešām izskatījās aizdomī-
ga Ventspils kluba izpildīju-
mā, var pārliecināties jop-
rojām internetā pieejamajā 
mača video ierakstā, to frag-
mentus parādīja arī televīzijas 
kanālos. Spēles pēdējās pāris 
minūtēs izskatās, ka Ventspils 
cenšas uzbrukt, bet kaut kā 
“nesanāk”, un bumba tiek 
burtiski atdota pretiniekam 
tāpat, pat savā ziņā palīdzot 
ātrāk pāriet uzbrukumā. 

Ventspils klubs katego-
riski noraida apsūdzības. 
Gan kluba preses pārstā-
vis Mihails Koroļovs, gan 
vēlāk kluba galvenais trene-
ris Dejans Vukičevičs to sauc 
par pārpratumu un skaid-
ro: komanda mača galotnē 
nospēlējusi slikti, jo laukumā 
bijis trešais sastāvs. Dienu 
iepriekš visi labākie atdevu-
ši spēkus mačā ar titulēto 
“Molde”. 
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Jautra un Viesturs kāzu jubilejā. 
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Mašīnu pamet parkā
Parkā pie 1. ģimnāzijas kokā ietriekusies 
automašīna. Tās īpašnieks pametis noti-
kuma vietu, līdzi paņemot auto numura 
zīmes.

Laipu izvietojumu nemainīs
Pludmales laipu trasējumu pašvaldība 
pagaidām nemainīs, bet lai izvairītos no 
laipu ieputināšanas smiltīs, tās turpinās 
atrakt.

Mēģina nobendēt koku
Kāds no Talsu ielas skvērā augošajiem 
kokiem apbērts ar sāls un smilšu maisīju-
mu. Vaininieks nav zināms.

Jauna dekāne
Augstskolas tulkošanas studiju fakultātē 
dekāna darbu sākusi Aiga Veckalne. Viņa 
ir pazīstama valodniece, tulkotāja no čehu 
un slovāku valodas, latviešu valodas un 
lietišķās saziņas etiķetes eksperte.

Pedagogus apmācīs
Pirmsskolas izglītības iestāžu pedagogiem 
un metodiķiem tiks organizēti mācību 
kursi par darbu MS Word un Windows 10 
darba vidē. Nodarbības vadīs Digitālā cen-
tra pasniedzēji.

Pasākumu laikus mainīs
Svētdienas bērnu pasākumi Bērnu pilsē-
tiņā un bērnu parkā “Fantāzija” turpmāk 
sāksies stundu agrāk nekā parasts. Šāds 
lēmums pieņemts, lai pasākumi nesakris-
tu ar bērnu pusdienošanas un gulēšanas 
laikiem.

Dabas takai – audiogids
Ar viedierīci noskenējot QR kodu, iespē-
jams noklausīties audiostāstu par 
Būšnieku ezera dabas taku. Kods pieej-
ams takas informatīvajos stendos.

Vējdzirnavas atjaunotas
Brīvdabas muzeja vējdzirnavu atjauno-
šanas darbi beigušies. Pirmais lielākais 
pasākums, kurā tās varēs apskatīt, būs 
Masļeņica.

53 tīkli
Kontrolējot zveju Ventā pilsētas terito-
rijā, no upes izvilkti 53 tīkli 2 kilometru 
kopgarumā.

Notiesā par pieciem eiro
Kādam klaidonim, kurš izsitis 5 eiro vērtu 
loga stiklu, piemērota brīvības atņemšana 
uz 16 dienām. Krimināllietas izmeklēšana 
un tiesas darbi valstij izmaksājuši vairākus 
simtus eiro.

Remontē Bahamu salu kuģi
176 metrus garais kuģis, kurš pēc uguns-
grēka zaudējis vadāmību, atvilkts uz 
Ventspili un atrodas remontā pie 37. 
piestātnes.

Viesi no Kuldīgas
Livonijas ordeņa pili pieredzes apmai-
ņas braucienā apmeklēja Kuldīgas novada 
muzeja darbinieki.

Konteineri stiklam
Labiekārtošanas kombināts kopā ar 
Latvijas Zaļo punktu uzsācis pilotprojek-
tu – privātmāju iedzīvotājiem piedāvās 
pie mājas novietot atsevišķus konteinerus 
stikla atkritumiem.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Gudrie cilvēki un varenie projekti
- Ņemot vērā neskaidro finansiālo situāciju valstī, rodas 
jautājums: vai Ventspilī plānotais jaunais astoņu celiņu 
peldbaseins ar rehabilitācijas centru un četru zvaigžņu vies-
nīcu tiks celts?
- Ja jau noslēgts līgums par projekta izstrādi, tad gudri 
cilvēki par to lēmuši, ne nu dumji pie tādiem projektiem 
tiek. Un tik sen jau par šo vareno projektu spriež un informē 
ventspilniekus, ka atliek ar nepacietību gaidīt šī pilsētai 
lielā un nozīmīgā plāna pilnīgu realizāciju. Citādi nevar būt. 
Mēs ticam savas pilsētas vadībai, uzticamies tās plāniem un 
solījumiem.
- Sāksim ar to, ka nekādas reālas nepieciešamības pēc šādas 
būves nav, jo esošais baseins jau ir pustukšs... Dumjam 
jābūt, lai celtu vēl lielāku, kuru pēc tam uzturēt...

(No pilsētnieku diskusijas mājaslapā ventspils.lv)

• • • 

V 
entspilnieki, kā jau lepnajiem kurzemniekiem pierasts, 
ir gana ironiski un pat sarkastiski, kas spēj pasmieties 
gan par sevi, gan saviem valdītājiem. Par ko uzska-
tāmi liecina arī augstāk aprakstītā pilsētnieku disku-
sija, apspriežot vienkāršo jautājumu: kā tad nu tagad 

būs ar pilsētā plānoto kārtējo Megaprojektu. Šoreiz “pilnizmēra” 
olimpiskā peldbaseina izskatā. Skaidrs, ka “gudrajiem cilvēkiem”, 
spriežot par “vareno projektu”, galvā ir bijušas kādas gudras un 
varenas domas. Kā gan citādi.

Tiesa gan, bieži lielummānija noved ne tikai pie komiskām 
situācijām, kas saistītas ar smieklīgiem pieminekļiem saviem per-
sonības kulta pārņemtajiem vadoņiem, nekritiskiem slavinošiem 
rakstiem, kas izraisa vien smaidu, vai, piemēram, pašu vado-
ņu uzjautrinošu rīcību, lecot “hopaku” uz skatuves katrā vietējās 
kapelas koncertā, lai demonstrētu savu “tuvumu tautai”... Šoreiz 
lielummānija un neglābjami neārstējamā tieksme iekļūt vēsturē 
ar kādu gigantisku projektu var novest tikai pie vieniem vienī-
giem zaudējumiem katram ventspilniekam. Proti, tā mazākā lieta 
ir šo būvi uzcelt – ja izdodas caur saviem “padotajiem” ZZS rindās 

izsist kārtējo nepelnīto finansējumu, tad šādu projektu par valsts 
un pilsētas naudu var uzcelt jebkurš. Toties kādas “Vadoņa hūtes”, 
“Vadoņa koncertzāles” vai “Vadoņa baseina” uzturēšana pilsētnie-
kiem nākotnē izmaksās krietnu naudiņu...

Te būtu jāsaprot tā vienkāršā lieta – uzcelšana ir vienreizējs 
maksājums. Bet uzturēšana – teju mūžīgs (vai vismaz – tik ilgs, 
kamēr būve nav no vecuma sabrukusi). Un pēc atklāšanas lentī-
tes pārgriešanas un pirmo astoņu peldētāju svētku peldējuma paši 
atklājēji nebūt nealkst sajūsminātos pilsētniekus informēt, cik tad 
tāda baseina uzturēšana izmaksās. Nedēļā, mēnesī, gadā, piecos 
gados... Un ticiet, godājamie ventspilnieki, tas nebūs maz. Tie būs 
miljoni eiro. Normālā situācijā pilsētas rāte vispirms izstrādātu 
biznesa plānu, kurā tiktu salāgotas izmaksas un potenciālie ieņē-
mumi. Nav redzēti arī aprēķini par noslodzi plānotajam rehabili-
tācijas centram un viesnīcai... Turklāt – kā tas nākas, ka šajā valsts 
un pašvaldības finansētajā projektā atkal paredzēti “objekti”, kuru 
uzturēšana un vispār esamība nekādi nav saistāma ar pašvaldī-
bas funkcijām? Vai atkal pilsēta ņems nost vietējiem uzņēmējiem 
darbu? Citiem vārdiem – cik izmaksās centra uzturēšana no pil-
sētas trūcīgajiem līdzekļiem, nav publiski zināms... Tāpat kā nav 
zināms, kas tad būs maksātājs par “varenā projekta” izmantoša-
nu, cik tādu klientu būs, kā tie nosegs celtniecības un uzturēša-
nas izmaksas...

Bet tas jau ir, sakot tautiski, kā parasti pie mums pieņemts. 
Galvenais ir “iemūžināt” savu vārdu gigantiskā, bet patiesībā 
dārgā un pat nevajadzīgā projektā... Vismaz, ja vērtējam no pilsē-
tas ilgtermiņa attīstības viedokļa. Bet pēc mums, kā zināms, kaut 
ūdens plūdi. Un, galu galā, ja nu pēkšņi kādam vai kādiem saslēg-
sies tepat tuvumā žvadzošie rokudzelži, tad arī šo “objektu” uztu-
rēšana nekādā gadījumā vairs nebūs pašreizējās varas problēma. 
Tie, kas nāks Vadoņa vietā, lai arī domā. Viņiem, visticamāk, būs 
lielākas galvas.

Vēl tikai viens citāts no jau iepriekš aprakstītās ventspilnieku 
diskusijas: “Ne katrs lēmējs ir gudrs... Katru dienu redzam to, cik 
tālu tie lēmēji ir aizlēmušies...” 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

 turpinājums no 1. lpp.

VNT pārstāve Janīna Biteniece. Pareizo mērķa 
virzību apliecina arī fakts, ka VNT jau čet-
rus gadus pēc kārtas Ilgtspējas indeksā ir 
saņēmis augstāko – platīna kategoriju, tāpat 
nopelnītas vēl virkne citu augstu atzinību arī 
starptautiskā mērogā.

Jāatzīmē, ka VNT pērn bija arī Kurzemes 
reģionā vērtīgākais uzņēmums. Saskaņā 
ar uzņēmumu reģistra datubāzes “Lursoft” 
apkopotā apjomīgā pētījuma datiem, VNT 
vērtība pērn lēsta 157,09 mlj. eiro apmē-
rā, tālu apsteidzot tuvākos sekotājus reģio-
nā un trīskārtīgi pārspējot Ventspils reģiona 
uzņēmumu ar otro un trešo lielāko vērtību 
– SIA “Kurekss”, kas novērtēts 56,4 mlj. eiro 
vērtībā, un SIA “Bucher Municipal” ar 44,01 
mlj. eiro. 

Neskatoties uz joprojām sarežģīto situāci-
ju naftas produktu tranzīta jomā, VNT pār-
krauto kravu apjoms pērn salīdzinājumā ar 
2017. gadu palielinājās par 4% un sasniedza 
7,23 mlj. tonnu. Tas veidoja 70% no visām 

šķidrajām kravām Ventspils 
ostā un 48% jeb teju pusei 
no visām šķidrajām kravām 
Latvijas mērogā. VNT ir spējis 
palielināt kravu plūsmu gan 
Ventspils ostas, gan Latvijas 
mērogā, pateicoties vairā-
ku attīstības projektu reali-
zācijai un veiktajiem proce-
su uzlabojumiem, kas eso-
šajos sīvās konkurences aps-
tākļos bija vērsti uz uzņēmēj-
darbības diversificēšanu un 
izaugsmi, iepriekš komentē-
ja VNT ģenerāldirektors Larss 
Panclafs.

Lielajā TOP-50 neviens 
Ventspils uzņēmums gan 
nav, taču ir vairāki, kuru vārdi 
ir labi zināmi ventspilniekiem, un daži ir arī 
vairāk vai mazāk saistīti ar Ventspils pilsē-
tu. Spēju lēcienu no 7. vietas uz pirmo vei-
kusi “Swedbank”, uz otro vietu atbīdot “SEB 
banku” (Ventspilī gan tās nodaļa pirms jau 

Iekārojamākais darba devējs Kurzemē – 
nemainīgi “”Ventspils nafta” termināls”

laba laika tika slēgta). Uz 3. vietu pakā-
pies informācijas tehnoloģiju uzņēmums 
“Accenture” Latvijas filiāle, kas plāno izvēr-
sties arī Ventspilī, un šeit jau darbojas tā vie-
nīgais birojs ārpus Rīgas. 

Smagos noziegumos apsūdzētajam un no amata pienākumu pildīšanas atstādinātajam Ventspils mēram Aivaram Lembergam 
apsūdzības uzturētāji tiesu debatēs pieprasīja piemērot 8 gadu cietumsodu ar mantas konfiskāciju un naudas sodu 150 minimālo 
mēnešalgu jeb 64 500 eiro apmērā. 

Prokuratūra prasa Lembergam piemērot  
8 gadus cietumā un mantas konfiskāciju

A 
psūdzības uzturētāji arī prasīja tiesai piemērot apsūdzē-
tajam drošības līdzekli – apcietinājumu.  

Anrijam Lembergam prokurori prasa piemērot 5,5 
gadus cietumā ar mantas konfiskāciju.

Trešajam apsūdzētajam – Ansim Sormulim – prokurori 
prasa piemērot 7 gadu cietumsodu un mantas konfiskāciju.

Aivaru Lembergu prokuratūra apsūdz par kukuļņemšanu sevišķi 

lielos apmēros, par noziedzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un citas man-
tas legalizēšanu, par dienesta viltojumu, par piedalīšanos mantis-
kos darījumos, kuri viņam saistībā ar dienesta stāvokli bijuši aizlieg-
ti, kā arī par ļaunprātīgu dienesta stāvokļa izmantošanu un citiem 
noziegumiem.

Lietā aptuveni 200 sējumos apvienoti divi kriminālprocesi, ko pro-
kuratūra tiesai nodeva 2008. gada otrajā pusē. 

Foto: “CV-Online Latvija”



Nr.  9 (101)  2019.  gada 8.  mar ts Aktuāli /  3

Taču šāds ministres izteikums (viņa arī pār-
stāv smagos noziegumos apsūdzētā Aivara 
Lemberga neieredzēto politisko spēku “Jaunā 
konservatīvā partija”), protams, atbalsojās 
asā kritikā Ventspils domes vadības reakcijā.

Šonedēļ jau noklususī situācija atkal eska-
lējās valdības sēdē. Lemjot par 2019. gada 
budžetu, ministri uzklausīja Latvijas Izglītības 
un zinātnes darbinieku arodbiedrības priekš-
likumus, kā paredzēt papildu līdzekļus peda-
gogu algām. Tomēr I. Šuplinska šādu priekš-
likumu neatbalstīja, norādot, ka vispirms 
nepieciešams veikt izglītības reformu. Arī 
premjers Krišjānis Kariņš pauž, ka tikai caur 
reformām iespējams gūt papildu līdzekļus. 
Ministre gan turpināja iesākto un pauda: lai 
arī joprojām tiek meklēti risinājumi, kā izglī-
tības reformu īstenošanas gadījumā varētu 
rast finansējumu pedagogu darba samaksas 
palielināšanai, labs solis ir tieši Izglītības un 

Uzstāj uz finansējuma apturēšanu Ventspils 
peldbaseina projektam
 turpinājums no 1. lpp. zinātnes ministrijas īpašumu lietderības pār-

skatīšana. Tur esot lērums objektu un finan-
sējuma plūsmas, kuras ir vērts apspriest. 

Piemēram, viņas ieskatā ir jāpārska-
ta finansējums Ventspils milzīgā peldba-
seina, viesnīcas un rehabilitācijas centra un 
Jēkabpils multifunkcionālās zāles būvniecī-
bai. Ja valdība apturēs finansējumu šiem 
infrastruktūras objektiem, izglītības finan-
sējums papildus iegūtu vismaz 2 mlj. eiro. 
Turklāt viņa ir guvusi pārliecību, ka šajos 
sporta būvniecības projektos patlaban norit 
“absolūti necaurspīdīgs un nesaprotams 
darbs”. “Ja vairāk šādus objektus pārskatām, 
tad līdzekļu apmērs tiek iegūts. Bet viss būs 
atkarīgs no Finanšu ministrijas redzējuma,” 
teica I. Šuplinska.

Viņa gan norādīja, ka šāds solis nebūtu 
vienkāršs. Šīm sporta būvēm ir piešķirts tā 
dēvētais vienreizējais finansējums, kas pare-
dzētas konkrētai būvei. Lai šo summu novir-
zītu tieši skolotāju algām, tas būtu jāparedz 

pamatbudžetā. Pat ja tas nebūtu iespējams, 
pēc viņas teiktā, “jebkurā gadījumā tā ir 
iespēja skatīties šajā virzienā un, ļoti iespē-
jams, šos līdzekļus var novirzīt zinātnei”.

Ventspilī plānots uzbūvēt lielo peldbasei-
nu ar astoņiem 50 m gariem peldceliņiem, 
kurus vajadzības gadījumā varēs sadalīt uz 
pusēm un pārveidot par 25 m baseinu ar 16 

celiņiem. Plānots, ka centrā būs arī rehabilitā-
cijas centrs un viesnīca. Saskaņā ar Ventspils 
pilsētas domes noteikto, šī ir šobrīd pašval-
dības galvenā sporta attīstības prioritāte. 
Pagājušā gada beigās noslēdzās metu kon-
kurss peldbaseina kompleksam, kurā uzva-
rēja SIA “K IDEA”. Baseinu plānots uzbūvēt 
2022. gadā. 

Valsts akciju sabiedrībā “Latvijas dzelzceļš” (LDz) briest kārtējais skandāls, un tā 
pēdas ved arī uz Ventspili. Lai arī pēdējie gadi uzņēmumam bijuši smagi, jo kravu 
apjoms un peļņa krīt, aizvadītajā gadā LDz un tā meitas kompānijas reklamēšanas 
un sponsorēšanas līgumos iztērējusi aptuveni 2,5 miljonus eiro. Liela daļa reklā-
mām paredzētās naudas nonākusi Ventspils sporta klubiem un komandām, kā arī 
motoklubam Dobelē, kur trenējas bijušā satiksmes ministra Ulda Auguļa (ZZS) dēls, 
vēsta TV3 raidījums “Nekā personīga”. 

Ventspilnieks.lv piedāvā:
• Ievietot sludinājumus un reklāmu laikrakstā “Ventspilnieks.lv”
• Izstrādāt reklāmas dizainu pēc klienta vēlmēm
• Sagatavot un publicēt reklāmlapas un informatīvās lapas laikrakstā “Ventspilnieks.lv”
• Izplatīt reklāmieliktņus kopā ar laikrakstu “Ventspilnieks.lv”
• Ievietot reklāmas banneri portālā “Ventspilnieks.lv” 
Par reklāmas un sludinājumu izcenojumiem, reklāmas izgatavošanas iespējām un izvieto-
šanu laikrakstā un portālā “Ventspilnieks.lv”, lūdzu sazinieties ar redakciju.
e-pasts: redakcija.ventspilnieks@gmail.com

Sponsorēšanas skandāls “Latvijas dzelzceļā”.  
Pēdas ved arī Ventspils virzienā

L 
Dz dāvinājumu un reklāmas līgu-
mi sabiedrības uzmanību izpelnās 
ne pirmo reizi. Galvenokārt ar to, ka 
reklāmas pirkšana notiek necaurspī-
dīgi un nav saprotams, pēc kādiem 

kritērijiem LDz izvēlas, kurus sporta klubus 
sponsorēt un kurus ne. Tas radījis aizdomas 
par ziedojumu un reklāmas naudas plūša-
nu atbilstoši politisko vēju virzienam. Tā kā 
pēdējos gados Satiksmes ministrijā valdošie 
“vēji” pūta Ventspils mēra Aivara Lemberga 
interešu virzienā, arī Ventspils sporta klubu 
atbalstīšana LDz un tā meitas kompānijām 
kļuva par ierastu praksi. Tiesa, par simtos 
tūkstošos mērāmiem līgumiem sabiedrība 
uzzina reti, jo šo informāciju valstij piedero-
šais uzņēmums rūpīgi slēpj. LDz mājas lapā  
rodami vien ieraksti par mazākiem ziedoju-
miem. Piemēram,  2017. gadā LDz meitas-
uzņēmums SIA “LDz Ritošā sastāva serviss” 
Biedrībai “Basketbola skola “Ventspils” zie-
dojusi 50 000 eiro; 2016.gadā tas pats uzņē-
mums Ventspils pilsētas pašvaldības iestā-
dei “Ventspils muzejs” ziedojis 30 000 eiro. 

VALSTS KONTROLES UN  
SABIEDRĪBAS VIEDOKLIS –  
KĀ “PĪLEI ŪDENS”

Vēl 2012. gadā kā mediji, tā Valsts kon-
trole vērsa uzmanību uz to, ka  valsts uzņē-
mums sponsorē privātos sporta klubus par 
ļoti ievērojamiem līdzekļiem, bet Satiksmes 
ministrija uz šo praksi piever acis. Toreiz LDz 
meitas kompānija “LDZ Cargo” bija noslē-
dzis reklāmas pakalpojumu līgumu par teju 
376 tūkstošiem eiro (271 098 latiem) ar bas-
ketbola klubu “Ventspils”, kura padomē bija 
partijas “Latvijai un Ventspilij” vadītājs Aivars 
Lembergs, bet kluba padomē – Ventspils 
domes vadība. Satiksmes ministrija toreiz 
skaidroja, ka tā tiešā veidā uzrauga vien “LDZ 
Cargo” māteskompāniju “Latvijas Dzelzceļš”, 
un saskaņā ar premjera rezolūciju, darījumi 
virs 100 000 latiem (142 287 eiro)  jāakceptē 
nozares ministram. Atļauju līguma slēgšanai 

deva tā laika satiksmes ministrs ZZS biedrs 
Uldis Augulis. Jāatgādina, ka periodā, kad 
minētais līgums tika noslēgts, ZZS bija ļoti 
liela Aivara Lemberga ietekme. 

Valsts kontrole toreiz secināja, ka 74 pro-
centi no visiem pārbaudītajiem reklāmas 
līgumiem saistīti ar sportu, tādējādi radot aiz-
domas, ka reklāmas līgumi pēc būtības tādi 
nemaz nav, jo vairāk saistīti ar sporta klubu 
darbības atbalstīšanu, un aicināja kā uzņē-
muma vadību, tā Satiksmes ministriju izvēr-
tēt, vai reklāmas tēriņi arī turpmāk jāsaglabā 
tādā pat apjomā. Taču nekādas darbības no 
abu minēto puses nesekoja.

LDZ SPONSORĒŠANAS POLITIKA – 
POLITISKO VĒJU VARĀ?

Valsts uzņēmums “Latvijas dzelzceļš”, ne 
toreiz, ne tagad tā arī neatklāj, kādēļ rek-
lāmas un sponsorēšanas līgumiem izvēlē-
ti sporta klubi, kuri pēc attiecīgā brīža kon-
junktūras atrodas politiski ietekmīgu personu 
interešu sfērā, tas esot komercnoslēpums. 
Bet varbūt LDZ šos klubus atbalsta politis-
ki ietekmīgu personu spiediena rezultātā? 
Izslēgts tas nav, jo, kā izrādās, bez LDz atbal-
sta nav palicis arī Dobeles motoklubs, kur tre-
nējies bijušā satiksmes ministra Ulda Auguļa  
dēls. Divos gados vien Dobeles motoklu-
bi (“MX4 Dobele”, ko vada Māris Sniķeris, 
un “Tautas sporta bāze”, ko vada viņa dēls, 
motobraucējs Kristaps Sniķeris) no “Latvijas 
dzelzceļa” meitas kompānijām saņēmuši 
nedaudz virs 200 000 eiro. Pēdējais līgums 
noslēgts Satiksmes ministra Ulda Auguļa 
pēdējā darba dienā amatā –  īsi pirms Krišjāņa 
Kariņa valdības apstiprināšanas. Kāpēc minē-
tie  uzņēmumi tieši Dobelē izvēlējušies rekla-
mēt kravu pārvadājumus un loģistikas pakal-
pojumus, skaidrības nav. Protams, ja vien 
te nav iejauktas kādas “politiski čomiskas” 
attiecības. Šādu versiju zināmā mērā apstipi-
na Latvijas motosporta federācijas preziden-
ta Mārtiņa Lazdovska “Nekā personīgi” teik-
tais. Proti, kad federācija prasījusi atbalstu 

Latvijas motokrosa 
čempionāta rīkoša-
nai, arī jauniešu izla-
šu nodrošināšanai, tā 
saņēmusi atteikumu, 
jo šādi sponsorējumi 
neatbilstot LDz rekla-
mēšanās vai ziedoš-
nas politikai.

KAS NOTIKS, 
KAD  
“SLAUKŠANAS 
LAIKI” BEIGSIES?

Satiksmes ministrs 
Tālis Linkaits pirmajās 
darba nedēļās pieprasījis atskaites no pado-
tajām iestādēm un uzņēmumiem par to, kā 
tie ZZS ministra Ulda Auguļa laikā tērējuši 
valsts budžeta un pašu pelnīto naudu. Taču 
ministram nācies saņemt vairākus atteiku-
mus. LDz struktūrā strādājošie uzņēmumi aiz-
bildinājušies, ka šādu informāciju ministram 
dot nevar. Linkaits sola izvērtēt reklamēša-
nās tēriņu pamatotību un jau tuvākajā laikā 
mantas izšķērdēšanas likuma kontekstā vēr-
tēt dažādus ar medijiem un ar sporta institū-
cijām saistītus līgumus. Tas savukārt nozīmē, 
ka valsts uzņēmumu naudas tērcīte “vajadzī-
go cilvēku” sporta klubu, biedrību un mediju 
virzienā var salīdzinoši drīz apsīkt. Kas notiks 
ar šīm biedrībām, klubiem, medijiem, kad 
valsts uzņēmumu “slaukšanas” laiki beig-
sies, nav zināms. Jo šī kroplā, gadiem kulti-
vētā sponsorēšanas sistēma radījusi situāci-
ju, kad no valsts uzņēmumiem iegūtā nauda 
daudziem ir viens no būtiskākajiem finanšu 
avotiem.

Savulaik šādas prakses esamību  apstipri-
nāja arī  bēdīgi slavenās “Rīdzenes sarunas”, 
par kurām tagad visi izliekas, ka tādas nemaz 
nav bijušas. Taču šīs sarunas demonstrēja,  

kā oligarhi naudu saviem medijiem pasmeļ 
no valsts un pašvaldību uzņēmumiem, kurus 
paši politiski kontrolē. Piemēram, 2010. gada 
rudenī pirms basojuma par Andra Amerika 
iecelšanu Rīgas brīvostas valdes priekšsēdē-
tāja amatā kā nosacījums ZZS atbalstam figu-
rējis Brīvostas reklāmas līgums ar “Mediju 
namu” (NRA izdevējs). 

IZMAIŅAS BŪS
Iespējams, lielas izmaiņas LDz gaida jau 

drīzā nākotnē, jo, kā uzsver Tālis Linkaits, 
attiecībā uz “Latvijas dzelzceļu” valdības dek-
larācijā noteikts ambiciozs mērķis mainīt 
biznesa modeli, mainīt izmaksu struktūru, 
padarīt uzņēmumu daudz atvērtāku klien-
tiem, daudz caurspīdīgāku, arī finansiāli veik-
smīgāku. Intervijā Lsm.lv ministrs atklāj, ka 
šī mērķa īstenošanai nepieciešams stiprināt 
“Latvijas dzelzceļa” padomi, un jau drīzumā 
tiks izsludināts konkurss uz diviem neatkarī-
gajiem padomes locekļiem, kuri specializē-
sies tieši finanšu un pārmaiņu vadības jau-
tājumos. Un tas nozīmē, ka arī nesaprotamai 
sponsorēšanai un dīvainiem reklāmas līgu-
miem tiks pielikts punkts. 
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Straujākā izaugsme 
7 gadu laikā
Latvijas ekonomikas izaugsme pērn 
sasniedza straujāko pieaugumu pēdē-
jo 7 gadu laikā – iekšzemes kopprodukts 
pērn pieauga par 4,8%. Būtiskāko devu-
mu nodrošināja investīciju un būvniecības 
nozares straujais pieaugums.

VID sistēmas atkal 
“uzkārušās”
Kopš 1. marta Valsts ieņēmumu dienests 
(VID) sāka pieņemt iedzīvotāju gada ienā-
kumu deklarācijas par 2018. gadu, kas 
pirmajās dienās radīja milzu rindas kā VID 
birojā, tā paralizēja deklarāciju iesnieg-
šanu EDS sistēmā. Iedzīvotājiem gan nav 
jāsteidzas, jo deklarāciju par pagājušo 
gadu var iesniegt jebkurā laikā līdz 2022. 
gada 16. jūnijam.

Ušakovs un Ameriks 
bēg uz Briseli
Rīgas mērs Nils Ušakovs un bijušais vice-
mērs Andris Ameriks, baidoties no iespē-
jamām tiesvedībām korupcijas skandālos, 
nolēmuši pamest darbu domē un startēt 
Eiropas Parlamenta vēlēšanās. Apsūdzību 
gadījumā EP deputātus aizsargā stingra 
imunitāte, deputātus var izdot tiesāšanai 
tikai tad, ja viņš tiek pieķerts nozieguma 
izdarīšanas brīdī.

Algas strauji kāpj
Latvijā 2018. gadā vidējā alga par pilnas 
slodzes darbu pirms nodokļu nomaksas 
sasniedza 1004 eiro, kas ir par 8,4% jeb 
78 eiro vairāk nekā 2017. gadā. Vidējā 
neto darba samaksa bija 742 eiro, un tās 
pieaugums gada laikā sasniedza 9,8%.

Ministre: pensiju 
indeksācija nav papildu 
ieņēmumi
Pensiju indeksācija nav paredzēta, lai 
būtiski palielinātu papildu atbalstu. Tā, 
komentējot Latvijas Pensionāru federāci-
jas ierosinājumu veikt pensiju indeksāci-
ju vienādā summā visiem pensionāriem, 
norāda aizdomās par savulaik savā uzņē-
mumā maksātām aplokšņu algām turē-
tā labklājības ministre Ramona Petraviča. 
Viņas ieskatā, pensiju indeksācijas mērķis 
ir saglabāt pensijas sākotnējo vērtību.

Fotoradari ienes budžetā 
15,3 mlj. eiro
Par fotoradaru fiksētajiem pārkāpumiem 
pērn soda naudās saņemti 15,3 mlj. eiro. 
Jau drīzā laikā arī Latvijā plāno iegādāties 
speciālas videokameras, lai kontrolētu, 
vai autovadītāji krustojumus nešķērso pie 
aizliedzošā luksofora signāla. 

Neparedzētiem izdevumiem 
uz pusi mazāk naudas
Šī gada valsts budžetā paredzēti ievēroja-
mi mazāk līdzekļu neparedzētiem gadīju-
miem nekā tas bijis vērojams iepriekšējās 
valdības laikā – 21 mlj. eiro. Piemēram, 
pirms gada ZZS vadītās valdības laikā 
neparedzētiem gadījumiem iztērēja vai-
rāk nekā 43,5 mlj. eiro.

Prasa nojaukt 
Uzvaras pieminekli
Sabiedrības iniciatīvu portālā “Manabalss.
lv” savākti vairāk kā 10 tūkst. paraks-
tu Uzvaras pieminekļa demontāžai Rīgā. 
Parakstu vākšanu par okupācijas varas 
simbola demontāžu jau 2017. gadā inici-
ēja Uģis Polis, taču tās parakstītāju skaits 
strauji pieauga, kad Rīgas dome nolēma 
šogad tērēt 8 mlj. eiro Uzvaras pieminek-
ļa atjaunošanai.

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

Junioru Attīstības Hokeja Līga

SVĒTDIEN 10. martā

plkst. 15.15

HK Venta 2002 – 
Mārupe / AKO 

Latvijas bērnu un jauniešu 
čempionāts

SESTDIEN 9. martā

plkst. 15:45

U-13 komandu spēle

HK Venta 2002 – HS Mogo

plkst. 17:30

U-17 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
Daugava / Sāga

SVĒTDIEN 10. martā

plkst. 13.15

U-15 komandu spēle

HK Venta 2002 / Tukums –  
Pārdaugava 05

OTRDIEN 12. martā

plkst. 16.15

U-11 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
HSR 2008/09

PIEKTDIEN 15. martā

plkst. 15:45

U-11 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
Brocēnu NBJSS 09

Ik pa laikam sociālajos tīklos un pēc tam arī mediju vidē parādās sašutuma pilni 
ieraksti par to, ka kādā meža stūrītī vai citā tam galīgi nepiemērotā vietā izmesti 
sadzīves atkritumi, reizēm arī būvgruži. Vēl lielāka problēma ir atpūtas vietas, kurās 
neapzinīgi indivīdi mēdz atstāt tukšas pudeles, dažādas pakas, maisiņus, utml. 
Tomēr, lai arī lēnām, cilvēku izpratne par to, ka atkritumi aiz sevis jāsavāc, uzlabo-
jas. Arī atkritumu šķirošana dalītos konteineros daudziem jau kļuvusi par paradumu, 
un šī prakse ir vairāk vai mazāk attīstīta praktiski katrā pašvaldībā. Ventspils šajā 
ziņā ir viena no visprogresīvākajām Latvijā. Tomēr Ventspilnieks.lv vēlreiz atgādina, 
kāpēc atkritumu šķirošana ir tik svarīga.

Atkritumi ir katra paša, nevis citu problēma

P 
lastmasas PET pudeles, stikla 
pudeles un burkas, baterijas un 
papīrs – šīs lietas ir katra kār-
tīga šķirotāja redzeslokā, liecina 
Latvijas Zaļā punkta veiktā aptau-

ja. Taču skārdenes vai medikamentus šķiro-
jamo atkritumu sarakstā iekļauj vien retais.

VĒL JOPROJĀM JAUC PRĀTU
It kā šķietami saprotami – tāds kontei-

ners ir domāts papīram, tāds – stiklam, tāds 
– sadzīves atkritumiem. Tomēr nereti, stā-
vot pie atkritumu šķirošanas konteineriem 
ar nedēļas laikā uzkrājušos ”bagātību”, nav 
nemaz tik viegli izšķirties, kurā konteinerā ko 
likt, lai gūtu pārliecību, ka sašķirotais nonāks 
pārstrādē.  

Pirmais uzdevums ir noskaidrot, vai šķiro-
šana notiek divās vai trīs šķirošanas pama-
ta grupās. Divas grupās nozīmē, ka atsevišķi 
konteineri ir stikla iepakojumam un viegla-
jam iepakojumam jeb kartona, papīra, plast-
masas un metāla iepakojumam. Savukārt 
šķirojot trīs grupās, ir trīs dažādi konteineri 
– stiklam, papīram un plastmasas un metāla 
iepakojumam. Ja krāsas nevar paturēt prātā, 
papētiet uzrakstus uz konteineriem – tur viss 
skaidri izlasāms.

PET pudeļu šķirošana ir vienkārša un labi 
zināma – pudelei jābūt tukšai un saplacinātai, 
bez pārtikas atliekām, etiķete nav jāņem nost. 
Pudele jāizmet PET konteinerā, no kurienes tā 
nonāks atkritumu šķirošanas rūpnīcā un pēc 
tam tālāk jau to pārstrādās jaunās izejvielās. 
Cietie plastmasas vāciņi kopā ar visu pudeli 
jāizmet plastmasas iepakojumam paredzēta-
jā konteinerā, tur jāizmet arī pudeļu un burku 
metāla vāciņi, kurus pēc tam ar īpašiem mag-
nētiem nošķiro atkritumu šķirošanas rūpnīcās. 
Plastmasas iepakojumam paredzētajos kon-
teineros jāizmet arī sadzīves ķīmijas un šam-
pūna pudeles, tos tālāk šķiros atsevišķi.

PĀRSTRĀDEI NEDERĪGI
Bet ko darīt ar plēves maisiņiem, čauksto-

šo plēvi, plastmasas traukiem un burbuļplē-
vēm? Loģiski – jāmet plastmasai paredzētajā 
konteinerā vai tomēr ne? Jā, tīras plēves mai-
siņus un līdzīgus izstrādājumus tiešām jāšķi-
ro plastmasai paredzētajos konteineros, taču 
plastmasas trauki, čaukstošās plēves un kon-
fekšu papīri nav pārstrādei derīgi, tos izmet 
kopējā atkritumu urnā.

Un ko darīt ar saplīsušu spoguli? To, līdzī-
gi kā spuldzes, puķu podus, glāzes un vāzes 
jāmet kopējā konteinerā, nevis stiklam pare-
dzētajā, jo šiem produktiem ir klāt dažādi 
pārstrādei nederīgi piemaisījumi. Tas pats 
attiecas uz tapetēm, salvetēm, glancētiem 
un krāsainiem žurnāliem – tā nav makulatūra 
un līdz ar to nav pārstrādājama kopā ar papī-
ru. Tātad, arī kopējā urnā.

Lielākos vai mazākos veikalos ir izveidoti 
punkti, kas paredzēti tikai un vienīgi bate-
riju izmešanai, kā arī dažādu neliela izmēra 
sadzīves tehnikas – tosteru, fēnu, elektroie-
kārtu – izmešanai. Savukārt vecos un nederī-
gos medikamentus nesiet un atstājiet aptie-
kās, tur ir savi mazie konteineri. 

KAS NOTIEK AR SAŠĶIROTO?
Šķiroto atkritumu konteineru apsaimnieko-

šanu nodrošina atkritumu apsaimniekošanas 
uzņēmumi, kas šķiroto atkritumu konteine-
rus iztukšo atsevišķi no sadzīves atkritumu 
konteineriem. Nereti cilvēki brīnās, ka kopā 
tiek vākts kartona un plastmasas iepakoju-
ma konteineru saturs, taču tas ir ekoloģiski 
un ekonomiski izdevīgi – šos materiālus pa 

veidiem sašķiro uz šķirošanas līnijām. Toties 
vienā mašīnā nedrīkstētu vākt stikla iepako-
jumu kopā ar kartonu un plastmasu, jo stik-
la lauskas var iedurties kartonā un plastma-
sā, ko pēc tam sašķirot vairs nav iespējams. 
Tāpēc atsevišķi tiek tukšoti sadzīves atkritu-
mu, plastmasas un kartona, kā arī stikla kon-
teineri. Ja izlietotajam iepakojumam pare-
dzētajos konteineros ir samests liels sadzī-
ves atkritumu daudzums, to saturs nonāks 
atkritumu poligonā. Tāpēc rūpīgi jāseko līdzi 
norādēm uz konteineriem un, jo atbildīgāk 
būs sašķiroti atkritumi, jo mazāks kaitējums 
apkārtējai videi.

DALĪTĀS ŠĶIROŠANAS PUNKTU  
BŪS VAIRĀK

Ventspils pilsētā atkritumu šķirošanas vietu 
ir daudz. Pilsētā praktiski vairs nav tādu vietu, 
kur atbrīvoties no atkritumiem var, izmetot 
visu vienā konteinerā. Ventspilniekiem šķi-
rošana jau labu laiku iegājusies gluži auto-
mātiski – te plastmasa un papīrs, te stikls, 
te citas drazas. Turklāt pagājušajā vasarā 
“Ventspils labiekārtošanas punkts” ierīko-
ja vēl 30 jaunus punktus sadzīves atkritumu 
dalītai šķirošanai, līdz ar to mūsu pilsētā šādu 
vietu skaits jau tuvojas simtam – 78. 

Šobrīd stikla un plastmasas iepakojumu 
iespējams atstāt īpašajos punktos daudzdzī-
vokļu namu pagalmos, pie lielveikaliem, sko-
lām un bērnu dārziem. Tāpat arvien spēkā ir 
iespēja nodot šķirotos atkritumus īpašajos 
laukumos – Jēkaba ielā 47 un Siguldas ielā 
8a. Katrā punktā ir uzstādīti divi konteine-
ri, kas paredzēti stikla un plastmasas iepa-
kojuma uzkrāšanai. Lai atkritumu šķirošana 
sasniegtu galveno mērķi – no visiem atkri-
tumiem atdalītu atkārtoti izmantojamus un 
pārstrādājamus atkritumus, ir ļoti svarīgi 
atkritumus šķirot pareizi, tādēļ rūpīgi jālasa 
un jāievēro uz konteineriem norādītie ietei-
kumi. Turklāt ar to viss nebeigsies. Arī šogad 
pilsētā plānots ierīkot vēl vairākus jaunus 
šādus punktus. Pagaidām vēl nav zināms, cik 
daudz un kur, taču būs. 

Ja nav kur likt, piemēram, savu laiku 
nokalpojušo galdu, tad to uz konteineriem 
nest nevar, – vai nu paša spēkiem jāved uz 
vienu no diviem lielajiem laukumiem vai 
arī jāgaida pavasaris un rudens, kad pilsē-
tā notiek lielgabarīta atkritumu šķirošana. 
Te var tikt vaļā no veciem dīvāniem, skap-
jiem, gultām, logu rāmjiem, ledusskapjiem, 
matračiem, paklājiem un būvgružiem. Labāk 
pagaidīt akciju, kad to visu aizvedīs par velti, 
nevis meklēt iespēju no tiem atbrīvoties, 
piemēram, “pa kluso” aizvedot uz mežu 
Cirpstenes vai Staldzenes virzienā. Ir arī ļau-
dis, kuri tumsas aizsegā atbrīvojas no lūž-
ņiem, būvgružiem un sadzīves atkritumiem 
pie kapsētām uzstādītos konteineros, kuri 
domāti tikai zaļo atkritumu izmešanai. Ir 
skaidrs, ka pēc šādām darbībām tie kompos-
tam vairs nederēs.

Bet viens jaunums jau tiek ieviests. Dažās 
citās pašvaldībās šāds pakalpojums jau ir pie-
ejams, tagad tām pievienojas arī Ventspils 
pilsēta. Runa ir par pilotprojektu, kura laikā 
privātmāju īpašniekiem būs iespēja saņemt 
jaunu konteineru atkritumu šķirošanai – tas 
būs paredzēts stikla iepakojumam. Katrs 
mājas saimnieks šādu konteineru saņems 
lietošanā bez maksas. Pagaidām tāda iespē-
ja būs noteiktam skaitam ventspilnieku. 
Izvērtējot pilotprojekta rezultātus – iedzīvotā-
ju atsaucību un dalīti savāktā stikla iepakoju-
ma apjomu, nākotnē šādu pakalpojumu plā-
nots piedāvāt lielākam klientu skaitam. 
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Grīvai atkārtots rekords  
un 10. vieta Eiropā

Ventspils tāllēcēja Māra Grīva Eiropas 
čempionātā vieglatlētikā telpās izcīnī-
ja 10. vietu, savā labākajā mēģināju-
mā atkārtojot personisko rekordu (6,41 
m). Māsa Lauma Grīva ar 6,34 m palika 
15. vietā. Ventspils Olimpiskajā vienībā 
iekļuvušie Laura Ikauniece un Jānis Leitis 
izcīnīja attiecīgi 5. vietu pieccīņā un 9. 
vietu 400 m skrējienā.

Suharevam jauns Latvijas 
rekords

Irānas galvaspilsētā Teherānā noti-
kušajās svarcelšanas sacensībās Ritvars 
Suharevs raušanā laboja pašam piede-
rošo Latvijas rekordu – svara kategorijā 
līdz 81 kg viņš raušanā sasniedza 160 
kg. Grūšanā viņam neveicās, bet summā 
345 kg un 2. vieta. 

Kērlingā atkal zelts  
un ceļazīme

Par Latvijas kvalifikācijas turnīra kēr-
lingā jauktajiem pāriem uzvarētājiem 
atkal kļuva Ventspils kluba pārstāv-
ji Santa Blumberga un Ritvars Gulbis, 
kuri tādējādi izcīnīja tiesības pārstāvēt 
Latviju pasaules čempionātā Norvēģijā. 

Latvijas studentiem 
uzvara un sagrāve

Latvijas studentu hokeja izlase, kurā 
spēlē arī 4 spēlētāji no “VENTA 2002”, 
pasaules Universiādi sāka ar uzvaru 6:4 
pār Šveici, bet tad ar 1:10 kapitulēja 
spēcīgajai Kazahstānai.

Jau 24 uzvaras pēc kārtas
Uzvaru sēriju Latvijas – Igaunijas bas-

ketbola līgā turpināja BK “Ventspils”, 
kas jau 24. panākumu pēc kārtas svi-
nēja Raplā pret “Avis Utilitas” (93:72). 
Ventspils klubs ir pārliecinošs līgas 
līderis.

Neizšķirts pret līderiem 
un vieta 1/2 finālā

Ventspils Augstskolas (VeA) futzālis-
ti Latvijas čempionāta 1.līgas regulāro 
sezonu noslēdza ar 1:1 pret līderiem 
FC “Nikers”, izcīnot summā 2. vietu un 
ceļazīmi uz izslēgšanas spēļu pusfinālu. 

“VENTA 2002” trešais 
zaudējums pēc kārtas

Ventspils hokeja klubs “VENTA 2002” 
piedzīvojis jau trešo zaudējumu pēc 
kārtas Junioru attīstības hokeja līgā, 
šoreiz savā laukumā ar 3:4 piekāpjo-
ties Pārdaugavai. Kopvērtējumā līderi 
ar 69 punktiem 28 spēlēs ir Daugavpils 
“Dinaburga”, no kuriem ventspilnieki 
atpaliek jau par 13 punktiem.

Aijeguns turpina uguņot
Kārtējos divus vārtus FK “Ventspils” 

rindās guvis nigērietis Tosins Aijeguns, 
kurš palīdzēja ventspilniekiem ar uzvaru 
noslēgt treniņnometni Spānijā – 2:1 pār 
Norvēģijas vicečempioniem “Molde”.

Bīns aiziet, Vīksne – debitē
BK “Ventspils” šķīries no leģionā-

ra Entonija Bīna, kurš karjeru turpinās 
Beļģijā. Tikmēr BK “Ventspils” debitējis 
talantīgais Dāvis Vīksne, kurš pērn pēc 
Eiropas U-18 čempionāta cieta gāzes 
sprādzienā.

SPORTA ZIŅAS

“Oficiāli paziņojam, ka “Ventspils” vērsusies 
pie UEFA ar oficiālu vēstuli, kurā mēs lūdzam 
tikt skaidrībā ar šo situāciju. Tas ir principiāli 
svarīgi mums, tas ir svarīgi visiem,” tā klubs 
savā oficiālā paziņojumā. “”Ventspils” vien-
mēr iestājies par godīgu un tīru futbolu. Mums 
tā nekad nav bijusi tukša skaņa. Neviens vai-
rāk par mums nav ieinteresēts tajā, lai mūsu 
kluba vārds paliktu neaptraipīts – mēs cienām 
sevi paši un vienmēr rūpējamies par kluba 
reputāciju. Mēs esam pārliecināti, ka kopē-

Šaubu ēna pār Ventspils futbola klubu
jie principi, galvenais no kuriem ir godīgas un 
tīras spēles princips, uzvarēs arī šajā situācijā.”

Kā situācija attīstīsies, rādīs laiks. Jāatgādina 
vien tas, ka neilgi pēc kluba jaunā īpašnieka 
nākšanas pie stūres Ventspilī izskanēja ziņas 
no viņa iepriekšējās biznesa vietas Moldovā. 
Tagadējā FK “Ventspils” prezidenta Adlana 
Šišhanova bijušais klubs Kišiņevas “Dacia” 
no Moldovas tiek turēts aizdomās par krāp-
šanos ar nodokļiem, turklāt 17 tā pārstāvji 
ir nopratināti. Krimināllieta esot cieši saistī-
ta ar Šišhanovu, kurš maksājis algas aplok-
snēs un kopumā neoficiālā ceļā izmaksā-

tas algas trīs miljonu eiro apmērā. Iepriekš 
A.Šišhanovs bija “Dacia” investors un vadī-
tājs. Aizdomās par nelikumībām laika posmā 
no 2014. gada janvāra līdz 2017. gada febru-
ārim, kurā “Dacia” sniedzis nepatiesu infor-
māciju par ienākumiem un izdevumiem. 
Turklāt A.Šišhanovs esot finansējis arī citas 
Moldovas komandas, bet vairāku gadu garu-
mā, kamēr Krievijas uzņēmējs darbojies šajā 
valstī, viņš ticis turēts aizdomās arī par saru-
nātiem mačiem.

Paralēli cīņai ar šaubu ēnas kliedēšanu, FK 
“Ventspils” šonedēļ sāk dalību Latvijas čem-

Šonedēļ Ventspilnieks.lv pie saviem 
lasītājiem dodas dienā, kuru nebūt ne 
tik senā pagātnē sievietes gaidīja ar 
nepacietību. Jo kā nu ne, kungi izpirka 
vai visas sārtās tulpes pilsētā, kolēģi ap-
sveica darbabiedrenes, dāmas iemalkoja 
šampanieti un grēkoja ar kūciņām, tur-
klāt viņu tiešā priekšniecība uz to visu 
“pievēra acis”. Runa, protams, ir par 8. 
martu jeb Starptautisko sieviešu dienu. 

pionāta jaunajā sezonā. Pirmajā mačā vents-
pilnieki savā laukumā uzņems eksčempionus 
Jūrmalas “Spartaks”. Cerēsim, ka aizdomas 
patiešām būs izrādījušās tikai tukši maldi un 
ka mūsu pilsētas komandai šogad izdosies 
čempionu kausu atkal atvest uz Ventspili. Lai 
izdodas! 

Par sievietēm, vīriešiem un pievikšanās spēkiem

V 
entspilnieks.lv  nestāstīs ne 
par vācu sociālistes Klāras 
Cetkinas runu 1910. gadā 
Starptautiskajā sieviešu konferen-
cē Kopenhāgenā, ne arī par 1945.

gadā parakstīto ANO hartu, kas bija pirmais 
starptautiskais nolīgums, lai apstiprinātu 
līdztiesību starp sievietēm un vīriešiem. Mēs 
pievērsīsimies daudz prozaiskākam un reizē 
arī daudzas (us) krietni vairāk interesējošam 
jautājumam – kas sievietes saista vīriešos? 
Un kas – vīriešus sievietēs? Ticiet vai nē, bet 
šī jautājuma noskaidrošanai pievērsušies ne 
vienas vien valsts zinātnieki. 

IZSKATAM IR NOZĪME
Eiropas valstīs un Amerikā veiktās aptau-

jas ļāvušas antropologiem radīt tipiski pie-
vilcīga vīrieša un tipiski pievilcīgas sievietes 
portretu.

Viņš: slaids, bet ne masīvs, tumšiem 
matiem, taisnu degunu, augstu virsdeguni, 
iegarenu sejas ovālu, gana labi iezīmētām 
plānām lūpām. Ideālam tuvs ir, piemēram, 
kanādiešu aktieris Kianu Rīvss, kuru daudzi 
atceras no kinotriloģijas “Matriks”.

Viņa: slaida tumšmate ar mēreni pilnī-
gām lūpām un gaišām acīm, nelielu galvu, 
nedaudz uzrautu degunu un tikko manāmu 
infantilu sejas izteiksmi. Tuva šādam ideālam 
ir, piemēram, velsiešu izcelsmes Holivudas 
zvaigzne Ketrīna Zeta-Džonsa.

To apstiprina arī vācu antropologa Eibla-
Eibesfelda pētījumi, kurš uzskata, ka vīriešu 
uzmanību piesaista sievietes ar kupliem gur-
niem un krūtīm, bet naivu seju. Fiziskais brie-
dums ir zināma garantija veselīgiem pēcnā-
cējiem, bet bērnišķīgais izskats vieš cerības, 
ka sieviete attiecībās nedominēs.

Psihologi uzskata, ka smilšu pulksteņa 
tipam atbilstīgā sieviešu figūra pievelk vīrie-
šus zemapziņas līmenī. Jostasvietas un gurnu 
apkārtmēra attiecību viņi uzskata par sek-
sapīla indeksu. Milosas Venerai, Merilinai 
Monro tas bija 0,7. Starp citu, tāds pats 
indekss ir arī modelēm vīriešu žurnālos.

PIEVILCĪBA UN  APĢĒRBS
Sieviete, kas interneta vietnē ievietojusi 

savu fotogrāfiju sarkanā tērpā, saņems par 
25% vairāk piedāvājumu iepazīties nekā 
skaistule citas krāsas apģērbā. Savukārt 
vīrietis baltā piegulošā sporta krekliņā jau-
nai sievietei šķitīs seksīgāks nekā tas pats 
vīrietis, bet ģērbies svīterī. Tiesa, nekādas 
krāsas apģērbs neglābs, ja dāma būs nolai-
dīga. Krievu zinātnieki, izmantojot aparātu 
“Poligrāfs”, noskaidrojuši, ka pirmās tikša-
nās reizē vīrieša uzmanību saista sievietes 
lūpas, acis un mati. Bet šo iespaidu bojā 

nolaidība, nemazgāti mati un pīrsings.

PAR VĪRU VIENU, 
PAR BĒRNU TĒVU – CITU

Astoņpadsmit tūkstošiem britu telekom-
pānijas BBC skatītāju sieviešu eksperimenta 
nolūkā nodemonstrēja divus vīriešu tipus – tā 
saukto mačo un inteliģentu. Atklājās, ka 66% 
skatītāju par dzīvesdraugu labprātāk izvēlē-
tos inteliģentu, paskaidrojot, ka mačo sadzī-
vē esot nepanesami. 

Otrs eksperiments ar šo pašu divu vīrie-
šu piedalīšanos pierādīja, ka sievietes savas 
prioritātes maina atkarībā no ikmēneša cikla. 
Periodos, kas ir labvēlīgi bērna ieņemša-
nai, vairākumam mačo tipa vīrietis šķita 
pievilcīgāks. 

Iznāk, ka par vīru sievietes gribētu neuzkrī-
tošu, bet inteliģentu vīrieti, toties bērnus lab-
prātāk dzemdētu no īsta mačo. 

Tikmēr Bristoles universitātes zinātnieki, 
izstudējuši tūkstošiem biogrāfiju un slimī-
bas vēsturu, pavēstījuši: garas kājas sievie-
tei ir nākamā bērna veselības garantija. Katrs 
mātes kāju garuma centimetrs palielina jaun-
dzimušā svaru par 22,1 gramu. Daba tā iekār-
tojusi, ka vīrieši to intuitīvi jūt, tāpēc arī pie-
vērš pastiprinātu uzmanību sievietes kājām. 
Tiesa, slavenajai aktrisei Marlēnei Dītrihai 
šajā ziņā bija savs viedoklis. Viņasprāt, vīrie-
ti daudz vairāk var ieinteresēt sieviete, kas ir 
iejūtīga un interesējas par viņu, nekā vienal-
dzīga skaistule ar garām kājām.

VIENLĪDZĪBA UN FEROMONI
Noskaidrots, ka sievietēm tuvāka ir vien-

līdzība vecumā, izskatā un arī ienākumos. 
Jaunas meitenes iemīlas jaunos puišos, nevis 
bagātos, bet vecos vīros. Savukārt turīgus 
vīriešus vairāk pievelk turīgas sievietes. Pāri, 
ko veido “līdzīgie”, no evolūcijas viedokļa ir 
daudz stabilāki.

Jāsaka gan, ka tad, kad pie darba ķeras 
feromoni, eksperimentu, pētījumu un aptauju 
rezultāti var apmesties kājām gaisā. Piemērs 
nav tālu jāmeklē. Kādā Austrālijas zinātnie-
ku eksperimentā vīriešiem tika demonstrē-
ta filma ar blondīņu un tumšmatu piedalī-
šanos. Tikai 40% vīriešu atzina, ka blondī-
nes ir izskatīgākas par tumšmatēm. Bet, kad 
zālē ieradās 80  jaunietes ar dažādas krāsas 

matiem, 85% vīriešu nobalsoja par blon-
dīnēm un rudmatēm. Fiziologi uzskata, tas 
izskaidrojams ar feromoniem – gaisīgām vie-
lām, kas pievelk ne sliktāk par “mīlas dzērie-
nu” un kurus blondīnes un rudmates izdala 
6 reizes vairāk nekā tumšmates.

BALSS, APREIBUMS UN NAUDA
Līdz laikam, kad tika izgudrots un ieviests 

mākslīgais apgaismojums, cilvēki sava part-
nera seksuālo pievilcību noteica pēc balss 
un atstāja šo prasmi mums mantojumā. 
Ņujorkas universitātē veiktā pētījumā brīv-
prātīgajiem dalībniekiem piedāvāja noklau-
sīties sēriju balsu un izvēlēties kā pašas patī-
kamākās, tā arī visnepatīkamākās. Cilvēkiem, 
kuru balss tika atzīta par patīkamu, bija 
daudz vētraināka privātā dzīve nekā neizteik-
smīgo tembru īpašniekiem.

Savukārt aptaujas, kas tika veiktas bāros, 
kurus apmeklē vientuļi cilvēki, pierādīja: jo 
vēlāka vakara stunda, jo pievilcīgāka sieviete 
šķiet vīrietim. Pēc 10 punktu sistēmas septi-
ņos vakarā vīrietis viņai dod 5 punktu vērtē-
jumu, pulksten 23.30 – 7, bet pusnaktī – jau 
8,5 punktus. Toties sievietes, neraugoties uz 
lietoto alkoholu, savu vērtējumu par vīrie-
šiem nemaina.

Kanādas zinātnieki noskaidrojuši, ka sim-
pātisks izskats ietekmē darba samaksu. Pēc 
tam kad visu eksperimenta dalībnieku izskats 
tika novērtēts no 1 līdz 5 punktiem, zināt-
nieki salīdzināja viņu ienākumus. Izrādījās, 
ka katra vērtējuma papildu vienība tās īpaš-
nieka ienākumus palielināja par 2000 dolā-
riem gadā! 

MĪLESTĪBAS SEZONA
Sievietes un vīrieša bioritmi ir “noregu-

lēti” tā, lai bērni nāktu pasaulē gada siltajā 
periodā. Tādējādi patiesā mīlestības sezona ir 
nevis pavasaris, bet gan rudens. Septembrī–
oktobrī vīriešu organismā paaugstinās testo-
sterona līmenis, kas viņus padara daudz pie-
vilcīgākus sieviešu acīs.

Runājot par pievilcību vēl jāmin kāds psi-
hologa Deividsa Basa atzinums. Viņš veica 
gana plašu pētījumu 1000 pasaules valstīs 
un noskaidroja, ka visās kultūrās vīriešus 
piesaista sievietes skaistums, bet sievietes – 
vīrieša ienākumi. 
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 turpinājums no 1. lpp.

Jautra stāsta, ka dzimtas kolektīvajā atmiņā, kas tiek papil-
dināta ar “izrakumiem” arhīvos, ir romantisks nostāsts par 
to, kā šajā – toreiz vēl smilšu apdraudētajā – namā ieprecē-
jies viņas tēvs Fricis, neparastā uzvārdā Vangravs. Tikai daudz 
vēlāk noskaidrojies, ka tas ir latviskojums no franču valodas, 
jo kāds viņas daudz tālākais sencis Latvijā, bet konkrētāk – 
Elkšķenē – nokļuvis reizē ar Napoleona karaspēku, tam cauri 
Baltijai virzoties uz vai no Maskavas. Fricis bijis šarmants un 
jautras dabas, taču zvejnieku dinastiju nav turpinājis – strādā-
jis ostas darbnīcās un uz peldošā celtņa. 

Jautra smejas, ka laikam gan tālo senču asinis likušas viņai 
pievērsties franciskās izcelsmes spēlei petanki, kā arī tai rad-
niecīgajam kērlingam, Ar šīm nodarbēm tagad aizrāvies arī 
Viesturs, gūstot pat starptautiskus panākumus.

GRŪTI SAKOPJAMĀ SENATNE 
Līvu ielas māja vēlāk apmūrēta ar ķieģeļiem. Kad 1985. 

gada 6. martā tieši pretī pāri Ventai pie 28. piestātnes 
uzsprādzis tankkuģis “Ludvigs Svoboda”, Vangravu mājai 
izbiruši ne vien stikli, tāpat kā pusei Ventspils,  bet saplai-
sājusi arī siena. 

Laika zoba skrubinātās ēkas sakopšanā ne mazumu pūļu 
pielicis Jautras tagadējais dzīvesbiedrs, ar celtnieka un 
citām amata prasmēm bagātais Viesturs, taču pamatīgākam 
remontam, pēc īpašnieku domām, vajadzīgi pārāk daudzi un 
dārgi saskaņojumi un atļaujas, lai to uzņemtos. Tas tāpēc, ka 
bijušais zvejniekciems ietilpst valsts nozīmes pilsētbūvniecī-
bas pieminekļa – Ventspils pilsētas vēsturiskā centra – aizsar-
dzības zonā. Viesturs pasmaida, ka nav ļaunuma bez labuma: 
kā profesionāls šoferis viņš novērtē, ka Ostgala īpašais statuss 
licis Līvu un vairākās citās šaurajās ieliņās saglabāt nekalto 
akmeņu bruģi, pa kuru automašīnām jābrauc nevis ar kauco-
šām riepām, bet ripojot rāmi lēnām un pamazām. 

DIVKĀRT SIBĪRIJAI NOLEMTĀ 
Viestura senčiem saknes ir zemniekos Ameles pusē.  

Ostgalā viņš ienācis pirms gadiem trīsdesmit, apņemot par 
sievu šūšanas amata pratēju Jautru, kura gaišā rakstura dēļ 
biežāk tiekot saukta par Jautrīti. Dzīvesbiedrei jau bijuši trīs 
dēli no pirmās laulības, tiem piepulcējusies abu kopīgā meita 
Marta, bet pamazām visi jaunieši no jūras vēju un kuģu tauru 
appūstās ligzdas ir aizdevušies patstāvīgā dzīvē. Tagad brīv-
dienās siltās augšstāva telpas aizpilda septiņu mazbērnu 
čala, bet vienu istabiņu un dīvānu par savējo uzskata suņu 
meitenes Mellene un Elsa. Runcis Pičuks, kā jau saimnie-
kam pienākas, staigā, kur iegribas. Apošņājoties arī pirmajā 
stāvā, kur kopā ar savu raksturā atturīgo persiešu cilmes diž-
minci Džidži dzīvo teju astoņdesmit gadu sasniegusī Viestura 
mamma Gunta. 

Kā aizsarga un lielsaimnieka atvase Gunta vēl meitenes 
gados līdz ar toreizējo ģimeni divas reizes izsūtīta uz Sibīriju, 
taču spējusi svešumā un vēlāk Ventspilī ekonomistes darbā 
nepazaudēt veselību un ar skarbajos ziemeļos ieaudzinā-
tu neatlaidību arī tagad turpina strādāt pie rokdarbiem. Pēc 
badainās bērnības ieraduma lāpot un taupot it visu, pat 
ūdeni, jo toreiz arī tas bijis izdzīvošanas vērtē. 

Viņas vīrs un Viestura tēvs, muzikants amatieris, kurš labes-
tīgā un jautrā rakstura dēļ visā pilsētā dēvēts par “mazo 
Arnoldiņu”, aizgājis aizsaulē pirms teju piecdesmit gadiem. 
Mūža lielāko daļu būdams vienkāršs šoferis, bēru gājienā 
pēdējā gaitā izvadīts ar mūziku cauri visai pilsētai (kas toreiz 
vēl bijis atļauts) un mediķu goda sardzi, jo pēdējā darba vieta 
viņam bijusi ātrajā palīdzībā. 

PAR POLITIĶIEM UN SUŅIEM 
Pēc Kandavas lauksaimniecības tehnikuma beigšanas 

Viesturs, līdzīgi kā tēvs, bijis vieglo un speciālo automašīnu 
un autobusu šoferis, strādājis apsardzē un celtniecībā,  vadījis 
fūres pa Rietumeiropas un Ukrainas ceļiem un arī tagad maizi 
pelna transporta uzņēmumā, kas apkalpo Baltijas valstis. 

Viesturs par tālajos reisos un tepat Ventspilī darbā  piedzī-
voto stāsta krāšņi, ar humoru un detaļām un piebilst,  ka vēl 
vairāk – stundām! –  varētu runāt par politisko klimatu  val-
stī un pašvaldībā, kur līdztekus sasniegumiem saskata daudz 
nebūšanu. 

“Diemžēl mēs, tā saucamie vienkāršie ļaudis, situāciju uz 
labu diezgan nesekmīgi cenšamies ietekmēt tikai vēlēšanu 
dienā. Jā, vārdos daudzi ir par drosmīgu atklātumu, bet dar-
bos savu patieso uzskatu asti bieži vien iežmiedz kājstarpē. Es 
savu pārliecību – īsajā variantā, vienā  teikumā –  esmu izlicis 
uzrakstā uz savas automašīnas,– varbūt kāds cits arī līdzīgi par 
to padomās...,”Viesturs atzīst, ka cits viņa sirdij tuvs sarunu 
temats ir par suņiem, jo tie, viņaprāt, atšķirībā no daudziem 
politiķiem, ir nesalīdzināmi tiešāki un godīgāki. 

HASKIJI BRISELEI NEKLANĪTOS
Sarūmējoties uz dīvāna blakus Mellenei un Elsai mazajā 

augšstāva istabiņā, mājas saimnieki stāsta, ka Vangraviem, 
tāpat kā daudziem agrākajiem Ostgala zvejniekiem, sētā 
vienmēr bijis viens vai vairāki suņi. Tie parasti turēti aiz 
slēgtas dēļu sētas, kādas vēl saglabājušās arī Līvu ielā,  bet 
daudzviet citur jau aizstātas ar zemākām vai dzīvžogiem, 
kuri rējējiem nav šķērslis. Jautrai atmiņā, ka viens no tādiem 
bēguļiem viņai ar brāļiem bērnībā, slidinoties no Zviedru 
vaļņa, bērnībā pieklīdis un atnācis līdzi uz mājām, uz dau-
dziem gadiem kļūstot par mīļo Lāčuku. 

Nākamais bijis Pipars, ko Friča dēls un vedekla atveduši 
no Latgales. Raksturā atbildis vārdam, bet uz neatgriešanos 
pazudis pēc salūta pilsētas svētkos. Meitai Martai uz divpad-
smito dzimšanas dienu apsolīto sunīti braukuši meklēt uz 
dzīvnieku patversmi Talsos, kur acīs iekritusi Sibīrijas haskijam 
līdzīga smilškrāsas meitene, vēlāk nosaukta par Džusi. Kaut 
arī jauktenīte, pilnībā atbildusi haskiju rakstura standartiem, 
bijusi gudra, uzticīga un paklausīga saimniekiem. Vieturs 
pasmaida, ka nevar tomēr atturēties no savas sunītes  salīdzi-
nāšanas ar politiķiem, kuri pilda visas Briseles pavēles, kamēr 
Džuse atsaukusies tikai tām, kurās saskatījusi jēgu.

Īstā haskiju dāma Zeta piederējusi Jautras dēla ģimenei, 
kas dzīvojusi mājas pirmajā stāvā, un Viesturam atkal prātā 
jautrs salīdzinājums: haskijiem no dabas dota tieksme klai-
ņot, bet kāpēc tā dara arī mūsu politiķi, pēc vēlēšanām pār-
bēgot no savas partijas uz otru un trešo, kā suņi krūmos nolie-
not citā frakcijā? 

“Suņu dzīvē tam vēl var saredzēt pamatojumu: viens no 
tādiem “nesankcionētiem izgājieniem” Zetai beidzās ar gadī-
juma sakaru, pēc kura pasaulē nāca septiņi sprigani jaukte-
nīši. Vienu no tiem, meitenīti Melleni, par  draudzeni Džusei 
izvēlējāmies mēs,” Viesturs smejas balsī, atturoties vilkt para-
lēles ar valsts elites tikumiem.   

SUNĪTEI ĻĀVĀM IZRAUDZĪTIES DRAUDZENI
 “Kad Džusi nācās pavadīt citos medību laukos, raudāja ne 

tikai Marta, asaras slaucīja visa ģimene, arī es;  Mellene vis-
pār zaudēja interesi par dzīvi.  Izeja šķita Džuses vietā samek-
lēt viņai draudzeni. Tādu raudzīt vairākas reizes braucām uz 
suņu patversmi Ugālē un ņēmām Melleni līdzi, lai dzīvnieki 
varētu saostīties un  viens otru iepazīt kopīgo pastaigu laikā. 
Tā mūsmājās, tagad jau varam teikt, veiksmīgi ienāca augu-
mā nelielā, bet izcili dzīvespriecīgā  Elsa, arī jauktenīte, kurai 
nākotnē būtu draudējusi iemidzināšana,” Viesturs nebaidās 
kļūt mazliet sentimentāls, jo uzskata, ka ņemšanās ar dzīv-
niekiem ir savdabīgs labestības treniņš ne tikai pieauguša-
jiem, bet galvenokārt viņu septiņiem mazbērniem, kuri te 
regulāri uzturas un kuru skaits droši vien vēl papildināsies. 

AR ATBILDĪBU PAR PIERADINĀTO
Jautra un Viesturs pārliecinājušies, ka pat strādājošie vec-

vecāki, kā tas ir viņu gadījumā, vislabāk var un prot mazbēr-
niem iemācīt sadzīvē un vienkāršākajos darbiņos nepiecie-
šamās prasmes, jo vecākiem priekš tā bieži vien pietrūkst 
laika un pacietības. Savukārt uzņemties atbildību par kādu 

citu bērni vispirms un vislabāk iemācās tad, ja ir jāaprūpē 
kāds dzīvnieks. 

 “Ja viņiem izdosies iedraudzēties ar tiem, kas savas sajūtas 
nespēj izteikt vārdos, vajadzības gadījumā prot viņus pažē-
lot un sarāt, vēlāk dzīvē vieglāk būs atrast draugus arī starp 
cilvēkiem,” tā uzskata un atbilstoši arī rīkojas dzīvesbiedri.  
Viesturs turklāt pārliecinājies, ka labestība un atbildība pret 
dzīvniekiem bērnos ieaug tikai tādā gadījumā, ja pieaugušie 
rāda atbildības  piemēru.

“To gan vieglāk ir pateikt, nekā izdarīt,” Viesturs stās-
ta,  cik reizes stundām un pat dienām nācies meklēt savus 
rējējus, kad tie palaisti mežā vai izrāvušies no rokām, lai  
drāztos pakaļ mežā ieraudzītam zaķim, lapsai vai stirni-
ņai. Piebilstot, ka vēl grūtāk ir, ja dzīvnieks pazaudējas 
pilsētā – tad jārēķinās ar stundām ilgu braukalēšanu pa 
ielām, neskaitāmu iespējamo aculiecinieku aptaujāšanu. 
Bet prieks par atkalredzēšanos abos gadījumos ir abpusējs 
un neizmērojams.  

PELARGONIJAS UN CERIŅI NAV BŪTISKI
Ostgalā ir pārsvarā mazstāvu apbūve, gandrīz tāpat kā lau-

kos. Atšķirība gan tā, ka te  ēkas piespiedušās viena otrai, daž-
viet ielas tik šauras, ka pāri tām var rokās sadoties,  bet zemes 
pleķīši ap būvēm mērāmi tikai dažos simtos kvadrātmetru. Ne 
par kādu “suņa rējiena attālumu”, kāds starp tām laukos var-
būt pienāktos, te nevar būt ne runas. Kaut gan senākos laikos 
ļaudis Ostgalā, pēc nostāstiem, labi sadzīvojuši, kaut arī te  teju 
vai katrā mājā turēti suņi, bet šķūnīšos vistas,  cūkas un kazas. 

Taču laiki mainās, un tiem līdzi arī savstarpējās iecietības 
temperatūra. Jautra un Viesturs spriež, ka dzīvnieku klātesa-
mība cilvēkus var gan satuvināt, gan arī sanaidot. Ar sev rak-
sturīgo humoru Viesturs piedāvā variantu: vieniem iegādā-
ties klusāk rejošus suņus, citiem aicināt pie sevis pa naktīm 
mazāk dzerošus un dziedošus viesus.

Bet tas tā, pa jokam. Suņu īpatsvars Ostgalā, līdzīgi kā 
seno zvejnieku sadzīves atribūtika un tikumi neatgrieze-
niski iet mazumā līdz ar teriotorijas pārtapšanu par tūris-
tu un atpūtnieku apkalpošanas zonu; muzejisko savda-
bību pārvēršot par reāli pārdodamu vērtību. Agrāk šeit 
gandrīz vai obligātās pelargonijas zvejniekmāju logos 
un ceriņu krūmi sētās, no kuru zariem zvejnieki taisījuši 
gludi slidenas saivas tīklu aušanai un lāpīšanai, vairs der 
tikai tādā nozīmē, cik var piesaistīt tūristu acis un mudi-
nāt nolīgt naktsmājas.

Grosbārži komercializācijai vēl nav padevušies. Viestura 
mammas un Jautras koptas, sētā pašu priekam uzzied cinni-
jas un citas puķes, kuru lapas mēdz nogaršot arī suņu dāmas. 
Tā netieši dodot ziņu Viesturam, ka laiks viņas izvest meža 
ganībās. 

Ostgala zūdošā neparastuma saliņa

Jautra un Viesturs ar ģimenes mīluļiem.

Viesturs savu pārliecību pauž uzskatāmi un lakoniski.
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Sieviešu 
diena visas 
nedēļas 
nogales 
garumā
Šogad tā iegadījies, ka 
Sieviešu diena, līdzīgi 
kā iepriekš citi svētki, 
iekrīt tā sauktajā garajā 
nedēļas nogalē. Piekt-
dien esam nosvinējuši 
8. martu, taču priekšā 
ir brīvdienas, un tā mēs 
varam svētku svinēšanu 
pastiept vēl divu dienu 
garumā, vai ne? Lūdzu, 
trīs ierosinājumi, kā 
šīs dienas pavadīt ar kul-
turāliem pasākumiem. 
Pārējā svētku dienas 
svinēšana paliek kata 
paša individuālā ziņā.

P 
ilsētā lielā sie-
viešu dienas 
balle notiks nevis 
piektdien īsta-
jā dienā, bet 

gan sestdienas vakarā no 
plkst. 21.00 Kultūras cen-
trā. Runā, ka balle iešot līdz 
rītam, jo tajā par mūziku un 
dejām gādās sieviešu mīlu-
ļi – Latvijas titulētākā kan-
trī mūzikas grupa “Sestā 
jūdze”! Lūk, kādu prieku 
ventspilniecēm sarūpējuši 
svētku rīkotāji! 

Runā, ka latviešu sie-
viešu viens no lielākajiem 
mīluļiem dziedātāju vidū 
ir liepājnieks Ivo Fomins. 
Pašlaik viņš, gluži kā brālis 
Igo, svin jubileju. Pareizāk 
sakot, viņš to dara jau gan-
drīz gadu, atzīmējot savu 
pusgadsimta jubileju un 
apbraukājot ar koncertiem 
visu Latviju. Beidzot esam 
viņu sagaidījuši arī Ventspilī 
jubilejas koncertu turpinā-
jumā. Svētdien plkst. 16 
viņš uzstāsies “Jūras vār-
tos”. Divu stundu garā kon-
certā  Ivo kopā ar pavadošo 
grupu sola atskaņot lielāko 
daļu dziesmu, kas skanēju-
šas viņa rokmūziķa karjeras 
laikā. “Gribu, lai tas būtu 
eleganti un ar glanci – sākot 
no tā laika, kad es, muzicē-
jot kopā ar Tomasu Kleinu 
un Guntaru Raču  kļuvu par 
to, kas tagad esmu,” saka 
mūziķis. Viņš sola pozitīvas 
emocijas, un, ziniet, tādas ir 
gan viņa koncertos, bet vis-
vairāk arī ikdienā staro no 
viņa paša!

Bet pirms došanās uz kon-
certu, aiziesim līdz Piejūras 
brīvdabas muzejam. Tur 
svētdien no plkst.12 svinēs 
Masļeņicu jeb jestri atvadī-
sies no ziemas! Šos svētkus 
slāvu tautu tradīcijās tiek 
svinētas plaši un krāšņi. Būs 
gan salmu leļļa dedzināša-
na, gan loterija, gan dzies-
mas un spēles. Pasākumā 
tiksieties arī ar Ventspils 
pieaugušo kolektīviem un 
arī bērnu ansambļiem. Un, 
protams, galdi vai lūzīs 
no gardumiem! Kāda gan 
Masļeņica bez pankūkām, 
garda ēdiena un dzēriena! 
Nu, ko – svinam? Svinam ar 
pilnu krūti! 

Ledus iešana ir viena no aizraujošākajām dabas izrādēm 
pavasarī, un tās vērošanā priekšroka, protams, tiem, kuri 
dzīvo pie upes, tātad arī ventspilniekiem. Jo bargāka bijusi 
ziema, jo varenāka ledus iešana. Un otrādi, – tā ka mums 
pēc nule aizvadītās rudenīgi pavasarīgās ziemas kārtīgs le-
dus iešanas skats „nespīd”. Taču bijušas arī citādas ziemas, 
kurām aizejot ļaužu bari, uz tilta stāvēdami, lūkojušies 
baisajā, bet krāšņajā ledus gabalu cīņā par ātrāku nokļū-
šanu jūrā.

Ledus iešana un Ventspils tilti

T 
ātad būtisks priekšnoteikums ledus iešanas drošai vēro-
šanai ir tilts, kādu šodien mums ir veseli trīs. Mūsdienās 
– pašsaprotama lieta, un grūti iedomāties, kā senākos 
laikos ventspilnieki iztikuši bez neviena tilta pāri Ventai. 
Viņi cēlās pāri upei ar laivu vai pārceltuves (prāmja) 

palīdzību, kas varbūt nebija visai ērti, tak bez variantiem. Taču 
viss mainījās 1868. gada 11. maijā, kad pilsētnieku un iebraucē-
ju rīcībā tika nodots tilts pār Ventu – pats pirmais kopš pilsētas 
pastāvēšanas. Tas savienoja bijušās Prāmja ielas galu ar Pārventu 
iepretī tag. Kantsonu kapiem (tolaik tā bija pilsētas kapsēta, jo 
Meža kapu vēl nebija). Šo pārmaiņu sakarā Prāmja ielu pārdēvē-
ja par Plosta ielu. Tik ļoti gaidītais jaunais tilts bija ļoti garš plosts 
no viena krasta līdz otram, virspusē apsists ar koka plankām. 
Pavasaros, kad Ventā lūza ledus un tā krāvumi dzinās uz jūru, tiltu vienā galā 
„atkabināja” un garo virteni pievilka pie krasta, pēc tam ar velkoņu palīdzī-
bu atkal novietoja normālstāvoklī. Tāpēc ledus iešanu varēja vērot tikai no 
krasta. Pēc tam, kad 20. gs. pirmajos gados atklāja Ventspils–Maskavas–
Ribinskas dzelzceļa līniju, līdz ar to arī satiksmi ar Rīgu un Jelgavu, uzcēla 
stacijas ēku, pilsētas valde un dzelzceļa administrācija nolēma, ka tilts jāpār-
vieto, lai ventspilniekiem ērtāk nokļūt stacijā. Tā nu 1903. gadā plosta tiltu 
akurāti sadalīja gabalos un pārvietoja uz Sarkanmuižas ielas galu, attiecīgi 
Pārventā – pretī stacijai. 

Gadu no gada ledus iešanas laikā pilsētniekiem nācās samierināties ar tilta 
vairākdienu „atvaļinājumu” un celties pāri Ventai ar laivām. 1908. gada martā 
„Ventspils Apskats” rakstīja: „Ventas ledus šogad izgāja bez ārkārtīgiem plū-
diem, par kuriem, ievērojot lielo sniega daudzumu, visi baidījās. Jau pagāju-
šā piektdienā (21. martā) no ledus lauzēja „Vladimira” līdz Vārvei izlauztais 
ledus aizpeldēja uz jūru, bet pati ledus iešana tomēr notika tikai pirmdien no 
pulksten 7 vakarā. Ledus bija vairāk reizes sadambējies – gan Atlīču šaurumos, 
gan pie Dampeļu mājām un, tikai ar varu lauzdamies un apkārtni pārpludinā-
dams, varēja uz priekšu tapt”.

Te noteikti jāpiemin vēl viens tilts, kura būvi vietējie runasvīri apsprieda 
kopš tā paša 1903. gada, kad Ventspilī sāka piestāt vilcieni. Lai gan uzcelta 
glīta un ērta stacijas ēka, labāk tomēr būtu, ja tāda atrastos kreisajā krastā, 
tuvāk centram. Tāpēc vajadzīgs dzelzceļa tilts pāri Ventai. Un nu sākas lielā 
dzelzs tilta epopeja pusgadsimta garumā. Tilta balstus („pīlārus”) dabūja 
gatavus 1909. gada februāra beigās. Laikraksti ziņo: „Pie turpmākiem tilta 
darbiem tiek čakli strādāts, lai spētu visu vajadzīgo tiktāl pabeigt, iekams upē 
sāk ledus iet”. Par nožēlošanu drīz vien atklājās, ka ar tilta būvei ņemto 700 
tūkstošu aizņēmumu nepietiek, jo tapis zināms, ka izdevumi ir daudz lielāki 
(pazīstams secinājums, vai ne?), vajag vēl vismaz 400 tūkstošus. Redzot, kā 
tērēti iepriekš valdības garantētā aizņēmuma tūkstoši, jaunu kredītu Ventspils 
domei neatvēlēja. Tā nu betona un akmeņu pīlāri palika slejamies Ventas 
vidū kā savdabīgi ledlauži – būvēti pietiekami stipri, lai savu funkciju pildītu 
arī pēc vairāk nekā 100 gadiem. I Pasaules kara laikā (pēc 1915. gada) pēc 
vācu okupācijas iestāžu rīkojuma uzcēla dzelzs tilta divus posmus – katru no 
sava krasta, un tā arī palika.

Togad ziemas beigās sala itin sparīgi, tā ka ventspilnieki nevarēja ledus 
iešanu vien sagaidīt. 20. martā likās, ka nupat jau ies vaļā, un atbildīgās 
amatpersonas lika izņemt plosta tiltu un novilkt malā, lai ledus gabali to 
nesabojātu, kā ne reizi vien bija gadījies. Taču pagāja vairākas dienas, bet 
ledus tā arī nesakustējās. „Ventspils Apskats” rakstīja: „Līdz šodienai ledus 
iešana vēl nav notikuse. Caur šo lieliski cieš ne vien pilsētas tirgoņi, bet arī 
laucinieki nevar savus ražojumus uz tirgu atvest. Šādu pilsētas interešu neie-
vērošanu gan varētu svarīga pilsētas valdes rīcība novērst, bet līdz šim tas 
diemžēl nav vēl noticis, un, cik paredzams, tad visus Lieldienas svētkus pilsēts 
no laukiem būs gluži nošķirts”.

1910. gadā pirmais pērkons ar zibeņiem un pamatīgu lietu Ventspili pie-
meklēja jau februāra pēdējā dienā, bet ledus izgāja naktī no 16. uz 17. feb-
ruāri, tā ka ventspilniekiem gadskārtējo aizraujošo skatu pavērot neizdevās.

Arī 1912. gadā ledus Ventā izgāja agri. Februāra beigās plosta tilts atkal 
atpūtās pie krasta, un ļaudīm nācās celties pāri ar laivām. Cik dramatiska varē-
ja būt šāda pārcelšanās, vēsta kāda toslaikos dzīvojuša ventspilnieka atmiņas: 
„Laivā iesēdās dāmas un kungi, starp kuriem arī es biju. Bet te kāds B. aizskā-
ra ar nekrietniem vārdiem dāmas. Balamuti palūdza klusēt un apsēsties, bet 
viņš kļuva jo sirdīgāks. Laivā bija arī kāds iedzēries vīrs, kurš gribēja pierādīt 
savu varu, saķerdams B. pie krūtīm un ar varu apsēdinot. Pa šīs sacīkstes laiku 
mazā laiviņa draudēja katru acumirkli apgāzties. Nezin kas tālāk būtu noticis, 
ja laivinieks nebūtu griezis laivu atpakaļ pie krasta, kur B. nodeva policijai. No 
laivas visi izkāpa un iekāpa prāmī, lai par savām 3 kapeikām, kuras jāmaksā 
par pārcelšanu, nebūtu par otru reizi jācieš briesmas un jāskatās nāvei acīs.”

1922. gada martā „Ventas Balss” rakstīja: „Satiksme pār Ventu plosta tilta 
izņemšanas dēļ ļoti apgrūtināta. Pirms ledus iziešanas un arī tagad Ventā vēl 
peld lieli ledus gabali, tā ka ar laivām ļoti grūti pāri tikt. Pirmdienas vaka-
rā kuģa strādnieki tikuši pārcelti tikai vēlu naktī. Dažus vakarus pat nav bijis 
iespējams tikt uz staciju un no stacijas pilsētā. Atbraucējiem nācies nakti 
pavadīt otrā pusē, un tikai ar lielām pūlēm tie nākošā dienā tikuši pāri Ventai.”

Tik sen būvētais un daudzreiz labotais plosta tilts ventspilniekiem bija kļu-
vis par sāpīgu problēmu. Pārrunas par jauna tilta būvi sākās jau 1920. gadā, 
bet jaunajai Latvijas valstij trūka naudas, tāpat arī pilsētai. Tikai 1923. gadā 
izdevās sadzīt nepieciešamos līdzekļus, un 21. oktobrī tai pašā vietā atklāja 
jaunu tiltu, kas ventspilnieku atmiņās palicis kā pontontilts. Atšķirībā no tieši 
uz ūdens gulošā „plosta”, jauno tiltu veidoja garenu koka pontonu (sauktu arī 
par liellaivām) virtene, kam pa virsu koka dēļu „grīda”.  Taču arī pontontilts 
nebija nekāds ledlauzis, tāpēc ledus iešanas laikā pontonus atkabināja citu no 
cita un sarindoja gar krastu. Bet ļaudis kārtējo reizi kāpa mazajās laiviņās, kas 
manevrēja starp ledus gabaliem uz otru krastu.

1926. gadā ledus iešanas laikā lielu traucējumu nebija, tomēr tieši pavasa-
rī atgadījās nepatīkams notikums. Proti, 1. martā dāņu tvaikonis „Polaris”, ko 
vilka 2 velkoņi, uzgrūdās tiltam un sadragāja tā virsbūvi, pārlaužot vairākus 
baļķus un savienojumu detaļas. „Sarauta arī dzelzs tauva un izkustināti enku-
ri. Zaudējumi novērtēti uz Ls 2195,–. Pateicoties pilsētas valdes tūlītējai ener-
ģiskai rīcībai, nekavējoties tika uzsākti tilta labošanas darbi, tā ka jau trešdien 
priekš pusdienas varēja atjaunot satiksmi.” („Ventas Balss”).

1929. gadā ziema ieilga, un līdz marta beigām Ventu klāja pusmetru bieza 
ledus sega; laikraksti vēsta, ka aizsalusi arī jūra. „Pašlaik ostā atrodas 11 
kuģi, kas jau ilgāku laiku gaida uz izdevību tikt projām uz nozīmētām vietām. 
Tvaikonis „Teutonia” no Dancigas ar jēlcukuru Jelgavas cukurfabrikai ar led-
laužu „Pērkons” un „Rota” palīdzību vakar ienāca mūsu ostā. Piekrastē sadzī-
tas milzīgas ledus masas, un brīvs ūdens nekur nav saskatāms. Ledlauža „Kr. 
Valdemars” kapteinis Cērps izteicies, ka Baltijas jūra pilna ar lieliem klejojo-
šiem ledus laukiem, kurus rietumu vēji dzen uz Kurzemes piekrasti.  Tai bar-
gajā pavasarī Rīgas līci klāja biezs ledus, kas nevienam ledlauzim nebija pa 
spēkam; arī Liepājas ostai priekšā ledus siena, un vispār visā Kurzemes jūr-
malā slējušies neredzēti augsti aisbergi. Toties uz Roņu salu varējuši braukt 
kamanās, bet Ventspils zvejnieki pārkvalificējušies par roņu medniekiem... 
Pēc pāris siltākām dienām, ledus iešanu gaidot, tiltu izņēma, bet uznāca auk-
stums, un tiltu atkal ielika vietā. Aprīļa sākumā atgriezās īsta ziema ar salu 
un sniegu, un vēl mēneša vidū Venta bija ledus pilna. Togad Lieldienu zaķim 
bija jādēj olas sniegā...

Lai gan neatkarīgās Latvijas valdība un Ventspils pilsētas valde vairākkārt 
mēģināja iekustināt dzelzs tilta pabeigšanas darbus, līdzekļu trūkuma dēļ 
nekas nesanāca. Tikai II Pasaules kara laikā vācieši pabeidza savu priekšte-
ču iesākto un atklāja Ventspils–Liepājas dzelzceļa līniju, ko ekspluatēja visus 
padomju varas gadus un vēl kādu laiku pēc tam.

Vecais, labais pontontilts abus Ventas krastus savienoja līdz pat 60. gadu 
beigām, atskaitot dažas dienas pavasarī, kad bija jāatbrīvo ceļš uz jūru peldo-
šajam ledum. Tajās dienās ventspilnieki drīkstēja šķērsot Ventu pa dzelzs tiltu, 
kas citkārt bija aizliegts „stratēģisks objekts”.

Kopš pagājušā gadsimta 70. gadiem abus krastus vieno dzelzsbetona kons-
trukciju tilts, ko tolaik nosauca visai oriģināli – par „Ļeņina tiltu” (jāteic, taga-
dējais nosaukums „Ventas tilts” arī ir ļoti oriģināls). Stāvot uz tā, pavasara 
„ledus šovu” var vērot bez kādām bažām, tāpat kā uz paša jaunākā, jau 21. 
gadsimtā celtā tilta. 
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A U N S
Diezgan daudz laika paņems darba pienākumi, būs jāuzņemas 
atbildība un jāpieņem lēmumi. Nesatraucies, gan tiksi ar visu 

sekmīgi galā. Tajā pat laikā svarīga arī privātā dzīve. Nekašķējies ar mīļo-
to, pastāsti, kas tev uz sirds un uzklausi arī otro pusīti. Brīvajiem ļaudīm 
aizraujoša iepazīšanās, kas var pārvērsties nopietnās attiecībās.

V Ē R S I S
Iespējas parādīt sevi darbā un iespējams arī kāds vilinošs kar-
jeras piedāvājums. Tikai nerīkojies emociju iespaidā, izvai-

ries no spontānas rīcības un nemaini norunas bez nopietna pamatojuma. 
Citādi var gadīties, ka pats sev iemet kādu sprunguli riteņos. Piesardzīgs 
esi, ja darīšanas ar ārzemēm – pārbaudi un izvērtē potenciālos partnerus. 

D V Ī Ņ I
Esi apdomīgs tēriņos un pievērs uzmanību naudas lietām. 
Ja nedēļas nogalē plāno iepirkšanās tūri, izveido sarakstu ar 

nepieciešamo un neļaujies atlaižu kārdinājumam. Sirdslietas var sasaistī-
ties ar ārzemju tēmu. Ja tev ir otrā pusīte, būtu labi ieplānot ceļojumu vai 
arī nelielu izbraucienu nedēļas nogalē. Tas atsvaidzinās attiecības.

V Ē Z I S
Jāsargās no pārāk spēcīgām emociju izpausmēm. Ja nesaval-
dīsies, vēlāk pašam būs žēl. Lielisks laiks mācībām un redzes-

loka paplašināšanai, tāpat arī sekmīgs laiks atrast partnerus jauniem pro-
jektiem. Darba dienas ritēs piepildīti un dinamiski. Paplašini darbošanos, 
uzstādi augstākus mērķus vai sāc privāto biznesu. Viss izdosies.

L A U V A
Ja esi ar kādu kopā – izrunājies, samīļo savu otro pusīti un pār-
steidz viņu ar kādu pavasarīgi romantisku soli. Brīvajiem ļau-

dīm savukārt ir iespējas satikt cilvēku, ar kuru jūtama dvēseļu radniecība. 
Darbā daudz atbildīgu pienākumu, priekšniecība un kolēģi paļausies uz 
tavu profesionalitāti un tu spīdoši tiksi ar visu galā.

J A U N A V A
Nepaļaujies uz citu solījumiem, bet uz saviem spēkiem un prātu. 
Pretējā gadījumā var nostrādāt senais teiciens, ka solīts makā 

nekrīt. Burvīgs periods privātās dzīves sakārtošanai. Kaislības viļņosies, 
bet tām nebūs vieglprātīgs raksturs. Attiecības balstīsies uz stabiliem 
pamatiem. Esi kopā ar mīļoto cilvēku un dalies svarīgākajā.

S V A R I
Darbā radīsies iespējas piepildīt vēlmes un realizēt plānus, ko 
sen biji iecerējis. Nepaļaujies pilnībā uz partneriem, bet svarī-

gajās lietās paturi kontroli savās rokās. Labs laiks privātā biznesa attīstībai, 
taču jāsaplāno dienas, lai visu var paspēt. Brīvdienās ģimenes darīšanas 
un pasākumi ar radiniekiem. Savējo lokā jutīsies labi. 

S K O R P I O N S
Nedēļas nogalē piemērots laiks romantiskam randiņam un arī 
ciešāku attiecību veidošanai. Ja esi jau ar kādu kopā, apmeklē-

jiet izklaides pasākumu, kas abus ielīksmo. Kādam var aktualizēties finan-
šu tēma. Esi apdomīgs tēriņos un pietaupi. Lietišķajā vidē jāpievērš uzma-
nība juridiskām niansēm.

S T R Ē L N I E K S
Tu vari vairāk un labāk! Pavērtē sasniegumus un nospraud 
jaunus mērķus. Prāts atvērts zināšanām, pieredzes uzkrāšanai 

un viedām atziņām. Ja kaut ko neproti, tad ir vērts ķerties pie mācībām. 
Atalgojums no paša paveiktā – meklē iespējas un izdevīgākus variantus. 
Attiecībās esi saprotošs un respektē otrās pusītes vēlmes un uzskatus. 

M E Ž Ā Z I S
Pārdomas par dzīvi un vēlme kaut ko mainīt. Iespējams, mek-
lēsi atbildes uz dziļiem un sarežģītiem jautājumiem. Tajā pat 

laikā mīlestība sildīs sirdi un iedvesmos. Ja šobrīd esi brīvs, dodies sabied-
rībā, tur izcelsies un spīdēsi. Tevi pavadīs cilvēku simpātijas un labvēlība. 
Nav īsti piemērots laiks, lai kārtotu darīšanas bankās vai iestādēs.

Ū D E N S V Ī R S
Brīvdienas labprāt pavadīsi mājās, veicot kādus pārkārtojumus 
vai sarīkojot nelielu ballīti. Rosīšanās dos enerģijas lādiņu jauna-

jai nedēļai. Tad būs klāt piemērots brīdis kārtot finanšu darījumu, censties 
pavairot ienākumus un meklēt plašākas iespējas. Prātā nāks interesantas 
biznesa idejas un īstajā brīdī satiksi īstos cilvēkus.

Z I V I S
Sabiedriskās aktivitātes un publiski pasākumi. Tevi aicinās uz 
prezentācijām vai korporatīviem pasākumiem. Taču nepārspīlē 

ar izklaidēm un bohēmu. Darbā iespējami papildus ienākumi, algas pie-
likums, prēmija vai kādas citas iespējas nopelnīt vairāk. Attiecību jomā 
pārdomu periods. Ja kas uz sirds – izrunājies.
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Dialogs ķīmiskajā tīrītavā:  
- Jūs treknus traipus no dīvāna 
variet dabūt ārā?  
- Jā!  
- Lūk nauda! Lūk adrese! Un 
trekno traipu sauc Andris...

Frāzes, ko diez vai gribētos dzirdēt 
guļot uz operāciju galda: 
- Tā, kāds nav redzējis manu pulks-
teni? 
- Un kas man lika vakar tā piemes-
ties... 
- Kurš kretīns izplēsis piecas lappu-
ses no rokasgrāmatas? 
- Atdod! Slikts suns! 
- Hmm, jā, nu bērni viņam, 
cerams, jau ir...  
- Eu, veči, saraujam, pēc 20 minū-
tēm hokejs! 
- Māsa, padodiet to...nu to tur...
mmm...nu kā viņu tur... 
- Pag, pag, ja apendicīts ir tas, tad 
kas tad ir šis??? 
- Atkal elektrība pazuda! 
- Visi atpakaļ, man izkrita kontakt-
lēca! 
- Nu nekas, no kļū-
dām mēs mācāmies...

Pēc kāzu svinībām jaunais pāris 
dodas pie miera. Jaunā sieva 
saka: 
- Mīļais, man tev ir pārsteigums! 
- Kāds? – jaunais vīrs interesējas. 
- Mazs. Piecus gadus vecs.

Kāds astoņdesmitgadīgs vīrs iziet 
ikgadējo ārsta apskati.  
- Kā jūtamies?  
- Labi. Drīz atkal kļūšu par tēvu.  
- Cik tad jūsu sievai gadi?!  
- Nesen 25 palika! Ko teiksiet?  
- Es reiz zināju vienu vīru, kurš ļoti 
bija iecienījis medīt. Reiz viņš bises 
vietā nejauši paņēma līdzi lietus-
sargu. Nu vīrs jau gados, gadās. Iet 
pa mežu, skatās- lācis. Paceļ lie-

tussargu, nospiež pogu... un ko jūs 
domājiet?  
- Lācis viņu saplosīja?  
- Nē, lācis nogāzās beigts.  
- Nevar būt! Tad jau kāds cits būs 
izšāvis...  
- Par to jau arī ir viss stāsts...

Arī vīriešu dzīvē ir periodi, kad 
viņi kļūst absolūti vienaldzī-
gi pret sievietēm. Parasti tie ir 
hokeja otrie un trešie periodi.

Māte ar dēlu brauc autobusā. Dēls 
sūdzas:  
- Ārprāts, cik te sasmacis gaiss un 
kāda saspiestība!  
- Ja es pareizi saprotu, 
klubā “Essential” jūs to sau-
cat par lielisku atmosfēru...

Tēvs un dēls ieiet lielveikalā, un 
kad viņi iet garām prezervatīvu 
stendam, dēls jautā tēvam, kādēļ 
plauktā ir tik daudz dažādu prezer-
vatīvu paku.  
Tēvs atbild: «Labi, redzi to paku ar 
trīs prezervatīviem? Tā būs tev, kad 
tu iesi vidusskolā. Divi piektdienas 
vakaram un viens sestdienas vaka-
ram.»  
Dēls jautā tēvam: «Kam vajadzīga 
paka ar sešiem prezervatīviem?»  
Tēvs atbild: «Tas būs tev, kad tu 
mācīsies augstskolā. Divi piektdie-
nas vakaram, divi sestdienas vaka-
ram un divi svētdienas rītam.»  
Tad dēls jautāja tēvam par paku ar 
divpadsmit prezervatīviem.  
Tēvs atbild: «Tas būs tev, kad tu 
apprecēsies. Viens janvārim, viens 
februārim, viens martam, viens…»

Kādai kundzītei vīrs bija liels mel-
nās maģijas piekopējs. Guļot uz 
nāves gultas viņš sievai teica: 
- Ja tu mani piekrāpsi arī pēc 
nāves, es izrakšos no kapa un tevi 

nožņaugšu. 
Vīrs nomira, viņu apglabāja.  
Nākamajā dienā sieva sāka gulēt 
ar visiem, kam nebija slinkums. 
Viņai jautāja: 
- Vai tu tiešām nebaidies? Malnā 
maģija nav joka lieta, ņems vēl un 
tiešām izraksies. Un nožņaugs. 
- Lai rokas vesels. Es viņu zārkā 
ieliku ar vēderu uz leju.

Ģimenes dialogs: 
- Dārgā, kur mums stāv tēja? 
- Ak jel, cik gan tu vari būt bezpalī-
dzīgs un infantils. Tēja ir aptieciņā, 
kafijas kārbā ar uzrakstu “Cukurs”!

-Hallo! Tēti? Es braucu mājās, kaut 
ko nopirkt? 
-Jā dēls...nopērc dzīvok-
li un dzīvo atsevišķi!

- Kāpēc līgava kāzās ir tik balta? 
- Kāpēc, kāpēc. Standarta 
sadzīves tehnikas krāsa!

Futbols ir spēle, kurā divdesmit 
divi cilvēki nedzer, nesmēķē, rūpē-
jas par savu veselību un pastā-
vīgi nodarbojas ar sportu, savu-
kārt tūkstošiem citu cilvēku par 
viņiem fano, dzer, smēķē un bojā 
sev un citiem veselību un nervus.

Šito netaisnību! Divdesmit divi spē-
lētāji, divi treneri, desmit rezer-
ves spēlētāji, tiesnesis, divi līnij-
tiesneši, seši operatori, trīs tele-
vīzijas darbinieki, piecdesmit žur-
nālistu un astoņdesmit tūksto-
ši skatītāju, bet tas balodis ņem 
un uzkakā uz galvas tieši man!

- Kāpēc izšķīrāties? 
- Viņa mēnešiem īdēja par tēmu 
„tu mani nemīli”... 
- Un? 
- Pārliecināja!

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM VENTSPILS PILSĒTAS MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV.

“Man ļoti gribētos, lai Ūdens piedzīvojumu parka sieviešu ģērbtuvē otrajā stāvā būtu vairāk atkritumu grozu. 
Viens ir, bet tas atrodas tualetē, un, ja tualete ir aizņemta, tad nav, kur izmest atkritumus, bet gaidīt, kamēr 
tualete atbrīvosies, ne vienmēr ir iespējams.”

OLIMPISKĀ CENTRA “VENTSPILS” OFICIĀLĀ ATBILDE.

“Pateicamies par ieteikumu. Apmeklētāju ērtībai izvietosim atkritumu grozu arī sieviešu ģērbtuvē.”
• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE.
Kā zināms, katras iestādes vizītkarte ir tualete. Pārfrāzēt šo seno teicienu var arī tā: katras šāda tipa iestādes 
vizītkarte ir ģērbtuve. Un kārtībai ģērbtuvē ir jābūt. Tāpat kā atkritumu urnām šmucīgajā sieviešu ģērbtuvē. 
Turklāt ir taču skaidrs – ja atkritumu urna ir tikai tualetē, kas mūždien aizņemta ar ilgsēdētājām, bet savu izsmē-
ķi, končas papīrīti vai košļeni vajag izmest tūlīt, tad tā nav nekāda kārtība...



ОВЕН
Достаточно много времени потребуют рабочие обязанности, придется брать 
на себя ответственность и принимать решения. Не беспокойтесь, вы спра-

витесь. В то же время не забывайте о личной жизни. Не ссорьтесь с любимым чело-
веком, поделитесь тем, что у вас на душе и выслушайте свою половинку. У свобод-
ных представителей знака – увлекательное знакомство, которое может перерасти в 
серьезные отношения. 

ТЕЛЕЦ
Вам представится возможность показать себя на работе. Возможно 
заманчивое предложение, связанное с карьерой. Только не действуйте 

под влиянием эмоций, избегайте спонтанных поступков и не нарушайте договорен-
ностей без серьезной причины. Иначе вы сами можете вставить себе палки в колеса. 
Будьте осторожны, если имеете дело с зарубежьем, – проверьте и оцените потенци-
альных партнеров. 

БЛИЗНЕЦЫ
Будьте рассудительны и внимательны в финансовых вопросах. Если в 
конце недели вы планируете отправиться за покупками, составьте список 

и не поддавайтесь соблазну купить что-нибудь ненужное со скидкой. Дела сердечные 
могут быть связаны с кем-то из-за границы. Если у вас есть вторая половинка, то хоро-
шо было бы запланировать путешествие или отправиться в выходные в небольшую 
поездку. Это позволит вам освежить отношения. 

РАК
Остерегайтесь бурного проявления эмоций. Если не возьмете себя в руки, 
позднее придется об этом пожалеть. Прекрасное время для учебы и рас-

ширения кругозора, удачный период для поиска партнеров в новые проекты. Рабочие 
дни пройдут динамично. Можете расширять сферу деятельности, ставить перед собой 
высокие цели или начинать частный бизнес. Все получится.

ЛЕВ
В этот период вам хорошо бы поговорить по душам со своей половинкой, 
удивить и сделать какой-нибудь романтический шаг. Свободные представи-

тели знака могут встретить родственную душу. На работе много ответственных обязан-
ностей, начальство и коллеги будут полагаться на ваш профессионализм, вы блестя-
ще справитесь со своими обязанностями. 

ДЕВА 
Полагайтесь не на обещания других, а лишь на свои силы и здравый смысл. 
В противном случае может сработать известное выражение, что обещанно-

го три года ждут. Чудесный период, чтобы привести в порядок личную жизнь. Страсти 
будут кипеть, но в них не окажется оттенка легкомыслия. Отношения будут стабильны-
ми. Находитесь рядом с любимым человеком и делитесь самым важным. 

ВЕСЫ
На работе появится возможность исполнить желания и реализовать планы, 
которые вы давно вынашивали. Не полагайтесь полностью на партнеров, в 

важных делах держите все под контролем сами. Хороший период для развития бизне-
са, однако все нужно четко планировать, чтобы успеть сделать необходимое. В выход-
ные – семейные хлопоты и мероприятия с родственниками. Вы будете хорошо себя 
чувствовать в кругу своих. 

СКОРПИОН
В выходные стоит отправиться на романтическое свидание или приступить 
к формированию более близких отношений. Если у вас уже есть половинка, 

посетите вместе развлекательное мероприятие, которое порадует вас обоих. Для кого-
то может стать актуальной финансовая тема. Будьте благоразумны в тратах, попри-
держите ваши денежки. В деловой среде обратите внимание на юридические нюансы. 

СТРЕЛЕЦ
Вы можете больше и лучше! Оцените свои достижения и поставьте перед 
собой новые цели. Ваш разум готов получать новые знания, накапливать 

опыт и порождать мудрые мысли. Если вы что-либо не умеете, самое время учиться. 
Доход зависит от проделанной работы – ищите возможности и выгодные варианты. В 
отношениях проявляйте понимание и уважайте мнение своей половинки. 

КОЗЕРОГ
Размышления о жизни и желание что-нибудь изменить. Возможно, вы буде-
те искать ответы на сложные и глубокие вопросы. В то же время любовь 

согреет ваше сердце и подарит вдохновение. Если сейчас вы свободны, отправляй-
тесь в общество, там вы сумеете выделиться. Вас будут сопровождать симпатии окру-
жающих и их расположение. Не самое подходящее время, чтобы улаживать вопросы 
в банках или учреждениях. 

ВОДОЛЕЙ
Bыходные вы с удовольствием проведете дома. Вам захочется сделать 
перестановку или устроить небольшую вечеринку. Ваша деятельность пода-

рит заряд энергии на всю следующую неделю, когда будет подходящее время для 
решения финансовых вопросов. Старайтесь увеличить доход, ищите новые возмож-
ности. Вас посетят интересные идеи, связанные с бизнесом, в нужный момент удаст-
ся встретить нужных людей. 

РЫБЫ
Период высокой общественной активности. Вас будут приглашать на пре-
зентации или корпоративные мероприятия. Однако не стоит слишком 

увлекаться развлечениями и богемным образом жизни. На работе возможно появле-
ние дополнительных обязанностей, не исключена прибавка к зарплате, премия или 
другие возможности увеличить доход. В сфере отношений период размышлений. Если 
есть необходимость, поговорите с близкими начистоту.
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Новый русский хвастается перед гостями своей 
коллекцией старинного оружия: 
- А вот редчайший экземпляр: пистолет, из которо-
го застрелили Юлия Цезаря. 
- Но римляне в те времена не знали пистолетов! 
- Вот и я говорю, что вещь уникальная!

Решил цыган лошадь свою не кормить ровно 
месяц. 
Через 27 дней она издохла. 
Цыган сокрушается: 
- Вот же...! Еще бы три дня и выжила бы!

-Штирлиц, вы написали заявление на русском 
языке. Вы русский шпион! 
- А что там написано? 
- Что я полный кретин! 
- С 1 апреля, Мюллер!

- Изя, к нам сегодня Рабиновичи в гости приходят, 
так что столовое серебро спрячь. 
- Могут украсть? 
- Могут узнать!

- Моя жена настоящая интеллектуалка: 
играет на рояле, свободно говорит на пяти язы-
ках, отлично знает историю и географию! 
- Да... Моя тоже далеко не красавица...

Предлагаю выпить за Женщин, за наших Женщин! 
Не за тех женщин Запада, которые пьют, курят, 
изменяют своим мужьям, а за наших Женщин, 
которые, кроме всего этого, ещё и работают!

- Ты же так меня любил! 
- Да, любил, но это было 80 кг тому назад...

- Какая это шерсть? Тут на бирке написано - 100% 
полиэстер! 
- Тсс! Шерсть это, шерсть! А ярлык 
- чтобы моль обмануть.

Мужик падает с верхней полки поезда, мужик на 
нижней полке спрашивает, что стряслось. 
- Да сон приснился. 
- Какой сон? 
- Бритни Спирс. 
- Так что ж ты упал? 
- Да попросила подвинуться.

- Скажи, дорогой, у меня красивые волосы? 
- Очень красивые, длинные, шелковистые! Но ты 
знаешь, ноги все-таки лучше брить... 

- Ты знаешь, почему влюблённых называют голуб-
ками? 
- Потому что они воркуют. 
- Нет. Потому что они назначают друг 
другу встречи возле памятников.

- Вы почему с утра пришли на работу, у вас ведь 
похороны тещи сегодня?! 
- Шеф, сначала обязанности, потом развлечение!

- Они заставили меня заполнить анкету с указа-
нием причины моего поступка. Затем попросили 
пояснить, что я намерен делать дальше. Потом 
весь день уговаривали меня по телефону, проси-
ли передумать и оставить все, как было вчера. 
- А что ты натворил-то? 
- Просто решил закрыть свой вклад в банке...

- Я вам, Фима, не собака, чтоб шаш-
лык без водки жрать!

- Штольцман, у вас в телефоне есть разъем для 
наушников? 
- Штекер. 
- Ой, простите, Штекер, у вас в телефо-
не есть разъем для наушников?

- Мама, папа, вы что, фанаты Винни Пуха? 
- С чего ты взял, Пятачок?

- Здравствуйте, скажите, в вашем фитнес-клубе 
есть отдельно солярий?  
- Только для членов.  
- Нет, спасибо, не подходит.

- Папа, расскажи мне на ночь сказку. 
- А ты слышала о чем мы сегодня с мамой в кухне 
говорили? 
- Нет. 
- Ну тогда слушай - сказка о том, 
как я на работе задержался...

Мужик падает с верхней полки поезда, мужик на 
нижней полке спрашивает, что стряслось. 
- Да сон приснился. 
- Какой сон? 
- Бритни Спирс. 
- Так что ж ты упал? 
- Да попросила подвинуться.
- В Европе уже давно нашли самую пугающую 
картинку для пачки с сигаретами. 
- Какую? 
- €10.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ВЕБ-САЙТЕ ГОРОДА ВЕНТСПИЛСА VENTSPILS.LV.
«Мне бы очень хотелось, чтобы в Парке водных приключений, в женском гардеробе на втором этаже 
было бы больше корзин для мусора. Одна есть, но она находится в туалете, и, если туалет занят, то неку-
да выбросить мусор, а ждать, пока туалет освободится, не всегда есть возможность». 

ОФИЦИАЛЬНЫЙ ОТВЕТ ОЛИМПИЙСКОГО ЦЕНТРА «ВЕНТСПИЛС»: 
«Благодарим за предложение. Для удобства посетителей поставим корзину для мусора и в женском 
гардеробе».  

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Как известно, визитная карточка каждого учреждения – туалет. Перефразировать это старое выражение 
можно и так: визитная карточка каждого такого типа учреждения – гардероб. И в гардеробе должен быть 
порядок. Точно так же, как и корзины для мусора в женской раздевалке.  К тому же ясно – если корзина 
для мусора только в туалете, который вечно занят, а свой окурок, фантик от конфеты или жевачку нужно 
выбросить немедленно, то это уже непорядок…
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временный домик, так как для него главное было удобнее и 
быстрее попадать к морю. 

Яутра рассказывает, что в коллективной памяти семьи, 
которая пополняется «раскопками» в архивах, есть романти-
ческий рассказ о том, как в этом, тогда еще находившимся под 
угрозой засыпания песками, доме женился её отец Фрицис с 
необычной фамилией Вангравс. Только гораздо позднее выяс-
нилось, что это производное на латышском языке от фран-
цузского языка, так как какой-то её дальний предок попал в 
Латвию, а конкретно – в Элькшкене, с войсками Наполеона, 
когда они двигались через Прибалтику к Москве или из 
Москвы. Фрицис по природе своей был весёлым и обаятель-
ным человеком, однако династию рыбаков не продолжил – он 
работал в портовых мастерских и на плавучих кранах.  

Яутра смеётся и говорит, что, наверное, кровь дальних 
предков заставила её увлечься игрой французского проис-
хождения – петанком, а также родственным кёрлингом, кото-
рыми также теперь увлечён и Виестурс, достигший успехов 
даже на международном уровне. 

ТРУДНО ПРИВОДИМАЯ В ПОРЯДОК СТАРИНА  
Дом на улице Ливу позднее был обложен кирпичом. 

Когда 6 марта 1985 года прямо напротив, через Венту, у 
28-го причала взорвался танкер «Людвиг Свобода», в доме 
Вангравсов выбило не только стёкла, как и у половины 
домов в Вентспилсе, но и потрескалась стена.  

К приведению повреждённого временем здания немало 
усилий приложил теперешний супруг Яутры Виестурс, обла-
давший навыками строителя и другими ремёслами, однако, 
чтобы сделать основательный ремонт, по мнению владель-
цев, нужно было слишком много согласований и разреше-
ний, чтобы этим заниматься. Это потому, что бывший рыбац-
кий посёлок входит в охранную зону как памятник городской 
застройки государственного значения – исторического цен-
тра города Вентспилса. Виестурс улыбается и говорит, что 
нет зла без добра: как профессиональный шофёр он пони-
мает, что особый статус Остгалса заставил улицу Ливу и мно-
гие другие узкие улочки сохранить мостовую из неколотого 
булыжного камня, по которой автомашины должны  ехать не 
с пробуксовкой колёс, а медленно и потихоньку.  

ДВАЖДЫ ВЫСЛАНА В СИБИРЬ  
Корни предков Виестурса – крестьяне в стороне Амеле. 

В Остгалсе он оказался лет тридцать назад, женившись на 
освоившей швейное ремесло Яутре, которую из-за её свет-
лого характера чаще зовут Яутрите.   У супруги уже было 
три сына от первого брака, к ним присоединилась их общая 
дочь Марта, но постепенно вся молодёжь из родового гнез-
да, овеваемого ветрами с моря, отправилась в самостоя-
тельную жизнь.  Сейчас по выходным теплые помещения 
верхнего этажа наполняют голоса семерых внуков, но одну 
комнатку и диван своими считает собаки Меллене и Элса. 
Кот Пичукс, как и положено хозяину, ходит, где ему захочет-
ся. Обнюхиваясь и на первом этаже, где вместе со сдержан-
ным, что характерно для его породы, персидским котом 
Джиджисом живёт достигшая почти восьмидесятилетнего 
возраста мама Виестурса Гунта. 

Как дочь айзсарга и кулака Гунта ещё девочкой с семьёй 
дважды была выслана в Сибирь, однако смогла на чужбине и 
потом в Вентспилсе, работая экономистом, не потерять здо-
ровье и с воспитанной на суровом севере настойчивостью и 
сейчас продолжает заниматься рукодельем. По возникшей в 
голодном детстве привычке она продолжает штопать и эко-
номить абсолютно всё, даже воду, потому что тогда только 
так можно было выжить.   

Её муж и отец Виестурса, был музыкантом, его из-за его 
доброжелательного и веселого характера во всем городе 
называли «маленьким Арнолдиньшем», он ушел в мир иной 
почти пятьдесят лет назад. Большую часть жизни был про-
стым шофёром, в последний путь его провожали с музыкой 
через весь город (тогда это ещё было разрешено) и с почёт-
ным караулом медиков, так как его последним местом рабо-
ты была скорая медицинская помощь.  

О ПОЛИТИКАХ И СОБАКАХ  
После окончания Кандавского сельскохозяйственного тех-

никума Виестурс, как и его отец, стал шофёром легковых 
и специальных автомашин и автобусов, работал в охране 
и на стройке, водил фуры по дорогам Западной Европы и 
Украины и сейчас продолжает зарабатывать на хлеб в транс-
портном предприятии, которое обслуживает страны Балтии.  

О пережитом в дальних рейсах и здесь же, в Вентспилсе, 
Виестурс рассказывает ярко, с юмором, во всех деталях и 
добавляет, что ещё больше – часами! – мог бы говорить о 
политическом климате в стране и в самоуправлении, где 
наряду с достижениями усматривает много безобразий.   

«К сожалению, мы, так называемые простые люди, улуч-
шить ситуацию довольно безуспешно пытаемся только в 
день выборов. Да, на словах многие за смелую откровен-
ность, но на деле свои истинные взгляды часто скрывают. Я 
свои убеждения – в коротком варианте, в одном предложе-
нии, выразил в надписи на своей автомашине; может быть, и 
кто другой так же об этом подумает...», - Виестурс признаёт, 

Исчезающий необычный островок Остгалс

что другая, близкая его сердцу тема – это собаки, потому что 
они, по его мнению, в отличие от многих политиков, гораздо 
правдивее и честнее. 

ХАСКИ БРЮССЕЛЮ БЫ НЕ КЛАНЯЛИСЬ 
Устроившись на диване рядом с Мелленой и Элсой в 

маленькой комнатке на верхнем этаже, хозяева дома рас-
сказывают, что у Вангравсов, как и у многих рыбаков преж-
него Остгалса, во дворе была одна или несколько собак.  Их 
обычно держали за закрытым забором из досок, какие ещё 
сохранились и на улице Ливу, но во многих других местах 
уже заменены на более низкие или живую изгородь, что для 
собак не является препятствием.  Яутра вспоминает, что 
один из таких беглецов к ним в детстве приблудился, когда 
они с братьями катались на Шведском валу, пришёл с ними 
домой и на долгие годы стал любимым Лачуком.   

Следующим был Пипарс, которого сын Фрициса и невест-
ка привезли из Латгалии. Имя соответствовало характеру, 
он безвозвратно исчез после салюта на празднике города. 
Обещанного дочери Марте на её двенадцатый день рожде-
ния щенка ездили искать в приют для животных в Талси, где 
взгляд упал на щенка-девочку песочного окраса, похожую на 
сибирского хаски, позднее её назвали Джуси. Хоть и помесь, 
но она полностью соответствовала стандартам характера 
хаски, была умной, верной и послушной хозяевам. Виестурс 
улыбается и добавляет, что не может всё же удержаться от 
сравнения с политиками, которые выполняют всё приказы 
Брюсселя, в то время как Джуси отзывалась только на те, в 
которых видела смысл. 

Настоящая хаски Зета принадлежала семье сына Яутры, 
которая жила на первом этаже дома, и Виестурсу на ум снова 
приходит весёлое сравнение: хаски от природы склонны к 
бродяжничеству, но почему это делают наши политики, после 
выборов перебегая от своей партии в другую и третью, и, как 
собаки в кусты, лезут в другую фракцию?   

«В жизни собак для этого ещё можно усмотреть основа-
ние: один из таких «несанкционированных» выходов для 
Зеты закончился случайной связью, после которой на свет 
появились семеро щенков смешанной породы. Одного из 
них, как подругу для Джуси, выбрали мы», - в голос смеётся 
Виестурс, удержавшись от того, чтобы провести параллели с 
нравами элиты страны.     

ПОЗВОЛИЛИ СОБАЧКЕ ВЫБРАТЬ СЕБЕ ПОДРУЖКУ 
«Когда Джуси пришлось проводить в мир иной, плакала не 

только Марта, слёзы вытирала вся семья, и я в том числе; 
а Меллене вообще потеряла интерес к жизни. Выход казал-
ся один – найти вместо Джуси ей подружку. Несколько раз 
мы с этой целью ездили в приют для животных в Угале и 
брали Меллене с собой, чтобы животные могли обнюхаться 
и познакомиться друг с другом во время совместной прогул-
ки.  Так в нашем доме, сейчас можем смело сказать, с успе-
хом поселилась жизнерадостная Элса, тоже помесь, кото-
рой в будущем грозило усыпление», - Виестурс не боится 
показаться несколько сентиментальным, потому что счита-
ет, что заниматься с собаками – это своего рода тренировка 
на доброжелательность и главным образом для его семерых 
внуков, которые регулярно здесь бывают и число которых, 
скорее всего, будет увеличиваться.   

С ОТВЕТСТВЕННОСТЬЮ К ТЕМ, КОГО ПРИРУЧИЛИ 
Яутра и Виестурс убедились в том, что работающие 

бабушка с дедушкой, как это в их случае, лучше всего могут 
и умеют привить внукам навыки, которые необходимы в быту 

и в самых простых работах, так как родителям для этого 
часто не хватает времени и терпения. В свою очередь взять 
ответственность за какого-то другого ребёнка прежде всего и 
лучше всего можно научиться тогда, когда следует ухаживать 
за каким-нибудь животным.   

 «Если у них получается подружиться с теми, кто свои чув-
ства не может выразить словами, в случае необходимости 
суметь их пожалеть и поругать, позднее в жизни легче будет 
найти друзей среди людей», так считают и соответственно 
поступают супруги.  Виестурс к тому же убеждён, что добро-
желательность и ответственность по отношению к животным 
воспитывается в детях только в том случае, если взрослые 
показывают в этом пример.  

«Это, конечно, легче сказать, чем сделать», Виестурс рас-
сказывает, сколько раз, часами и даже днями приходилось 
искать своих собак, когда они были выпущены в лес или 
вырывались из рук, чтобы погнаться вслед за увиденным в 
лесу зайцем, лисой или косулей. И добавляет, что ещё труд-
нее тогда, когда животное потерялось в городе – тога надо 
считаться с часами долгой езды по улицам, бесчисленными 
опросами возможных свидетелей. Но какая радость от встре-
чи, она взаимна, её ничем не измерить. 

ПЕЛАРГОНИИ И СИРЕНЬ НЕ ОБЯЗАТЕЛЬНЫ 
В Остгалсе в основном малоэтажная застройка, почти как 

в сельской местности. Отличие заключается в том, что здесь 
здания прижимаются одно к другому, иногда улицы настолько 
узкие, что через них можно руку друг другу пожать, а мизер-
ные земельные участки со строениями только в несколько 
сот квадратных метров. Ни о каком «расстоянии, с которого 
слышен лай собаки», здесь не может быть и речи. По расска-
зам люди в старые времена в Остгалсе хорошо уживались, 
хотя почти в каждом доме держали собаку, а в сарайчиках 
кур, свиней и коз.  

Однако времена меняются, и одновременно с ними меня-
ется и температура взаимной терпимости. Яутра и Виестурс 
считают, что присутствие животных может как сблизить, 
так рассорить людей.  С присущим его характеру юмором 
Виестурс предлагает вариант: одним приобрести собак, кото-
рые лают тише, а другим по ночам меньше приглашать к 
себе подвыпивших и распевающих песни гостей.  

Но это так, в шутку. Количество собак, как и старая рыбац-
кая атрибутика и нравы невозвратно уменьшается вместе с 
преобразованием территории в зону обслуживания туристов и 
отдыхающих; музейное своеобразие превращается в реально 
продаваемую ценность. Раньше здесь почти что были обяза-
тельными пеларгонии в окнах рыбацкого дома и кусты сирени 
во дворе, из ветвей рыбаки изготавливали гладко скользящие 
иглицы для вязания и штопанья сетей. Теперь они годятся 
только в другом значении, насколько могут привлечь взгляд 
туриста и побуждать его здесь снять помещение для ночлега. 

Гросбарзиши коммерциализации ещё не поддались. В 
саду, за которым ухаживает мама Виестурса и Яутра, на 
радость себе и другим зацветают циннии и другие цветы, 
листья которых иногда пробуют на вкус и собаки. Таким обра-
зом они подают знак Виестурсу, что пришло время вывести 
их на прогулку в лес. 

Яутра и Виестурс с любимцами семьи.

Виестурс свои убеждения выражает наглядно и лаконично. 
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В этом году Женский 
день, как ранее и другие 
праздники, приходится на 
пятницу. В этот день мы 
отпразднуем 8 Марта, но 
впереди выходные, а зна-
чит, мы можем растянуть 
праздник на все выход-
ные, не правда ли? Вот 
три предложения, как про-
вести эти дни, посещая 
культурные мероприятия. 

В городе боль-
шой бал 
по случаю 
Ж е н с к о г о 
дня состо-

ится в субботу, с 21:00 
в Культурном центре. 
Поговаривают, что он прод-
лится до утра, ведь о музы-
ке и танцах позаботятся 
любимцы женщин – самая 
титулованная латвийская 
группа в стиле кантри 
«Sestā jūdze»! Вот какой 
сюрприз вентспилчанкам 
подготовили организаторы 
праздника! 

Говорят, что один из 
самых больших любим-
цев латышских женщин 
среди певцов – лиепайча-
нин Иво Фоминс. Сейчас 
он, как и брат Иго, празд-
нует свой юбилей – полве-
ка. Вернее, делает он это 
уже почти год, объезжая 
с концертами всю Латвию. 
Наконец мы дождались его 
и в Вентспилсе. В воскре-
сенье в 16:00 он выступит 
в «Юрас варты». В двухча-
совом концерте Иво вме-
сте с музыкальной груп-
пой обещают исполнить 
большую часть песен, 
которые звучали за время 
его карьеры как рок-му-
зыканта. «Я хочу, чтобы 
это было элегантно и с 
глянцем – начиная с того 
времени, когда я, музи-
цируя вместе с Томасом 
Клейном и Гунтаром 
Рачсом, стал тем, кем я 
сейчас являюсь», – гово-
рит музыкант. Он обеща-
ет положительные эмоции, 
и, знаете, таковые ощуща-
ются как на его концертах, 
так и исходят от него само-
го за пределами сцены! 

Однако прежде, чем 
отправиться на концерт, 
сходим к Приморскому 
музею под открытым 
небом. Там в воскресе-
нье с 12:00 будут празд-
новать Масленицу, или 
весело простятся с зимой! 
Этот праздник, по тради-
циям славянских наро-
дов, празднуют широ-
ко и ярко. Будет и сжига-
ние соломенной куклы, и 
лотерея, и песни с игра-
ми. Во время мероприя-
тия зрители встретятся с 
вентспилсскими взрослы-
ми коллективами и детски-
ми ансамблями. И, конеч-
но, столы будут ломить-
ся от лакомств! Какая 
же Масленица без бли-
нов, вкусной еды и напит-
ка! Ну что, празднуем? 
Празднуем от души! 

Женский 
день на 
протяжение 
всех 
выходных

Ледоход – одно из самых увлекательных природных зрелищ 
весной, и преимущество здесь имеют те, кто живет возле реки, 
а значит, и вентспилчане. Чем суровее была зима, тем гранди-
ознее ледоход. И наоборот, поэтому нам после осенне-весенней 
погоды зимой основательный ледоход «не светит». Но были и 
другие зимы, с уходом которых люди, стоя на мосту, любова-
лись пугающей, но завораживающей борьбой ледяных глыб, 
которые стремились быстрее оказаться в море. 

Ледоход и вентспилсские мосты

З начит, чтобы в безопасности наблюдать за ледоходом, 
нужен мост, которых на сегодняшний день у нас целых 
три. В наши дни трудно представить, как в давние вре-
мена вентспилчане обходились совсем без мостов 
через Венту. Они переправлялись через реку при помо-

щи лодки или переправы (парома), что, может быть, было не 
совсем удобно, но без вариантов. Однако все изменилось 11 мая 
1868 года, когда в распоряжение горожан и гостей был сдан мост 
через Венту – самый первый с момента существования города. 
Он соединял конец бывшей улицы Прамья с Парвентой напротив 
нынешнего кладбища Кантсонов (тогда это было городское кладби-
ще, так как Лесного кладбища еще не было). В связи с произошед-
шими переменами улицу Прамья переименовали в улицу Плоста. 
Долгожданный новый мост был очень длинным плотом от одного 
берега до другого, на который сверху были набиты деревянные 
планки. Весной, когда на Венте ломался лед и льдины двигались 
к морю, мост с одной стороны отцепляли и притягивали длинную гирлянду к 
берегу, потом с помощью барж снова возвращали в привычное положение. 
Поэтому за ледоходом можно было наблюдать лишь с берега. Затем, когда 
в первые годы ХХ столетия открыли железнодорожную линию Вентспилс–
Москва–Рыбинск, а значит, и сообщение с Ригой и Елгавой, построили здание 
станции, городское правление и железнодорожная администрация решили, 
что мост необходимо переместить, чтобы вентспилчанам было удобнее доби-
раться до станции. Так в 1903 году мост-плот аккуратно разделили на части 
и переместили в конец улицы Сарканмуйжас, соответственно, в Парвенте – 
напротив станции. Из года в год во время ледохода приходилось смиряться с 
«отпуском» моста в несколько дней и перебираться через Венту на лодке. В 
марте 1908 года в «Ventspils Apskats» писали: «Лед на Венте в этом году сошел 
без чрезвычайных наводнений, которых при таком количестве снега все боя-
лись. Уже в минувшую пятницу (21 марта) от ледокола «Владимир» до Варве 
сломанный лед уплыл в море, но сам ледоход начался только в понедельник с 
7 часов вечера. Несколько раз создавались дамбы изо льда, и только ломаясь 
с силой и затопляя окрестности, льдины могли прорваться вперед». 

Здесь обязательно нужно упомянуть еще один мост, строительство кото-
рого обсуждалось с самого 1903 года, когда в Вентспилсе начали останав-
ливаться поезда. Несмотря на то что было построено красивое и удобное 
здание станции, лучше было бы, если бы оно находилось на левом бере-
гу, ближе к центру. Поэтому нужен железнодорожный мост через Венту. 
Так началась эпопея с большим железным мостом длиною в полстолетия. 
Основание моста изготовили в конце февраля 1909 года. Газеты сообща-
ли: «Ведется кропотливая работа над продолжением строительства моста, 
чтобы закончить все необходимое к моменту, когда на реке начнется ледо-
ход». К сожалению, вскоре обнаружилось, что займа в 700 тысяч на стро-
ительство моста не хватает, так как стало известно, что расходы намного 
больше (знакомый вывод, не правда ли?), нужно еще по меньшей мере 400 
тысяч. Видя, как тратятся выданные под гарантию правительства тысячи 
займа, новый кредит Вентспилсской думе не выдали. Так бетонные и камен-
ные основания моста остались посреди Венты, как своеобразные ледорезы 
– они были построены достаточно крепкими, чтобы свою функцию выполнять 
и по прошествии более ста лет. Во время Первой Мировой войны (после 1915 
года), по распоряжению немецких оккупационных учреждений, построили 
два участка железного моста – каждый со своего берега, да так и осталось. 

В тот год в конце зимы был сильный мороз, поэтому вентспилчане не могли 
дождаться ледохода. 20 марта казалось, что сейчас начнется, и ответствен-
ные лица велели снять мост-плот и убрать в сторону, чтобы ледяные глыбы 
не испортили его, как бывало уже не раз. Однако прошло уже несколько 
дней, а лед так и не тронулся. «Ventspils Apskats» писала: «До сего дня ледо-
ход не начался. Из-за чего очень страдают не только городские торговцы, 
но и жители деревень, которые не могут отвезти свои товары на рынок. Тут 
могли бы помочь городские власти защитить интересы города, но до сих пор, 
к сожалению, этого не случилось, значит, всю Пасху город будет отделен от 
деревень». 

В 1910 году первая гроза с молниями и основательным ливнем случилась 
в Вентспилсе уже в последний день февраля, а ледоход начался в ночь с 16 
на 17 февраля, так что вентспилчанам не удалось наблюдать захватываю-
щую картину. 

И в 1912 году лед на Венте сошел рано. В конце февраля мост-плот 
вновь отдыхал у берега, а людям приходилось переправляться на лодках. 
Насколько драматичной могла быть такая переправа – в воспоминаниях 
вентспилчанина: «В лодку сели дамы и господа, среди которых был и я. Но 
тут некий Б. задел неприличными словами дам. Баламута попросили помол-
чать и сесть, но он стал еще более шумным. В лодке был и выпивший муж-
чина, который хотел показать свою силу, он схватил Б. и усадил силой. Во 
время этой возни маленькая лодочка каждую секунду могла перевернуться. 
Неизвестно, что случилось бы дальше, если бы лодочник не развернулся и 
не поплыл к берегу, где передал Б. полиции. Из лодки все вышли и зашли на 
паром, чтобы за свои 3 копейки, которые стоит переправа, не приходилось 
находиться в опасности и глядеть в лицо смерти». 

В марте 1922 года «Ventas Balss» писала: «Сообщение через Венту из-за 
снятия моста-плота очень затруднено. До движения льда и сейчас в Венте 
плавают ледяные глыбы, поэтому на лодках перебраться очень тяжело. В 
понедельник вечером судовые рабочие были переправлены только поздно 
ночью. Несколько вечеров даже было невозможно попасть на станцию и от 
станции в город. Приехавшим приходилось проводить ночь на другой сторо-
не, и только с большим усилием на следующий день они переправлялись 
через Венту». 

Давно построенный и многократно ремонтировавшийся мост-плот стал для 
вентспилчан болезненной проблемой. Переговоры о строительстве нового 
моста начались уже в 1920 году, но молодому Латвийскому государству не хва-
тало денег, также и городу. Лишь в 1923 году удалось накопить необходимые 
средства, и 21 октября в том же месте открыли новый мост, который в памя-
ти вентспилчан остался как понтонный. В отличие от лежащего прямо на воде 
«плота», новый мост был из продолговатых деревянных понтонов, на которых 
держался «пол» из деревянных досок. Но и понтонный мост не выдерживал 
ледохода, поэтому в этот период понтоны отцепляли один от другого и ставили 
вдоль берега. Но люди в очередной раз садились в маленькие лодочки, кото-
рые маневрировали между глыбами льда на другой берег. 

В 1926 году во время ледохода большого беспокойства не было, но имен-
но весной произошло неприятное событие. А именно, 1 марта датский паро-
ход “Полярис», который тащили два буксира, наткнулся на мост и повредил 
его, сломав несколько бревен и деталей соединения. «Сорван и железный 
канат, раскачались якоря. Убытки оценены в 2195 латов. Благодаря энергич-
ным действиям городской власти, незамедлительно были начаты работы по 
ремонту моста, так что уже в среду перед обедом можно было восстановить 
сообщение». («Ventas Balss»).

В 1929 году зима затянулась, и до конца марта Венту покрывало ледяное 
одеяло слоем в полметра; в газетах пишут, что замерзло и море. «Сейчас в 
порту находятся 11 кораблей, которые уже давно ждут возможности отпра-
виться в места назначения. Пароход «Teutonia» из Данцига с сырьем для 
Елгавской сахарной фабрики с помощью ледоколов «Pērkons» и «Rota» 
вчера вошел в наш порт. К берегу согнало большие массы льда, воды не 
видно. Капитан Церпс с ледокола «Kr. Valdemars» сказал, что в Балтийском 
море очень много ледяных глыб, которые ветер гонит к курземскому побере-
жью». Той суровой весной Рижский залив был покрыт толстым слоем льда, 
который не был под силу ни одному ледоколу; в Лиепайском порту тоже ледя-
ная стена, и вообще на всем курземском побережье скопились невиданно 
высокие айсберги. Зато на остров Роню можно было ехать на санях, а вент-
спилсские рыбаки переквалифицировались в охотников на моржей... Через 
пару теплых дней в ожидании ледохода мост сняли, но наступил холод, и 
мост вернули на место. В начале апреля вернулась настоящая зима с моро-
зом и снегом, и еще в середине месяца Вента была полна льда. В тот год 
пасхальному зайцу пришлось нести яйца в снег… 

Несмотря на то что правительство независимой Латвии и руководство 
Вентспилса неоднократно поднимали вопрос об окончании строительства 
железного моста, из-за нехватки средств ничего не вышло. Только во время 
Второй Мировой войны немцы продолжили начатое их предшественниками и 
открыли железнодорожную линию Вентспилс–Лиепая, которую эксплуатиро-
вали на протяжение всех советских лет и еще некоторое время после. 

Старый добрый понтонный мост соединял оба берега Венты до само-
го конца 60-х годов, за исключением нескольких дней весной, когда, когда 
нужно было освободить дорогу к морю плавающему льду. В те дни вентспил-
чане могли пересекать Венту по железному мосту, который в иное время был 
запрещенным «стратегическим объектом». 

С 70-х гг. прошедшего столетия берега соединяет мост из железобетонных 
конструкций, который тогда назвали весьма оригинально – мостом Ленина 
(нужно отметить, что нынешнее название – Вентский мост – тоже очень ори-
гинально). Стоя на нем, весеннее «ледяное шоу» можно наблюдать совер-
шенно спокойно, как и на самом новом мосту, построенном в XXI веке. 
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Самый стремительный рост за 
7 лет 
Экономический рост в Латвии достиг 
наиболее высоких темпов за послед-
ние 7 лет – внутренний валовый про-
дукт в прошлом году вырос на 4,8%. 
В значительной мере это вызвано 
ростом инвестиций и стремительным 
ростом в строительной отрасли, а также 
ростом в сфере услуг информации и 
коммуникации. 

Системы СГД вновь «зависли» 
С 1 марта Служба госдоходов (СГД) 
начала принимать от жителей деклара-
ции о доходах за 2018 год, что в первые 
дни вызвало огромные очереди в бюро 
СГД и парализовало работу системы 
электронного декларирования. Однако 
жителям не стоит спешить, поскольку 
декларацию за прошедший год можно 
подать в любое время до 16 июня 2022 
года. 

Ушаков и Америкс бегут  
в Брюссель 
Мэр Риги Нил Ушаков и бывший вице-
мэр Андрикс Америкс, опасаясь воз-
можного судопроизводства из-за кор-
рупционных скандалов, решили бросить 
работу в думе и стартовать на выбо-
рах в Европейский Парламент. В случае 
предъявления обвинений депутатов ЕП 
защищает мощный иммунитет, депута-
тов можно выдать правосудию лишь в 
том случае, если они были пойманы в 
момент совершения преступления. 

Зарплата стремительно растет
В Латвии в 2018 году средняя зарпла-
та за полную рабочую ставку до упла-
ты налогов достигла 1004 eвро, что на 
8,4%, или 78 евро больше, чем в 2017 
году. Средняя зарплата нетто состави-
ла 742 евро, и ее рост в год достиг 9,8%.

Министр: индексация пенсий 
не является дополнительным 
доходом 
Министр благосостояния Рамона 
Петравича, которая подозревается в 
том, что на своем предприятии выпла-
чивала «зарплату в конверте», заяви-
ла, что индексация пенсий не произ-
водится с целью существенно увели-
чить дополнительную поддержку. Так 
она прокомментировала предложение 
Латвийской федерации пенсионеров 
произвести индексацию пенсий на оди-
наковую сумму всем пенсионерам. По 
ее мнению, цель индексации пенсий – 
сохранить начальную ценность пенсии. 

Фоторадары дали бюджету 
15,3 млн евро 
За нарушения, зафиксированные фото-
радарами, в прошлом году в виде штра-
фов получено 15,3 млн евро. В скором 
времени в Латвии планируют приобре-
сти специальные видеокамеры, чтобы 
контролировать, не пересекают ли авто-
водители перекрестки на красный сигнал 
светофора. Сейчас впервые установле-
ны устройства для измерения скорости, 
которые позволяют установить среднюю 
скорость на более протяженном участ-
ке дороги. 

Вполовину меньше средств на 
непредвиденные расходы 
В госбюджете в этом году предусмо-
трено значительно меньше средств 
на непредвиденные расходы, чем при 
прежнем правительстве, – 21 млн евро. 
Например, год назад в период работы 
правительства СЗК на непредвиденные 
расходы было потрачено более 43,5 
млн евро. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

Время от времени в соцсетях и медиа-среде появляются возмущенные 
записи о том, что где-нибудь в лесу или другом совершенно неподхо-
дящем месте найдены выброшенные бытовые отходы, иногда строи-
тельные. Еще большая проблема – места отдыха, в которых несозна-
тельные индивидуумы оставляют пустые бутылки, различные пакеты, мешки и т. п. Однако, пусть медлен-
но, но люди приходят к осознанию того, что отходы за собой нужно убирать. И их сортировка в специаль-
ные контейнеры для многих уже стала привычкой, такая практика в той или иной степени существует прак-
тически в каждом самоуправлении. Вентспилс в этом отношении один из самых прогрессивных городов в 
Латвии. Однако «Ventspilnieks.lv» еще раз напоминает, почему сортировка отходов так важна. 

Отходы – проблема, 
касающаяся каждого

П ластмассовые и стеклянные 
бутылки, банки, батарейки и 
бумага входят в список каждо-
го уважающего себя человека, 
сортирующего отходы, свиде-

тельствует опрос, проведенный «Латвийским 
зеленым пунктом». Однако металлические 
отходы и медикаменты мало кто включает в 
список для сортировки. 

ДО СИХ ПОР ПУТАЮТ
Кажется очевидным: этот контейнер для 

бумаги, этот – для стекла, а третий – для 
бытовых отходов. Однако зачастую, стоя 
перед контейнером с собранным за неделю 
«богатством», совсем не легко понять, какой 
именно контейнер выбрать, чтобы сортиро-
ванные отходы попали на переработку. 

Прежде всего нужно выяснить, происходит 
сортировка по двум или трем основным груп-
пам. Две группы означают, что отдельные 
контейнеры стоят для стеклянной и легкой 
упаковки, или картона, бумаги, пластмассы 
и металлической упаковки. Если же произво-
дится деление на три группы, то имеется три 
контейнера – для стекла, бумаги и пластмас-
сы и металлической упаковки. Если сложно 
запомнить цвета, обратите внимание на над-
писи на контейнерах. 

Сортировка ПЭТ-бутылок проста и хоро-
шо известна – бутылка должна быть пустой и 
сплющенной, без остатков продуктов, этикет-
ку снимать не нужно. Бутылку нужно выбро-
сить в ПЭТ-контейнер, из которого она попа-
дет на завод по сортировке отходов, а затем 
будет переработана в новые исходные веще-
ства. Твердые пластмассовые крышки вме-
сте с бутылкой необходимо выбросить в кон-
тейнер для пластмассовой упаковки, туда же 
следует отправить металлические крышки от 
бутылок и банок, которые затем при помо-
щи специальных магнитов на заводе отде-
ляют от других отходов. В контейнеры для 
пластмассовой упаковки нужно выбрасывать 
и бутылки из-под бытовой химии, шампуней, 
далее их будут сортировать отдельно. 

ДЛЯ ПЕРЕРАБОТКИ НЕ ГОДЯТСЯ
Но что же делать с мешочками из пленки, 

шуршащей пленкой, пластмассовой посудой 
и воздушно-пузырчатой упаковкой? Логично 
– бросить в контейнер для пластмассы, не 
так ли? Да, мешочки из чистой пластмассы и 
подобные изделия нужно выбрасывать в кон-
тейнеры для пластмассы, но пластмассовую 
посуду, шуршащую пленку и бумажки из-под 
конфет не годятся для переработки, их сле-
дует опускать в урну с общими отходами. 

А что делать с разбитым зеркалом? Его, 
как и лампочки, цветочные горшки, стаканы 
и вазы нужно выбрасывать в общий контей-
нер, а не в тот, что предназначен для стекла, 
поскольку эти предметы имеют некоторые 
примеси, не пригодные для переработки. То 
же относится к обоям, салфеткам, глянце-
вым и цветным журналам – это не макулату-
ра, а значит, их не перерабатывают вместе 
с бумагой. Выбрасываем их в общую урну. 

В некоторых магазинах размещены пун-
кты, предназначенные для использованных 
батареек, а также ненужной бытовой техни-
ки небольшого размера – тостеров, фенов, 
электрических устройств. Старые, негодные 
медикаменты несите в аптеки, где имеются 
свои маленькие контейнеры. 

ЧТО ПРОИСХОДИТ  
С СОРТИРОВАННЫМИ ОТХОДАМИ?

Управление контейнерами с сортирован-
ными отходами организуют управляющие 

отходами предприятия, которые опустоша-
ют такие емкости отдельно от контейне-
ров с бытовыми отходами. Нередко люди 
удивляются, что вместе собирают содержи-
мое контейнеров для картона и пластмас-
совой упаковки, однако это экологически и 
экономически выгодно – эти материалы по 
видам сортируют на сортировочной линии. 
Однако в одной машине не следует соби-
рать стеклянную упаковку вместе с карто-
ном и пластмассой, так как осколки стекла 
могут смешаться с картоном и пластмас-
сой, рассортировать их будет невозмож-
но. Поэтому отдельно опустошаются кон-
тейнеры с бытовыми отходами, пластмас-
сой и картоном, а также со стеклом. Если в 
контейнеры для использованной упаковки 
выброшено много бытовых отходов, то их 
содержимое попадет на полигон для мусо-
ра. Поэтому важно тщательно следить за 
указателями на контейнерах и, чем более 
тщательно и ответственно будут рассорти-
рованы отходы, тем меньше вреда будет 
нанесено окружающей среде. 

ПУНКТОВ СОРТИРОВКИ  
СТАНЕТ БОЛЬШЕ 

В Вентспилсе много мест сортировки 
мусора. В городе практически больше нет 
мест, где можно выбросить все отходы в 
один контейнер. Вентспилчане уже почти 
автоматически стали сортировать – пласт-
масса, бумага, стекло, прочее… К тому же, 
прошлым летом «Вентспилсский пункт бла-
гоустройства» создал еще 30 новых пунктов 
для сортировки бытовых отходов, теперь в 
нашем городе их 78. 

На сегодняшний день стеклянную и пласт-
массовую упаковку можно оставить в особых 
пунктах во дворах многоквартирных домов, 
возле супермаркетов, школ и детских садов. 
Все еще можно сдавать сортированные отхо-
ды на специальных площадках – на ул. 
Екаба, 47, и Сигулдас, 8a. В каждом пункте 
установлены два контейнера, которые пред-

усмотрены для сбора стеклянной и пласт-
массовой упаковки. Для того чтобы сорти-
ровка отходов достигла главной цели – отде-
лить отходы, которые можно использовать 
повторно, – очень важно сортировать их 
правильно, внимательно читать и соблюдать 
рекомендации, написанные на контейнерах. 
В этом году в городе планируется создать 
новые подобные пункты. Пока неизвестно, 
где и сколько их будет, но они появятся. 

Если некуда деть, например, старый стол, 
его нельзя нести в контейнер. Необходимо 
или своими силами отвезти его на одну из 
двух больших площадок, или ждать весны 
и осени, когда в городе проходит сортиров-
ка крупногабаритных отходов. В это время 
можно избавиться от старых диванов, шка-
фов, кроватей, оконных рам, холодильников, 
матрасов, ковров и строительных отходов. 
Лучше дождаться акции, когда все это вывез-
ут бесплатно, а не пытаться освободить-
ся от них втихаря, например, отвезя в лес 
в направлении Цирпстене или Сталдзене. 
Некоторые под покровом ночи выбрасыва-
ют лом, бытовые и строительные отходы в 
контейнеры, установленные на кладбищах, 
в которые можно бросать лишь «зеленые» 
отходы. Очевидно, что потом их нельзя будет 
использовать для компоста. 

В некоторых самоуправлениях, а теперь и 
в Вентспилсе, доступна новая услуга. Речь 
идет о пилотном проекте, во время которо-
го у владельцев частных домов будет воз-
можность получить контейнер для сорти-
ровки отходов – он будет предназначен для 
стеклянной упаковки. Каждый хозяин дома 
получит такой контейнер в пользование бес-
платно. Пока что такая возможность будет 
у ограниченного числа вентспилчан. После 
оценки результатов пилотного проекта – 
насколько высока будет отзывчивость жите-
лей, каков будет объем собранной сорти-
рованной стеклянной упаковки – в будущем 
такую услугу планируется предлагать боль-
шему числу клиентов. 



У Мары Гривы повторный 
рекорд и 10-е место в Европе 
Вентспилсская спортсменка Мара 
Грива (прыжки в длину) на чемпио-
нате Европы по легкой атлетике в 
помещениях завоевала 10-е место, 
во время лучшей из попыток повто-
рив свой личный рекорд (6,41 м). Ее 
сестра Лаума Грива с результатом 
6,34 м заняла 15-е место. Попавшие в 
Вентспилсскую олимпийскую сборную 
Лаура Икауниеце и Янис Лейтис заво-
евали соответственно 5-е место (пяти-
борье) и 9-е место (бег на 400 м). 

Сухаревс установил новый 
рекорд Латвии 
На прошедших в столице Ирана 
Тегеране соревнованиях по тяжелой 
атлетике Ритварс Сухаревс в рывке 
улучшил принадлежащий ему рекорд 
Латвии – в весовой категории до 81 кг 
он в рывке поднял 160 кг. В толчке ему 
не повезло, но в сумме у спортсмена 
345 кг и 2-е место. 

Керлинг: вновь золото 
и путевка 
Победителями Квалификационного 
турнира Латвии по керлингу для сме-
шанных пар вновь стали предста-
вители вентспилсского клуба Санта 
Блумберга и Ритварс Гулбис, которые 
завоевали право представлять Латвию 
на чемпионате мира в Норвегии. 

Латвийские студенты 
пережили и победу, 
и поражение 
Латвийская студенческая сборная по 
хоккею, в которой играют четверо игро-
ков из команды «Вента–2002», начала 
Всемирную универсиаду с победы над 
Швейцарией – 6:4, а затем потерпе-
ла поражение от сильной команды из 
Казахстана – 1:10. 

24 победы подряд 
Серию побед в Латвийско-эстонской 
баскетбольной лиге продолжили спор-
тсмены БК «Вентспилс», которые в 
Рапле (Эстония) в игре против «Avis 
Utilitas» (93:72) отпраздновали свою 
24-ю победу подряд. Вентспилсский 
клуб уверенно лидирует в лиге. 

Ничья в игре против лидеров 
и место в 1/2 финала 
Футзалисты Вентспилсской высшей 
школы завершили регулярный сезон 
Первой лиги чемпионата Латвии 
со счетом 1:1 против лидеров – FC 
«Nikers», в сумме завоевав 2-е место и 
путевку в полуфинал плей-офф. 

У «Вента–2002» третье 
поражение подряд 
Вентспилсский хоккейный клуб 
«Вента–2002» пережил уже тре-
тье поражение подряд в Лиге разви-
тия юниорского хоккея, на сей раз 
на своем льду уступив Пардаугаве со 
счетом 3:4. В общем зачете лидиру-
ет с 69 очками в 28 играх «Dinaburga» 
(Даугавпилс), от которых вентспилчане 
отстают уже на 13 очков. 

Айегун продолжает блистать 
Очередные два гола в составе ФK 
«Вентспилс» забил нигериец Тосин 
Айегун, который помог вентспил-
чанам победой завершить сборы в 
Испании – 2:1 в игре с вице-чемпиона-
ми Норвегии «Molde».

Бин ушел, Виксне – 
дебютировал 
БK «Вентспилс» расстался с легионе-
ром Энтони Бином, который продол-
жит карьеру в Бельгии. В свою оче-
редь, дебютировал в БК «Вентспилс» 
талантливый Давис Виксне, который 
в прошлом году после чемпионата 
Европы U-18 пострадал в результате 
взрыва газа. 
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главный тренер клуба Деян Вукичевич назы-
вают это недоразумением и поясняют: коман-
да в конце матча играла плохо, так как на поле 
был третий состав. За день до этой игры все 
лучшие игроки отдали силы на матче с титуло-
ванной командой «Molde». 

«Мы официально сообщили, что 
«Вентспилс» обратился в УЕФА с официаль-
ным письмом, в котором мы просили разо-
браться с этой ситуацией. Для нас это прин-
ципиально важно, это важно для всех», так 
в своём официальном письме пишет клуб. 
««Вентспилс» всегда ратовал за честный и 
чистый футбол. Для нас это не пустой звук. Мы 
как никто другой заинтересованы в том, чтобы 
имя нашего клуба не было запятнано – мы 
уважаем себя и всегда заботимся о репутации 

Тень сомнений по поводу Вентспилсского футбольного клуба
 Окончание. Начало на 1 стр. клуба. Мы убеждены в том, что общие прин-

ципы, главный из которых – это принцип чест-
ной и чистой игры, победят и в этой ситуации». 

Как будет развиваться ситуация, покажет 
время. Следует напомнить только о том, что 
незадолго до появления нового владель-
цы клуба в Вентспилсе появились сообще-
ния о его бизнесе на предыдущих местах в 
Молдавии. Бывший клуб теперешнего прези-
дента ФК «Вентспилса» Адлана Шишханова - 
кишинёвская «Дачия» в Молдавии подозрева-
ется в мошенничестве с налогами, к тому же 
допрошены 17 его представителей. Уголовное 
дело тесно связано с Шишхановым, который 
платил зарплату в конвертах, и всего неофи-
циальным путём уплачено зарплат в разме-
ре трёх миллионов евро. Ранее А. Шишханов 
был инвестором и руководителем «Дачии».  
Имеются подозрения в противоправных дей-

ствиях в период с января 2014 года по фев-
раль 2017 года, в который «Дачия» предостав-
лял неправдивую информацию о доходах и 
расходах. К тому же А. Шишханов финансиро-
вал и другие молдавские команды, а в течение 
нескольких лет, пока российский бизнесмен 
работал в этой стране, он подозревался также 
в договорных матчах. 

Параллельно с борьбой с тенью подозре-
ний ФК «Вентспилс» на этой неделе начи-
нает участвовать в новом сезоне чемпио-
ната Латвии. В первом матче вентспилча-
не на своём поле примут экс-чемпионов 
– юрмальский «Спартак». Будем надеять-
ся, что подозрения действительно окажутся 
пустым заблуждением и что команде нашего 
города в этом году удастся снова привезти 
чемпионский кубок в Вентспилс. Пожелаем 
им успехов! 

На этой неделе «Ventspilnieks.lv» отправ-
ляется к своим читателям в тот день, 
который в не таком далеком прошлом 
женщины ждали с нетерпением. А как же 
иначе, ведь мужчины скупали практиче-
ски все красные тюльпаны в городе, на 
работе поздравляли коллеги, дамы угоща-
лись шампанским и грешили пирожными, 
начальство прикрывало на это глаза. Речь, 
конечно, о 8 Марта, или Международном 
женском дне. 

О женщинах, мужчинах и силе притяжения

«Ventspilnieks.lv» не ста-
нет рассказывать ни о 
речи немецкой социа-
листки Клары Цеткин на 
Международной женской 

конференции в Копенгагене, которая состо-
ялась в 1910 году, ни о подписанной в 1945 
году хартии ООН, которая стала первым меж-
дународным соглашением, которым было 
утверждено равноправие женщин и мужчин. 
Мы обратимся к намного более прозаично-
му и одновременно более интересующему 
вопросу: что в мужчинах привлекает женщин? 
И наоборот, что в женщинах вызывает инте-
рес у мужчин? Хотите верьте, хотите нет, но 
выяснением этого вопроса занимались уче-
ные не одного государства. 

ВНЕШНОСТЬ ИМЕЕТ ЗНАЧЕНИЕ
В европейских странах и Америке были 

проведены опросы, результаты которых 
позволили антропологам создать портрет 
типичного привлекательного мужчины и 
типичной привлекательной женщины. 

Он: стройный, но не массивный, с тем-
ными волосами, прямым носом, овальным 
лицом, с достаточно хорошо очерченными 
тонкими губами. Близок к идеалу, например, 
канадский актер Киану Ривз, которого многие 
помнят по фильму «Матрица». 

Она: стройная, с темными волосами, уме-
ренно полными губами и светлыми глаза-
ми, небольшой головой, немного вздерну-
тым носиком и едва заметным инфантиль-
ным выражением лица. Близка к этому иде-
алу, например, голливудская звезда Кетрин 
Зета-Джонс. 

Это подтверждают и исследования немец-
кого антрополога Эйбла–Эйбесфельда, кото-
рый полагает, что внимание мужчин привле-
кают женщины с пышными бедрами и замет-
ной грудью, но с наивным лицом. Наличие 
пышных форм в известной мере гарантирует 
здоровое потомство, а детскость в лице все-
ляет надежду, что женщина не будет домини-
ровать в отношениях. 

Психологи считают, что женская фигура, 
соответствующая типу «песочные часы», 
привлекает мужчин на подсознательном 
уровне. Соотношение объема талии и бедер 
считается показателем сексапильности. У 
Венеры Милосской и Мерилин Монро это 
соотношение равнялось 0,7. Между прочим, 
такой же индекс имеют и модели в мужских 
журналах. 

ПРИВЛЕКАТЕЛЬНОСТЬ И ОДЕЖДА
Женщина, разместившая в интернете 

свою фотографию в красном наряде, полу-
чит на 25% больше предложений познако-
миться, чем красавица, одетая в одежду 

других цветов. В свою 
очередь, мужчина в белой 
облегающей спортивной 
рубашке покажется моло-
дой женщине более секса-
пильным, чем тот же муж-
чина в свитере. Правда, 
никакие цвета в одежде 
не помогут, если женщина 
неаккуратна. Российские 
ученые, используя аппа-
рат «Полиграф», выясни-
ли, что во время первой 
встречи внимание мужчи-
ны привлекают губы, глаза 
и волосы женщины. Но впечатление портит 
неаккуратность, немытые волосы и пирсинг. 

В МУЖЬЯ ВЫБИРАЮТ ОДНОГО, 
В ОТЦЫ РЕБЕНКУ – ДРУГОГО 

Восемнадцати тысячам британок – теле-
зрительниц Би-би-си с целью эксперимен-
та продемонстрировали два типа мужчин 
– так называемого мачо и интеллигента. 
Оказалось, что 66% телезрительниц в каче-
стве супруга выбрали бы интеллигента, пояс-
нив, что мачо в быту невыносимы. 

Второй эксперимент с участием тех же 
мужчин показал, что женщины меняют свои 
приоритеты в зависимости от фазы ежеме-
сячного цикла. В периоды, благоприятные 
для зачатия ребенка, большинству предста-
вительниц прекрасного пола мачо казался 
более привлекательным. 

Выходит, что в мужья женщины охотнее 
выбрали бы не такого яркого, но интелли-
гентного мужчину, а детей предпочли бы 
рожать от настоящего мачо. 

Тем временем ученые из Бристольского 
университета, изучив тысячи биографий и 
историй болезни, заявили: длинные ноги 
у женщины – гарантия здоровья будуще-
го ребенка. Каждый сантиметр длины ног 
матери увеличивает вес новорожденного на 
22,1 грамма. Природа так устроила, что муж-
чины интуитивно чувствуют это, поэтому 
инстинктивно обращают повышенное внима-
ние на длину женских ног. Правда, у знаме-
нитой актрисы Марлен Дитрих на этот счет 
было свое мнение. Она считала, что мужчи-
ну намного сильнее может заинтересовать 
женщина, которая отзывчива и интересует-
ся им, чем равнодушная красавица с длин-
ными ногами. 

РАВЕНСТВО И ФЕРОМОНЫ 
Установлено, что для женщин важно 

равенство с точки зрения возраста, а не 
внешности и доходов. Юные девушки влю-
бляются в юношей, а не в богатых, но ста-
рых мужчин. В свою очередь, обеспеченных 
представителей сильного пола привлека-
ют обеспеченные женщины. Пары, которые 
формируют «подобные» партнеры, с точки 
зрения эволюции, намного более стабильны. 

Однако нужно заметить, что тогда, когда 
за дело берутся феромоны тела, результа-
ты экспериментов, исследований и опро-
сов могут перевернуться с ног на голо-
ву. За примерами далеко ходить не нужно. 
Австралийские ученые провели экспери-
мент, в ходе которого мужчинам продемон-
стрировали фильм с участием блондинок 

и темноволосых женщин. Лишь 40% муж-
чин признали, что блондинки привлекатель-
нее брюнеток. Но когда в зале появились 
80 девушек с волосами различного цвета, 
85% мужчин проголосовали за блондинок и 
рыжеволосых. Физиологи полагают, что это 
объясняется действием феромонов – осо-
бых веществ, которые привлекают не хуже 
«любовного напитка» и которые блондинки и 
рыжеволосые выделяют в 6 раз больше, чем 
темноволосые. 

ГОЛОС, ОПЬЯНЕНИЕ И ДЕНЬГИ 
Пока не появилось искусственное осве-

щение, люди определяли сексуальную при-
влекательность своего партнера по голосу и 
оставили свой навык нам в наследство. Во 
время опыта, проведенного в Нью-йоркском 
университете, добровольцам предложили 
прослушать серию голосов и выбрать наи-
более приятные и самые неприятные. Люди, 
чьи голоса были выбраны как самые бла-
гозвучные, имели намного более бурную 
личную жизнь, чем владельцы невырази-
тельного тембра. 

В свою очередь, опросы, которые прово-
дились в барах, которые посещают одинокие 
люди, доказали: чем более поздний час, тем 
привлекательнее женщина кажется мужчи-
не. По десятибалльной шкале в семь вече-
ра мужчина оценивает одну и ту же женщи-
ну в 5 баллов, в 23.30 – в 7, а в полночь уже 
8,5 балла. Однако женщины, несмотря на 
выпитый алкоголь, своего мнения о мужчи-
не не меняют. 

Канадские ученые выяснили, что симпа-
тичная внешность влияет на оплату труда. 
После того как внешние данные участников 
эксперимента были оценены от 1 до 5 очков, 
ученые сравнили их доходы. Оказалось, что 
с каждым последующим дополнительным 
очком в оценке внешности оцениваемого его 
доход увеличивался на 2000 долларов в год! 

СЕЗОН ЛЮБВИ
Биоритмы женщины и мужчины «отрегули-

рованы» так, чтобы дети рождались в теплое 
время года. Самый настоящий сезон любви 
вовсе не весна, а осень. В сентябре-октябре 
у мужчин повышается уровень тестостерона, 
что делает их намного более привлекатель-
ными в глазах женщин. 

Говоря о привлекательности, стоит упо-
мянуть и о выводах, сделанных психологом 
Дейвидом Басом. Он провел широкое иссле-
дование в 1000 стран мира и выяснил, что во 
всех культурах мужчин привлекает женская 
красота, а женщин – доходы мужчины. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

- Учитывая неясную финансовую ситуацию в стране, возника-
ет вопрос: будет ли строиться запланированный в Вентспилсе 
плавательный бассейн с восемью дорожками, с реабилита-
ционным центром и четырехзвёздочной гостиницей? 
- Если заключен договор о разработке проекта, то умные 
люди по этому поводу решили, не глупым же такие проекты 
достаются. И так давно уже этот грандиозный проект обсуж-
дают и информируют о нём вентспилчан, что остаётся только 
ждать полную реализацию плана этого большого и важного 
для города проекта.  Иначе не может быть. Мы верим руко-
водству нашего города, доверяем его планам и обещаниям. 
- Начнём с того, что никакой реальной необходимости в таком 
сооружении нет, ведь даже уже имеющийся бассейн полупу-
стой… Глупым надо быть, чтобы строить ещё больший, кото-
рый потом придётся содержать…  
(Из дискуссии горожан на веб-сайте ventspils.lv)

• • •

Умные люди и грандиозные проекты 
служенное финансирование, то построить такой проект за государ-
ственные деньги и деньги города может любой. Зато содержание 
«Шляпы вождя», «Концертного зала вождя» или «Бассейна вождя» 
в дальнейшем будет стоить вентспилчанам больших денег… 

Здесь следует понять одну простую вещь – строительство – это 
разовый платёж. А содержание – практически вечный (или хотя бы 
настолько долгий, пока сооружение не разрушится от старости). И 
после разрезания ленточки на открытии и праздничного заплыва 
первых восьми пловцов сами открыватели совсем не будут рады 
информировать восторженных горожан о том, во сколько им обой-
дётся содержание такого бассейна. В неделю, в месяц, в год, в 
пять лет… И поверьте, уважаемые вентспилчане, это будет нема-
ло. Это будут миллионы евро. В нормальной ситуации руковод-
ство города прежде всего разработало бы бизнес-план, в котором 
были бы сопряжены расходы и потенциальные доходы.  Не видно 
также расчётов о нагрузке планируемого реабилитационного цен-
тра и гостиницы… К тому же, как же так получается, что в этом 
проекте, финансируемом государством и самоуправлением, снова 
предусмотрены «объекты», содержание которых и вообще суще-
ствование никоим образом не связано с функциями самоуправле-
ния? Иными словами – сколько будет стоить содержание центра из 
скудных средств города, публично неизвестно…  Также, как и неиз-
вестно, кто же будет плательщиком за использование «грандиоз-
ного проекта», сколько тех клиентов будет, как они покроют затра-
ты на строительство и обслуживание…  

Но это уж, как говорится, как у нас обычно и полагается. Главное 
– «увековечить» своё имя в гигантском, а по сути в дорогом и 
ненужном проекте…  По крайней мере, если мы оцениваем с точки 
зрения долгосрочного развития города. А после нас, как известно, 
хоть потоп.  И в конце концов, если вдруг у кого-то из тех, здесь же, 
вблизи, на запястьях замкнутся бряцающие наручники, то содер-
жание этого «объекта» ни в коем случае больше не будет пробле-
мой нынешней власти. Те, кто придут вместо Вождя, пусть и дума-
ют. У них, скорее всего, будут более умные головы.

Ещё только одна цитата из уже ранее описанной дискуссии 
вентспилчан: “Не каждый, кто решает, умён… Каждый день видим, 
насколько далеко эти решатели дорешались…». 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

В парке брошена машина 
В парке возле 1-й гимназии машина вреза-
лась в дерево. Ее владелец покинул место 
происшествия, прихватив с собой номер-
ной знак автомобиля. 

Расположение кладок останется 
неизменным
Расположение кладок на пляже самоу-
правление пока менять не будет, однако в 
связи с тем, что ветер наносит на кладки 
песок, их продолжат откапывать. 

Пытались уничтожить 
дерево
Одно из деревьев, растущих в сквере на 
улице Талсу, посыпано смесью соли и 
песка. Виновный неизвестен. 

Новый декан 
На переводческом факультете Высшей 
школы к обязанностям декана приступила 
Айга Вецкалне. Она известный языковед, 
переводчик с чешского и словацкого язы-
ков, эксперт в области латышского языка и 
этикета делового общения. 

Обучат педагогов
Для педагогов и методистов дошкольно-
го образования будут организованы курсы 
на тему работы в MS Word и Windows 10. 
Занятия будут проводить преподаватели 
Дигитального центра. 

Изменится время проведения 
мероприятий
Воскресные детские мероприятия 
в Детском городке и детском парке 
«Фантазия» впредь будут начинаться на 
час раньше, чем обычно. Такое решение 
принято, чтобы мероприятия не совпада-
ли с временем обеда и сна у малышей.
 На природной тропе – аудиогид 
Сосканировав при помощи смартфона 
QR-код, можно прослушать аудиорассказ 
о природной тропе возле озера Бушниеку. 
Код доступен на информационных стен-
дах возле тропы. 

Восстановлена мельница
Завершились работы по восстановлению 
мельницы Музея под открытым небом. 
Первым мероприятием, во время кото-
рого ее можно будет осмотреть, станет 
Масленица. 

53 сети
В ходе мероприятий по контролю рыбной 
ловли в Венте на территории города из 
реки вытянуто 53 сети общей длиной два 
километра. 

Осудили за 5 евро
Некий бродяга, выбивший оконное стекло 
стоимостью 5 евро, был наказан лишени-
ем свободы на 16 дней. Расследование и 
работа суда стоили государству несколько 
сотен евро. 

Ремонтируют судно с Багамских 
островов 
Судно длиной 176 метров, которое после 
пожара потеряло управление, было 
доставлено в Вентспилс и стоит на ремон-
те возле 37-го причала. 

Гости из Кулдиги
Замок Ливонского ордена в рамках поезд-
ки по обмену опытом посетили работники 
Кулдигского краевого музея. 

Контейнеры для стекла
Комбинат по благоустройству вместе с 
Латвийским зеленым пунктом нача-
ли пилотный проект – жителям частных 
домов предложат разместить возле дома 
отдельные контейнеры для отходов из 
стекла. 

Объединят детские сады
В июле учреждение дошкольного обра-
зования «Зилите» будет присоединено к 
учреждению образования «Саулите». 

В ентспилчане, как и подобает гордым жителям Курземе, 
достаточно ироничны и даже саркастичны, они могут 
посмеяться и над собой, и над своими управителями. О 
чём наглядно свидетельствует и описанная выше дис-
куссия горожан, обсуждавших простой вопрос: как же 

теперь будет с планируемым в городе очередным Мегапроектом. 
На сей раз в виде «полноразмерного» олимпийского плавательного 
бассейна. Ясно, что у «умных людей» при обсуждении этого гранди-
озного проекта в голове были какие-то умные и грандиозные мысли. 
Как же иначе.   

Правда, часто великомания приводит не только к комичным 
ситуациям, связанным со смешными памятниками своим, одержи-
мым культом личности, руководителям, к некритичным прославля-
ющим статьям, которые вызывают только улыбку, или, например, 
к забавляющим действиям самих руководителей, когда они на 
сцене «дают гопака» на каждом концерте местной капеллы, чтобы 
продемонстрировать свою «близость к народу» … На сей раз 
великомания и безнадёжно неизлечимое стремление попасть в 
историю с каким-либо гигантским проектом может привести только 
и единственно к потерям для каждого вентспилчанина. А именно, 
самое малое дело – построить это сооружение – если получится 
через своих «подчинённых» в рядах СЗК выбить очередное неза-

направлении, подтверждает и тот факт, что 
VNT уже четыре года подряд получает выс-
шую – платиновую категорию в индексе дол-
госрочного развития, также были получе-
ны ряд высоких наград на международном 
уровне. 

Нужно отметить, что VNT в прошлом 
году было и самым ценным предприятием 
Курземского региона. В соответствии с дан-
ными объемного исследования, обобщен-
ными базой данных Регистра предприятий 
«Lursoft», стоимость VNT в прошлом году 
составила 157,09 млн евро, что значитель-
но опережает показатели ближайших сопер-
ников в регионе и в три раза превосходит 
предприятия Вентспилсского региона, зани-
мающие второе и третье места по этому 
показателю, – ООО «Kurekss», которое оце-
нивается в 56,4 млн евро, и ООО «Bucher 
Municipal» – 44,01 млн евро. 

Несмотря на все еще сложную ситуацию 
в сфере транзита нефтепродуктов, объем 
переваленных VNT грузов в прошлом году 
по сравнению с 2017 годом увеличился на 
4% и достиг 7,23 млн тонны. Это состави-

ло 70% от всех жидких гру-
зов в Вентспилсском порту 
и 48%, или почти полови-
ну, от всех жидких грузов в 
масштабе Латвии. VNT смог-
ло увеличить грузопоток как 
Вентспилсского порта, так и в 
масштабе Латвии, благодаря 
реализации проектов разви-
тия и произведенным улуч-
шениям в процессах, кото-
рые в условиях жесткой кон-
куренции были нацелены на 
диверсификацию предпри-
нимательской деятельности 
и рост, прокомментировал 
ранее генеральный директор 
VNT Ларс Панцлаф. 

В большой TOP-50 ни одно 
вентспилсское предприятие 
не попало, но есть в спи-
ске такие предприятия, названия которых 
известны вентспилчанам, а некоторые в той 
или иной степени связаны с Вентспилсом. 
Стремительный рывок с 7-го на 1-е место 
сделал «Swedbank», отодвинув на 2-е место 
«SEB bankа» (в Вентспилсе, правда, отделе-

Фото: «CV-Online Latvija»

ние этого банка уже достаточно давно закры-
то). На 3-е место поднялся латвийский фили-
ал предприятия информационных технологий 
«Accenture», которое планирует свою дея-
тельность и в Вентспилсе, и здесь уже дей-
ствует его единственное бюро вне Риги. 

Самый востребованный работодатель в Курземе –  
неизменно ««Ventspils nafta» termināls»

Для обвиняемого в тяжелых преступлениях и отстраненного от выполнения должностных обязанностей мэра Вентспилса Айвара 
Лембергса судебные обвинители в судебных прениях потребовали применить восемь лет тюремного заключения с конфискацией 
имущества и денежный штраф в размере 150 минимальных зарплат или в размере 64 500 евро.

Прокурор требует применить к Лембергсу 8 лет 
лишения свободы с конфискацией имущества

С удебные обвинители также потребовали у суда при-
менить к обвиняемому в качестве меры безопасности 
– арест.   

Для Анрийса Лембергса прокуроры потребовали 
тюремного заключения сроком на 5,5 лет с конфиска-

цией имущества. 
К третьему обвиняемому Ансису Сормулису прокуроры требуют 

применить тюремное заключение сроком на 7 лет с конфискацией 
имущества.  

Айвара Лембергса прокуратура обвиняет во взяточничестве в 
особо крупных размерах, в легализации преступно нажитых средств 
и имущества, в служебном подлоге, в участии в имущественных 
сделках, которые ему были запрещены как должностному лицу, 
а также в злоупотреблении служебным положением и в других 
преступлениях.  

В деле примерно в 200 томах объединены два уголовных про-
цесса. Прокуратура передала дело в суд во второй половине 2008 
года. 
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В данный момент ситуация вновь обостри-
лась на заседании правительства. Принимая 
решение о бюджете 2019 года, министры 
выслушали предложения представите-
лей профсоюза работников образования и 
науки Латвии, как выделить дополнительные 
средства на зарплату педагогов. Однако И. 
Шуплинска эти предложения не поддержа-
ла, отметив, что сначала необходимо про-
вести реформу образования. И премьер К. 
Кариньш убежден, что только через рефор-
мы можно получить дополнительные сред-
ства. Министр выразила мнение: пусть все 
еще ищутся решения, как в случае реали-
зации реформ образования можно было бы 
найти финансирование на увеличение зар-
платы педагогов, хорошим шагом стал бы 
пересмотр целесообразности собственности 
Министерства образования и науки. Там, по 
словам министра, ряд объектов и потоков 
финансирования, которые стоит обсудить.  

Например, она считает, что нужно пере-

Настаивают на прекращении финансирования проекта 
вентспилсского бассейна

Ventspilnieks.lv предлагает:
• Разместить объявления и рекламу в 
газете “Ventspilnieks.lv”
• Разработать дизайн рекламы по жела-
нию клиента
• Подготовить и публиковать реклам-
ные и информационные листы в газете 
“Ventspilnieks.lv”
• Распространять рекламные вкладыши 
вместе с газетой Ventspilnieks.lv”
• Разместить рекламный баннер на пор-
тале “Ventspilnieks.lv”
• По вопросам о расценках на рекламу 
и объявления, об изготовлении и разме-
щении рекламы в газете и на портале 
“Ventspilnieks.lv” просим связываться с 
редакцией газеты. 

э-почта:  
redakcija.ventspilnieks@gmail.com

 Окончание. Начало на 1 стр. смотреть финансирование огромного вент-
спилсского плавательного бассейна, гости-
ницы и реабилитационного центра, а также 
строительства Екабпилсского мультифунк-
ционального зала. Если правительство при-
остановит финансирование этих объектов 
инфраструктуры, то дополнительно образо-
вание получит 2 млн евро. К тому же, она 
убеждена, что в этих проектах спортивно-
го строительства сейчас идет «абсолютно 
непрозрачная и непонятная работа». «Если 
мы пересмотрим больше таких объектов, то 
объем средств будет получен. Но все будет 
зависеть от точки зрения Министерства 
финансов», – сказала И. Шуплинска. 

Она отметила, что это не простой шаг. Для 
этих строений выделено так называемое 
единовременное финансирование, которое 
выделяется для конкретного сооружения. 
Для того чтобы эту сумму направить имен-
но на зарплату педагогов, это необходимо 
предусмотреть в основном бюджете. Даже 
если это невозможно, по словам министра, 
«в любом случае это возможность смотреть 

в этом направлении и, очень возможно, эти 
средства можно направить на нужды науки». 

В Вентспилсе планируется построить 
большой бассейн с восемью дорожками 50 
м длиной, который в случае необходимо-
сти можно будет разделить на две поло-
вины – бассейны по 25 м с 16 дорожка-
ми. Планируется, что там же будут распо-

лагаться центр реабилитации и гостиница. 
Согласно установленному Вентспилсской 
городской думой, сейчас это главный прио-
ритет в развитии спорта в самоуправлении. 
В конце прошлого года завершился конкурс 
эскизов бассейна, в котором победило ООО 
«K IDEA». Бассейн планируется построить в 
2022 году. 

В государственном акционерном обществе «Латвияс Дзелзцельш» назревает очередной 
скандал, следы его ведут и в Вентспилс. Несмотря на то что последние годы были тяже-
лыми для предприятия, так как объем грузов и прибыль падают, в прошлом году «ЛДз» 
и его дочерние компании, согласно договорам о рекламе и спонсорской помощи, потра-
тили около 2,5 млн евро. Большая часть денег, предусмотренных на рекламу, попала в 
вентспилсские спортивные клубы и команды, деньги получил и мотоклуб в Добеле, где 
тренируется сын бывшего министра сообщения Улдиса Аугулиса (СЗК), информирует 
передача «Nekā personīga» (TV3). 

Скандал со спонсированием в «Латвияс Дзелзцельш». 
Следы ведут и в Вентспилс

Д оговоры о дарении и рекламе 
«ЛДз» не в первый раз привле-
кают внимание общественности. 
Главным образом тем, что при-
обретение рекламы не прозрач-

но, и не понятно, по каким критериям «ЛДз» 
выбирает, какие спортивные клубы спонси-
ровать, а какие нет. Это вызывает сомнения 
относительно того, что потоки пожертвований 
и рекламных денег стремятся в направлении 
политического ветра. Поскольку в последние 
годы основные «ветры» в Министерстве сооб-
щения дули в направлении вентспилсского 
мэра Айвара Лембергса, поддержка вент-
спилсских спортивных клубов стала обыч-
ной практикой для «ЛДз» и его дочерних 
предприятий. Правда, о договорах в сотни 
тысяч общественность узнает редко, так 
как эту информацию принадлежащее госу-
дарству предприятие тщательно скрывает. 
На домашней странице «ЛДз» можно найти 
лишь информацию о более мелких пожерт-
вованиях. Например, в 2017 году дочернее 
предприятие «ЛДз» – ООО «Сервис под-
вижного состава ЛДз» пожертвовало обще-
ству «Баскетбольная школа “Ventspils”» 50 
000 eвро; в 2016 году то же предприятие 
пожертвовало учреждению Вентспилсского 
городского самоуправления «Вентспилсский 
музей» 30 000 eвро. 

МНЕНИЕ ГОСКОНТРОЛЯ 
И ОБЩЕСТВЕННОСТИ – 
КАК С ГУСЯ ВОДА 

Еще в 2012 году как медиа, так и 
Госконтроль обращали внимание на то, что 
госпредприятие спонсирует частные спорт-
клубы на очень значительные суммы, а 
Министерство сообщения прикрывает на это 
глаза. Тогда дочерняя компания «ЛДз» «LDZ 
Cargo» заключила договор о рекламных услу-
гах почти на 376 тысяч евро (271 098 латов) 
с баскетбольным клубом «Вентспилс», в 
совете которого был руководитель партии 
«Латвии и Вентспилсу» Айварс Лембергс, а 
в совете клуба – руководство Вентспилсской 
думы. Министерство сообщения тогда объяс-
няло, что непосредственно оно контролирует 
только материнскую компанию «LDZ Cargo» 
«Латвияс Дзелзцельш», и в соответствии с 
резолюцией премьера сделки свыше 100 
000 латов (142 287 eвро) должен утверждать 
министр отрасли. Разрешение на заключе-

ние договора дал член СЗК Улдис Аугулис, 
который в тот период был министром сооб-
щения. Нужно напомнить, что, когда упомя-
нутый договор был заключен, в СЗК было 
большое влияние Айвара Лембергса. 

Госконтроль тогда пришел к выводу, что 
74 процента от всех проверенных реклам-
ных договоров связаны со спортом, таким 
образом, возникают подозрения, что дого-
воры о рекламе на самом деле таковы-
ми не являются, так как больше связаны с 
поддержкой деятельности спортивных клу-
бов, и призывал как руководство предприя-
тия, так и Министерство сообщения оценить, 
необходимо ли впредь сохранять затраты 
на рекламу в том же объеме. Однако ника-
ких действий со стороны обеих сторон не 
последовало. 

ПОЛИТИКА СПОНСОРСТВА «ЛДЗ» – 
ВО ВЛАСТИ ПОЛИТИЧЕСКИХ ВЕТРОВ? 

Государственное предприятие «Латвияс 
Дзелзцельш» ни тогда, ни сейчас не рас-
крывает, почему для договоров о рекламе и 
спонсорской поддержке выбраны спортив-
ные клубы, которые, в соответствии с конъ-
юнктурой конкретного периода, находятся 
в сфере интересов политически влиятель-
ных лиц, это, дескать, коммерческая тайна. 
А может, «ЛДз» эти клубы поддерживает в 
результате давления со стороны полити-
чески влиятельных лиц? Это не исключе-
но, поскольку, как оказалось, без поддержки 
«ЛДз» не остался и мотоклуб в Добеле, где 
тренировался сын бывшего министра сооб-
щения Улдиса Аугулиса. Только за два года 
добельские мотоклубы («MX4 Dobele», кото-
рым руководит Марис Сникерис, и «Tautas 
sporta bāze» под руководством его сына 
Кристапа Сникериса) от дочерних компа-
ний «Латвияс дзелзцельш» получили немно-
гим более 200 000 eвро. Последний договор 
заключен в последний рабочий день мини-
стра сообщения Улдиса Аугулиса – незадолго 
до утверждения правительства Кришьяниса 
Кариньша. Почему упомянутые предприя-
тия именно в Добеле выбрали реклами-
ровать грузоперевозки и логистические 
услуги, ясности нет. Конечно, если только 
здесь не замешаны «политически-приятель-
ские» отношения. Такую версию в извест-
ной степени подтверждает сказанное пре-
зидентом Латвийской федерации мотоспор-

та Мартиньшем 
Лаздовскисом в 
передаче «Nekā 
personīgа». А 
именно, когда 
федерация про-
сила поддержки в 
организации чем-
пионата Латвии по 
мотокроссу, в том 
числе, обеспече-
ния юношеской 
сборной, она полу-
чила отказ, так как 
такое спонсорство 
не соответствует 
политике рекламы 
и пожертвований 
«ЛДз». 

ЧТО БУДЕТ, КОГДА ВРЕМЯ 
«ДОЙКИ» ПРОЙДЕТ?

Министр сообщения Талис Линкайтс в пер-
вые рабочие недели потребовал от подот-
четных учреждений и предприятий отчетов 
о том, как они в период руководства мини-
стра СЗК Улдиса Аугулиса тратили деньги 
госбюджета и те, которые заработали сами. 
Однако министр получил несколько отказов. 
Работающие в структуре «ЛДз» предпри-
ятия заявили, что подобную информацию 
предоставить министру не могут. Линкайтс 
обещает оценить обоснованность расходов 
на рекламу и в ближайшее время в контек-
сте закона о разбазаривании имущества 
оценить различные договоры, связанные с 
медиа и спортивными институциями. Это 
означает, что ручеек денег госпредприятий 
в направлении спортивных клубов «нужных 
людей», обществ и медиа может достаточно 
быстро иссякнуть. Что произойдет с этими 
обществами, клубами, медиа, когда закон-
чится «дойка» госпредприятий, неизвестно. 
Потому что эта уродливая, культивируемая 
годами система спонсорства создала ситу-
ацию, когда деньги, полученные от госпред-
приятий, для многих – один из существенных 
финансовых источников. 

В свое время наличие подобной практики 
подтвердили и печально известные «беседы 
в ”Ридзене”», в отношении который теперь 
все делают вид, что ничего не было. Однако 
эти разговоры продемонстрировали, что оли-
гархи деньги для своих медиа находят на 
предприятиях государства и самоуправлений, 
которые они сами политически контролируют. 
Например, осенью 2010 года перед голосо-
ванием за назначение Андриса Америкса на 
должность председателя правления Рижского 
свободного порта в качестве условия под-
держки со стороны СЗК фигурировал реклам-
ный договор Свободного порта с «Mediju 

nams» (издатель «Neatkarīgā Rīta Avīze»). 

ИЗМЕНЕНИЯ БУДУТ
Возможно, большие перемены ожидают 

«ЛДз» уже в скором будущем, так как, как 
подчеркивает Талис Линкайтс, в отноше-
нии «Латвияс Дзелзцельш» в правитель-
ственной декларации определена амбици-
озная цель изменить бизнес-модель, струк-
туру выплат, сделать предприятие значи-
тельно более открытым для клиентов, более 
прозрачным, более успешным финансово. 
В интервью Lsm.lv министр говорит о том, 
что ради достижения этой цели необходимо 
укреплять совет «Латвияс Дзелзцельш», и 
уже в скором времени будет объявлен кон-
курс на должности двух независимых членов 
совета, которые станут специализироваться 
именно на вопросах финансов и руководства 
перемен. И это означает, что будет постав-
лена точка на непонятном спонсировании и 
странных рекламных договорах. 



Будет ли Лембергс 
«сидеть» восемь  
лет?

Увлекательное 
зрелище ледохода у 
вентспилсских мостов

Сила 
притягательности 
8 марта

«Бедная» железная 
дорога спонсирует 
вентспилсские клубы

5 стр.

№. 9 (101)  8 марта 2019 года

7 стр.

 Окончание на 6 стр.  Окончание на 5 стр.

Исчезающий необычный 
островок Остгалс
На людей, которые 
живут в необычной 
среде, она имеет 
обыкновение на-
кладывать печать 
своих особен-
ностей. А может 
быть и наоборот 
– своеобразные 
люди создают 
вокруг себя нигде в других местах не встреча-
ющийся ландшафт и среду обитания, которой в 
банально однообразном современном мире можно 
насладиться как глотком свежей воды. Яутра и Ви-
естурс Гросбаржисы смеются, что жизнь и себя в 
вентспилсском рыбацком посёлке Остгалсе, кото-
рому уже около двухсот лет, не оценивают в таких 
философских категориях, а смотрят на всё проще 
– чувствуют себя как наследники этой необычной 
территории и существующих здесь традиций.  

П ока. Понимая, 
что они могут 
быть последним 
п о к о л е н и е м , 
которое это так, 

по-настоящему, чувству-
ет. Так как недавняя, живу-
щая в романтичном ритме 
цитадель старых рыбаков, 
по оценке Виестурса, посте-
пенно превращается в ком-
мунальную квартиру, кото-
рую в тёплые месяцы года 
веет не тёплый морской 
ветер и чувствуется аромат 
свежей и копчёной рыбы, 
а запах шашлыка, который 
жарят в многочисленных, 
превратившихся в гостевые 
домах, и галдёж нетрез-
вых отдыхающих на разных 
языках до самого утра.   

БЛИЗОСТЬ МОРЯ И 
ДАЛЁКИЙ НАПОЛЕОН 

Древнюю территорию 
рыбацкого посёлка Остгалс 
природа создавала столе-
тиями, ветром на левый 
берег Венты было нанесе-
ны миллионы кубометров 

вымытого с моря песка. 
Чтобы он не зарыл рожда-
ющийся город, для задерж-
ки песка в 19-м столетии 
по приказу тогдашнего рос-
сийского царя здесь нача-
ли селить людей и наде-
лять их различными приви-
легиями. И ставили перед 
ними задачу – своей хозяй-
ственной деятельностью и 
при поддержке государства 
обуздать стихию.  

О том, как трудно было 
людям и защитным посад-
кам здесь прижиться, про-
водились исследования 
и написаны книги.  Таким 
образом, постепенно возле 
устья Венты рос рыбацкий 
посёлок, потому что имен-
но они были заинтересо-
ваны в том, чтобы жить по 
возможности ближе к свое-
му рабочему месту в море. 
Среди них был и дед Яутры 
Янис Бруверис, который в 
начале прошлого столетия 
на западном конце тепе-
решней улицы Ливу купил 
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Самый востребованный 
работодатель в Курземе –  
неизменно ««Ventspils 
nafta» termināls»

Настаивают на прекращении финансирования 
проекта вентспилсского бассейна

Уже пятый год подряд (!) среди самых востребован-
ных работодателей в Курземском регионе – наше ООО 
««Ventspils nafta» termināls» (VNT). Предприятие, на 
котором чаще всего хотели бы работать в Курземском 
регионе, и на этот раз одержало уверенную победу в 
категории «Лучший работодатель Курземского реги-
она». Конкурс, который за минувшие годы стал пре-
стижным, организует международное предприятие по 
отбору персонала «CV-Online Latvia».

П ред приятие , 
название кото-
рого известно 
каждому вент-
спилчанину и 

не нуждается в коммента-
риях ни для одного жите-
ля Латвии, является одним 
из крупнейших налогопла-
тельщиков и самым боль-
шим в Вентспилсе и бли-
жайшем регионе. На пред-
приятии подчеркивают, что 
в основе успешности VNT 
не только целенаправлен-
ное движение к достиже-
нию позитивных финансо-
вых показателей, но и инве-
стиции, развитие различ-
ных факторов и компонен-
тов, которые преумножают 
долгосрочный рост пред-
приятия. «На VNT опреде-
ляющую роль играет лич-
ность. Если для человека 
самообразование – образ 
жизни, содержание рабо-
ты – любимое дело, и он 
мотивирован вносить вклад 
в достижение результата, 
то такому работнику всегда 
найдется место на нашем 
предприятии независимо от 
возраста, пола или нацио-
нальности», – подчеркнула 
руководитель по персоналу 
VNT Вита Шпока. 

Об этом свидетельству-
ют и результаты широкого 
опроса «CV-Online Latvia», 

в котором как лучшего рабо-
тодателя VNT указал почти 
каждый пятый респондент 
(19,5%). Основные причи-
ны и факторы, из-за кото-
рых люди очень хотели 
бы работать на VNT, упо-
минались мотивирующая 
зарплата и дополнитель-
ные бонусы (29%), хоро-
шая репутация предприя-
тия (26%) и хорошие воз-
можности для карьерного 
роста (18%). VNT гордится 
различными инновацион-
ными решениями, которые 
не применяются на дру-
гих предприятиях, напри-
мер, приобретением специ-
альных индустриальных 
велосипедов, чтобы можно 
было удобно передвигать-
ся по территории предпри-
ятия в 100 гектаров, или 
благоустройством места 
для проведения собраний 
и обеда на свежем возду-
хе. Респонденты, работни-
ки предприятия и вентспил-
чане оценили вклад VNT в 
развитие города, поддерж-
ку, оказанную школам, в 
которых учатся дети работ-
ников, спортивным клу-
бам и больнице, подчер-
кивает представитель VNT 
Янина Битениеце. То, что 
предприятие идет в верном 

Начало нового сезона каждой команды начинается с 
новыми надеждами, но в связи с Вентспилсским фут-
больным клубом следует сказать, что для него оно 
будет с двойными надеждами.   Во-первых, клуб, заво-
евавший в прошлом году серебряные медали, в этом 
году полон решимости после перерыва в несколько лет 
вернуть себе титул чемпиона Латвии. Во-вторых, сей-
час нужно опровергнуть подозрения, сомнения и обви-
нения по поводу грязных игр с тотализатором. В слу-
чае с Вентспилсским клубом подозрения усиливает тот 
факт, что его президент уже ранее упоминался в связи с 
подобными скандалами в то время, когда был владель-
цем клуба в Молдавии.

Тень сомнений по 
поводу Вентспилсского 
футбольного клуба

К ак это всё нача-
лось? ФК “Вентс-
пилс» прибли-
жался к заверше-
нию своей второй 

предсезонной тестовой про-
верки в тренировочном лаге-
ре в Испании и провёл тре-
нировочную игру с командой 
норвежского клуба высшей 
лиги «Jerv» («Йерв»). Игра 
была равной, но на пред-
последней минуте норвеж-
цы забили мяч. Эта игра 
практически не привлекла 
ничьего внимания. Ажиотаж 
вокруг неё начали подни-
мать сами норвежцы. Уже в 
тот день, когда состоялась 
игра, в социальных сетях 
в интернете развернулась 
дискуссия по поводу сомне-
ний, насколько честно игра-
ли вентспилчане. Например, 
издание «Norway Today» 
писало, что Норвежская 
футбольная ассоциация 
сообщила в Союз европей-
ских футбольных ассоциа-
ций УЕФА, которая незамед-
лительно подключилась и 
начала проверку по поводу 
подозрений норвежской сто-
роны в том, что конец игры 
со стороны ФК «Вентспилс» 
был договорным о результа-
те игры.   

«В процессе игры дей-
ствительно казалось, что 

Вентспилсский клуб прила-
гает все старания к нападе-
нию, чтобы получить победу. 
Однако, в результате упор-
ной борьбы на последних 
минутах у нас было сразу 
целых шесть прекрасных 
возможностей забить мяч. 
Думаю, что судьи опреде-
ленно сообщили УЕФА, что 
игра было подозритель-
ной»,  в интервью газе-
те «Bergensavisen» сказал 
главный тренер команды 
“Йерв» Арне Сандсте.  

В том, что конец игры в 
исполнении Вентспилсского 
клуба действительно мог 
показаться подозритель-
ным, можно по-прежнему 
убедиться в видеонарезках 
этой игры, его фрагменты 
также показывали на кана-
лах телевидения. Последние 
пару минут игры выгля-
дят действительно так, что 
Вентспилс пытается напа-
дать, но как-то «не получа-
ется» и мяч буквально отда-
ётся противнику, в каком-то 
смысле помогая норвежцам 
перейти скорее в нападение.   

Вентспилсский клуб кате-
горически отрицает подозре-
ния. И представитель клуба 
по коммуникации с СМИ 
Михаил Королёв, и позднее 

Министр образования и науки Илга Шуплинска (НКП) все еще упорно настаивает на том, чтобы было 
пересмотрено многомиллионное финансирование из так называемых «депутатских квот» на проекты 
спортивной инфраструктуры, означенное «чемпионом добрых дел» и в рамках «подарка к столетию Латвии». 
Правда, министр немного уступила, настаивая теперь на прекращении финансирования только двух проектов, 
которые не начаты. Один из них – грандиозный план Вентспилсской городской думы по строительству 
огромного и дорогого комплекса плавательного бассейна с гостиницей и центром реабилитации. 

В то время как новое правительство начало рабо-
тать над разработкой проекта задержанного гос-
бюджета, И. Шуплинска выступила с неожидан-
ным предложением изыскать финансирование 
на обещанное повышение зарплаты педагогов из 

неадекватно больших расходов на модернизацию и строи-
тельство спортивных сооружений. Ее внимание привлекли 
8,5 млн евро, которые были предусмотрены для нескольких 
спортивных объектов. Министр, ответственная за отрасль, 
в ведении которой находится и вся спортивная сфера в 
Латвии, выразила непонимание, как в то время, когда не хва-
тает денег на обеспечение главных тружеников в процессе 

образования – учителей, астрономические суммы тратятся 
на проекты, которые в данный момент можно отложить или 
которые не нужны совсем. Это заявление вызвало возраже-
ния во многих самоуправлениях, в которых эти проекты уже 
были начаты. Понятно, что прекращение финансирования 
грозит тем, что проекты не будут завершены, а в отдель-
ных случаях судопроизводством со строителями. В случае 
Вентспилса ситуация несколько иная. А именно, не так давно 
завершился конкурс эскизов комплекса плавательного бас-
сейна, однако дальнейших действий не последовало. На 
месте предполагаемого строительства изменений не прои-
зошло, сквер возле улицы Спорта все еще на своем месте. 

Но эти высказывания министра (которая представляет нена-
вистную для обвиняемого в тяжких преступлениях Айвара 
Лембергса политическую силу «Новая консервативная пар-
тия»), конечно, вызвали острую критику со стороны руковод-
ства Вентспилсской думы. 
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